
امروز؛ صبح  با  گفتگو  در  رضوی  خراسان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  اداره  مدیرکل 

دارم قصد 
بازگردم دانشگاه  به   

مشهد؛ اجتماعی  وضعیت  پیرامون  جهان آبادی  رحیمی   با  گفت وگو 

نیازمند حاشیه نشینی، 
است  ملی  خاص  اعتبارات   

شد؟   منتشر  وین  حساس  مذاکرات  مقطع  در  ظریف  محرمانه  صوتی  فایل  چرا 

معنادار  همزمانی 

وین  در  مثبت  نشانه های 
می کنیم لغو  را  برجام  با  مغایر  تحریم های  آمریکا: 

 : مشهد  شهردار 

ماه  خرداد  پایان  تا  مشهد  پارک  اکو 
می شود برداری  بهره 

شمالی: خراسان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 

دانش آموزان  درصد   ۱۲ امتحانات 
است حضوری  شمالی  خراسان 

از  پاکستان  روزنامه های  روایت 
سلمان بن  لحن  تغییر  دلیل 
هستیم ایران  با  خوب  روابط  دنبال  به  ما  سعودی:  ولیعهد 

بررسی جنجالی ترین حواشی بودجه 1400؛
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برادر محسن آمد
دبیــر مجمــع تشــخیص مصلحــت نظــام گفــت: مــن نــه بــرای کســب رای بلکــه بــر 
ــات  ــه انتخاب ــه صحن ــد، ب اســاس وظیفــه و انتظــاری کــه مــردم از ســرباز خــود دارن

ورود مــی کنــم.
محســن رضایــی رســما کاندیداتــوری خــود در انتخابــات ریاســت جمهــوری را اعــام 

کــرد.
انتخــاب نوشــت: محســن رضایــی دبیــر مجمــع تشــخیص مصلحــت نظــام در دیــدار 
بــا جمعــی از فعــالان فضــای مجــازی گفــت: امــروزه بــا گذشــته ۴0 ســال و ۴ دهــه 
از مقاومــت ، مبــارزه ، تــاش بــی وقفــه، دهــه آینــده را گام آخــر پیــروزی و تثبیــت 
موفقیــت هــا و اســتقال و آزادی کشــور و یــا خــدای نکــرده شکســت ملــت ایــران 

مــی دانــم.
وی بــا تاکیــد بــر ایــن کــه ســناریوی نظــام ســلطه در برابــر انقــاب و نظــام اســامی 
پیچیــده و چنــد لایــه شــده اســت، افــزود: دهــه آینــده در صــورت توجــه بــه فرهنــگ 
مقاومــت در برابــر زیــاده طلبــی هــای دشــمن و جریــان هــای نفــوذی دهــه تثبیــت 
ــا راهبردهایــی ماننــد  موفقیــت هــای نظــام اســت. زیــرا نظــام ســلطه مــی کوشــد ب
شــرارت  طلبــی، آشــوب افکنــی و گســترش دامنــه جنــگ روانــی و جنــگ ادراکــی در 
عرصــه هــای مختلــف سیاســی، اجتماعــی، فرهنگــی و اقتصــادی مانــع از پیشــروی 

هــای جبهــه و جریــان مقاومــت منطقــه شــود.
دبیــر مجمــع تشــخیص مصلحــت نظــام در ایــن دیــدار تاکیــد کــرد: ایــران امــروز بــا 
ــدد و  ــای متع ــتادگی، پیروزی ه ــدت و ایس ــارزه، مجاه ــت، مب ــه مقاوم ــت ۴ ده گذش
ــادی  ــای اقتص ــه ه ــژه در عرص ــه وی ــف ب ــای مختل ــکاری را در میدان ه ــل ان غیرقاب
علــی رغــم فشــار تحریــم هــای حداکثــری و هدایــت و مدیریــت جبهــه مقاومــت تــا 

نابــودی داعــش و فتنــه در منطقــه بــه دســت آورده اســت.
وی افــزود: موفقیــت هــای ایــران اســامی در گســترش فرهنــگ اقتصــاد مقاومتــی، 
ــی و  ــع دفاع ــن در صنای ــای نوی ــوژی ه ــه تکنول ــتیابی ب ــی، دس ــدارج علم ــب م کس

ــکار کــرد. ــوان ان ــی مقاومــت را نمــی ت گســترش محــور جهان
محســن رضایــی تصریــح کــرد: ایــران طالــب اســتقرار و پایــداری و تثبیــت موفقیــت 
هــا و رشــد روز افــزون افق هــای پیشــرفت و اســتقال کشــور و حــق و عدالــت اســت.

دبیــر مجمــع تشــخیص مصلحــت نظــام گفــت: مــن نــه بــرای کســب رای بلکــه بــر 
ــات  ــه انتخاب ــه صحن ــد، ب اســاس وظیفــه و انتظــاری کــه مــردم از ســرباز خــود دارن

ورود مــی کنــم.
رضایــی تصریــح کــرد: مــن بــه صحنــه آمــده ام تــا گفتمــان شــبکه نفــوذ را خنثــی 
ــی کــه  ــا آنان ــر میــدان بایســتم و ب کنــم. جلــوی ســراب دروغیــن دیپلماســی در براب
رویــه دروغ پــردازی و اغواگــری را بــه اشــکال مختلــف تکــرار می کننــد و بــا دوگانــه 
ســازی کنســرت و آزادی هــای اجتماعــی در مقابــل دیــوار و ســلب آزادی هــای مــردم 
و ســراب آرامــش آســایش دیپلماســی ذلــت و تســلیم در مقابــل مقاومــت و میــدان بــه 

تحریــف افکارعمومــی مــی پردازنــد مبــارزه کنــم.
وی همچنیــن در ایــن دیــدار تاکیــد کــرد: کشــور امــروز درگیــر یــک جنــگ تمام عیــار 
اقتصــادی اســت و زمانــی کــه شــبکه نفــوذ ، ســاختار دولــت را بــه فســاد و جاسوســی 
و مــزدوری و اشــرافیگری آلــوده کــرده اســت، وظیفــه مــن بــه عنــوان یــک ســرباز 

حضــور در میــدان و بســیج نیروهــای وطــن دوســت و جــوان هــای انقابــی اســت.
وی تصریــح کــرد: همانطــور کــه وعــده دادیــم و ظــرف ســه مــاه و کمتــر از ســه مــاه 
پرونــده و طومــار داعشــی هــا را جمــع کردیــم ، اعــام می کنــم کــه بــه لطــف خــدا 
و کمــک مــردم و نیروهــای جــوان و مســتعد کشــور ، دولــت آینــده ، دولــت نهضــت 

ملــی بــرای آبادانــی ایــران و مبــارزه بــا فســاد و شــبکه نفــوذ اســت.

سوژه

 معزی: استعفای مسئولانه آشنا را
 ارج می نهیم

معــاون ارتباطــات و اطاع رســانی دفتــر رییس جمهــوری بــا تقدیــر از اقدامــات 
ــرای پــروژه تاریــخ شــفاهی دولــت، گفــت: اســتعفای مســؤولانه   حســام الدین آشــنا ب

وی را در ایــن روزگار مســؤولیت گریزی، ارج می نهــم.
علیرضا معزی در حساب کاربری خود در توییتر نوشت:

» روایــت تجربه هــا، کامیابی هــا، چالش هــا، ایده هــا و راه حل هــا، میراثــی بــرای 
آینــدگان و کارنامــه ای بــه  افــکار عمومــی اســت؛ پــروژه ی ارزشــمندی کــه نبایــد در 

غوغــای حواشــی پررنگــش نادیــده گرفتــه شــود.
بــه دکتــر حســام الدین آشــنا خداقــوت می گویــم و اســتعفای مســؤولانه اش را در ایــن 

ــم.« ــؤولیت گریزی، ارج می نه روزگار مس
در پــی اتفاقــات اخیــر در خصــوص ســرقت یــک فایــل صوتــی، حســام الدیــن آشــنا 
اســتعفا کــرد و رئیــس جمهــور نیــز طــی حکمــی علــی ربیعــی را بــه عنــوان رئیــس 

ــرد. ــز بررســی های اســتراتژیک ریاســت جمهــوری منصــوب ک مرک

 بازرسی از دفاتر مقام های دولتی
 کذب است

ــده  ــر ش ــذب منتش ــایعات ک ــت: ش ــت گف ــخنگوی دول ــر س ــام آگاه در دفت ــک مق ی
ــل  ــه دلی ــی ب ــای دولت ــر مقام ه ــی از دفات ــوص بازرس ــازی درخص ــای مج در فض
ســرقت فایــل صوتــی مصاحبــه وزیــر امــور خارجــه ادامــه عملیــات روانــی گســترده 
ــت  ــفاهی دول ــخ ش ــروژه تاری ــای پ ــرقت گفت وگوه ــون س ــد پیرام ــانه های معان رس

اســت.
ــام آگاه  ــک مق ــت، ی ــانی دول ــگاه اطاع رس ــل از پای ــه نق ــروز ب ــزارش صبح ام ــه گ ب
ــده در فضــای مجــازی درخصــوص  ــایعات منتشــر ش ــت ش ــر ســخنگوی دول در دفت
ــه  ــی مصاحب ــل صوت ــرقت فای ــل س ــه دلی ــی را ب ــای دولت ــر مقام ه ــی از دفات بازرس
وزیــر امــور خارجــه کامــا  کــذب و بــی اســاس دانســت و تاکیــد کــرد: ایــن شــایعات 
کــذب در ادامــه عملیــات روانــی گســترده رســانه های معانــد پیرامــون ســرقت 
ــروژه تاریــخ شــفاهی دولــت اســت و هدفــی جــز تشــویش مــردم و  گفت وگوهــای پ

ــدارد. ــان مســئولان نظــام ن ــی می اختــاف افکن
ــن  ــری ای ــئولیت پیگی ــور مس ــرم جمه ــت محت ــتور ریاس ــا دس ــرد: ب ــح ک وی تصری
ــن  ــانی در ای ــه اطاع رس ــی اســت هرگون ــات اســت و بدیه ــا وزارت اطاع ــده ب پرون

ــت. ــد گرف ــام صــورت خواه ــا شــفافیت تم ــه ب زمین

چرا فایل صوتی محرمانه ظریف در مقطع مذاکرات حساس وین منتشر شد؟  

همزمانی معنادار 
روز چهارشنبه در شرایطی 
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که چند روز از انتشــار 
جنجالی  صوتی  فایل 
محمد جواد ظریف می 
روحانی  حسن  گذشت، 
رئیس جمهور به تندی به 
آن واکنــش نشــان داد. 
روحانی در جلســه هیات 
دولت در این رابطه گفت: 
»در جامعــه مــا هر روز 
دشــمنان یک داســتانی 
می ســرایند و می خواهند وحــدت ما را بهم 
بزنند، در حوادث چنــد روز اخیر می بینید که 
ماجرای پخش نوار صوتی محرمانه توســط 
کثیف ترین شبکه ای که سراسرش ضد ایران 
و اسام  است؛ شبکه ای که پولش را عربستان 
می دهد و راســت و دروغ را به هم می بافند، 

انجام شد.«
رئیس جمهور تصریح کرد:«دزدیدن یک سند 
و یک نوار مســئله ای اســت که باید  توسط 
وزارت اطاعات بررســی شــود کــه چرا در 
این مقطع منتشر شــده؛ به نظر من این  نوار 
یک هفته پیش هم می شده منتشر شود ولی 
درســت در زمانی که مذاکرات وین در مسیر 

موفقیت است منتشر شده.« 
روحانی تاکید کرد که انتشــار این نوار برای 
ایجاد اختاف بوده است چرا که بدون وحدت 

نمی توان تحریم ها را لغو کرد.
در شــرایطی که رسانه های داخلی و خارجی 
به صورت گســترده به این موضوع پرداخته 
اند، باید گفت که این استدلال روحانی کاما 
درست است که چرا این فایل صوتی همزمان 
با مذاکرات برجام در وین پخش شــده است. 
شــاید یک جنبه این فایل صوتــی بر روی 
انتخابات ریاســت جمهوری و شرایط آن اثر 
بگذارد، امــا احتمالا محتــوای فایل صوتی 
مصاحبه ظریف با ســعید لیاز، اقتصاددان بر 
روی مذاکرات وین نیز تاثیراتی خواهد داشت. 

چندین موضوع را در نــوع تاثیرگذاری فایل 
صوتی مصاحبه ظریــف در مذاکرات وین در 
خصوص احیای برجام باید مورد نظر قرارداد. 
این فایل از موضوعاتی پــرده برمی دارد که 
شاید روند برجام را تندتر و یا کندتر کند. بخش 
اصلی مصاحبه ظریــف به روند قرارداد برجام 
بر مــی گردد و آمریکایی ها در اولین واکنش 
خود سعی کردند در شرایط مذاکرات این فایل 
صوتــی و محتوای آن را نادیده بگیرند. با این 
حال این فایل صوتی برای مقامات آمریکایی 

بی دردسر نبوده است. جن ساکی، سخنگوی 
کاخ ســفید در مــورد فایــل مصاحبه ظریف 
گفته اســت: »من درباره این فایل افشا شده، 
صحبتــی نمی کنم.« ند پرایس، ســخنگوی 
وزارت امور خارجه آمریکا نیز بیان کرده است: 
»ما درباره چیزهایی که ادعا میشود درز کرده 
است، نظری نمیدهیم. طبعا نمیتوانیم صحت 
و دقت آن را تایید کنیم و بنابراین قصد ندارم 
مستقیما درباره آن چیزی که در آن نوار ضبط 

شده است نظری بدهم.«
به نظر می رســد دولت جو بایدن خواســتار 
ادامه مذاکرات اســت و نمی خواهد در چنین 
موضوعاتــی اصا ورود کند. اما در قســمتی 
از این مصاحبه ظریــف اعام می کند که از 
طریق جان کری، وزیر امور خارجه آمریکا در 
دوران ریاســت جمهوری باراک اوباما متوجه 

شده، که رژیم صهیونیستی 200 بار به منافع 
ایران در سوریه حمله کرده است. این موضوع 
برای جان کری مشکاتی ایجاد کرده و یک 
ســناتور جمهوری خواه آمریکا گفته است که 
اگر این اظهارات صحت داشــته باشــد، جان 
کری باید از ســمت خود استعفا دهد یا اینکه 
رئیس جمهوری او را عزل کند. جان کری در 
حال حاضر نماینده ویژه رئیس جمهور آمریکا 
در امــور آب و هوایی اســت. البته جان کری 

در حساب کاربری خود در توئیتر نوشته است: 
»می توانم به شــما بگویم کــه این روایت و 
این اتهامات بدون تردید نادرست است. هرگز 
چنین چیزی رخ نداده است، چه زمانی که من 

وزیر امورخارجه بودم و چه پس از آن.«
در واقع این فایل احتمالا دســت آویز خوبی 
برای مخالفین برجام در آمریکا باشــد که به 
دولــت بایدن برای خروج از مذاکرات فشــار 
بیاورنــد. البته این امکان هــم وجود دارد که 
دولت بایدن با اشــارات محمدجواد ظریف در 
خصوص قدرت بیشــتر نظامیان بر دیپلماسی 
در ایران، ســعی کند هر چه سریع تر با ایران 
وارد توافق شــود تا بتواند از هــر گونه اقدام 
نظامی یا افزایش قدرت هسته ای و موشکی 
از ســوی ایران جلوگیری کند. در بخشــی از 
مصاحبه، ظریف به نقش روســیه در مذاکرات 

برجامی اشاره می کند و آنها را مخالف قرارداد 
برجام معرفی می کند. این موضوع شاید جزء 
اســرار اصلی مذاکرات برجام در سال 2015 
بوده است که این خبر بسیاری را شوکه کرد. 
روســها هنوز در خصوص مطرح شــدن این 
موضوع واکنشــی نشــان نداده اند. اما بدون 
واکنــش نخواهند بود و همچنین در مذاکرات 
آتی باید با نگرانی بیشــتری از سمت روسها 
گام برداشت. روســیه بی شک از اینکه ایران 
قدرت منطقه ای باشد، واهمه خواهد داشت و 

قرارداد برجام به صورت رســمی ایران را وارد 
معادلات جهانی و منطقــه ای می کند. البته 
شــرایط امروز مذاکرات بــا 2015 تفاوتهایی 
دارد، اما با این حال باید مراقب طرف روس در 
شرایط امروز مذاکرات بود. پخش فایل صوتی 
مصاحبه ظریف به شــدت مخالفان برجام در 
داخل کشور را هم خوشحال کرده است. زیرا 
این بار با دســت پرتر می توانند در راســتای 
تخریب تیم مذاکره کننده که از طریق سریال 
گاندو و مستند پایان بازی شروع کردند، ادامه 

دهند.
بعــد از پخش فایل صوتــی، مخالفین برجام 
حرکت تندی انجام ندادنــد و حتی تا فردای 
پخش ایــن خبر واکنش تندی نداشــتند، به 
نظر می رســید شوکه شــده اند. اما بعد از دو 
روز از پخش این فایل به قســمتی که ظریف 

از حضور نظامیان در سیاســت خارجی کشور 
می گوید اشــاره کردند و حمله به تیم مذاکره 
کننده را شروع کردند. با این حال محمدجواد 
ظریف بارها در این فایــل صوتی اعام می 
کند کــه رهبری به او توجــه خاصی دارند و 
همچنین سخنرانی های اخیر ایشان به خوبی 
نشان از این دارد که رهبری تا به ثمر رسیدن 
برجام در کنار ظریف می ایســتند. همچنین 
مذاکرات وین ادامه خواهد داشــت. اول هفته 
رســانه ها از نامه محمدجــواد ظریف، وزیر 
خارجه ایــران به رهبری خبــر دادند. در آن 
نامه ظریف درخواســت کرده جلوی فشارها 
بر تیم مذاکره کننده هســته ای گرفته شود تا 
مذاکرات وین را به سرانجام برساند. همچنین 
او در ایــن نامــه تاکید کرده کــه کاندیدای 
انتخابــات 1۴00 نخواهد شــد. حال باید دید 
با این شــرایط مخالفین برجام تــا چه اندازه 
ای می تواننــد در کار تیم مذاکره کننده خلل 
ایجاد کنند یا مذاکرات را به بن بست برسانند. 
هنوز مشــخص نیســت که این فایل صوتی 
چگونه پخش شده است. مخالفان و موافقان 
برجام هر کدام دیگــری را متهم می کنند و 
از ســوی دیگر افرادی، چون فایل به دســت 
رسانه های فارسی زبان خارج از کشور رسیده، 
عامل دشــمن خارجی را در پخش این فایل 
مقصر می دانند. با این حال همانطور که سعید 
خطیــب زاده، ســخنگوی وزارت امور خارجه 
ایران اعام کرده این فایل 7 ســاعت است و 
فقط بیش از 3 ساعت آن پخش شده است. در 
این شرایط شاید این فایل صوتی اهرم خوبی 
برای مجاب کــردن داخلی ها برای به نتیجه 
رساندن مذاکرات باشد. از سوی دیگر با پخش 
این فایــل و محتوای آن در خصوص اهمیت 
دیپلماســی، ممکن است سعی شود که بیشتر 
به دیپلماسی توجه شــود و ایران با مذاکرات 
وین به احیای برجام برســد، همچنین احتیاط 
بیشــتری در خصوص مخالفــان و موافقان 

داخلی و خارجی برجام صورت گیرد.

تاانتخابات

نشانه های مثبت در وین 
آمریکا: تحریم های مغایر با برجام را لغو می کنیم

روایت روزنامه های پاکستان از دلیل تغییر لحن بن سلمان
ولیعهد سعودی: ما به دنبال روابط خوب با ایران هستیم

ســرویس سیاســی/ محمد جواد ظریف، وزیر خارجه ایران 
روزگذشــته بعد از دیدار با نخســت وزیــر کویت در توئیتی 
با اشــاره به تمرکز بر طرح صلح هرمز در منطقه نوشــت: 

نشانه های مثبت در وین و منطقه به چشم می خورد.
ظریــف در این باره نوشــت: همزمان با آنکــه معاون وزیر 
امورخارجه، عباس عراقچی با شایســتگی رهبری گفتگوها 
برای احیای برجام را برعهده دارد، من بازدیدم از کشورهای 
حاشــیه خلیج فارس را با دیدار از کویت و ماقات با نخست 
وزیر شــیخ صباح الخالــد و وزیر خارجه دکتر شــیخ احمد 
ناصر پایــان می دهم.تمرکز بر طرح صلح هرمز )امید( برای 
منطقه مان بود.نشــانه های مثبت در هر دو مســیر )وین و 

منطقه( به چشم می خورد.
در همین رابطه ســخنگوی وزارت خارجه آمریکا با اشاره به 
حصول پیشــرفت در مذاکرات وین اعام کرد که همچنان 

چالش های بزرگی در راه باقی مانده است.
به گــزارش صلح امروز بــه نقل از عرب نیــوز، ند پرایس، 
ســخنگوی وزارت خارجه آمریکا روز پنج شنبه در کنفرانس 
خبری خود اعام کرد که پیشــرفت هایی در گفت وگوهای 

وین درخصوص احیای برجام حاصل شده است.
وی با اشاره به اینکه سومین دور مذاکرات وین در حال انجام 
گرفتن است مدعی شــد که هیات آمریکایی گفت وگوهای 
غیرمستقیم آموزنده و منظمی با ایران داشته اند اما همچنان 

»راه طولانی برای پیمودن« باقی مانده است.
سخنگوی وزارت خارجه آمریکا تصریح کرد: پیشرفت هایی 
حاصل شده است. ما درک بهتری از این داریم که در صورت 
بازگشــت ایران به پایبندی چه کارهایی باید انجام دهیم و 
برآوردمان این اســت که ایران نیز بهتر درک می کند که چه 

کارهایی برای تداوم پایبندی به برجام باید انجام دهند.
ند پرایس با اشــاره بــه اینکه هرگونه بازگشــت به توافق 
هســته ای 2015 نیازمند رفع تحریم ها است، مدعی شد که 

واشنگتن تنها تحریم های مغایر با برجام را لغو خواهد کرد.
وی در این زمینه مدعی شد: حتی اگر ما به برجام بازگردیم 
به اعمال تحریم علیه فعالیت ها ایران که در برجام پوشــش 
داده نشده است - از جمله اشاعه موشکی، نقض حقوق بشر 

و حمایت از تروریسم -  ادامه می دهیم.
پرایس با اشاره به اینکه برنامه هسته ای ایران پس از خروج 

ترامپ از برجام و اعمال تحریم ها گسترش پیدا کرده است، 
اعام کرد که همچنــان »چالش های بزرگی« وجود دارد و 

»راه طولانی برای پیمودن باقی مانده است«.
ایسنا نوشت: جلســات اخیر کمیسیون مشــترک برجام در 
راســتای احیای توافق هســته ای از طریق لغو تحریم های 
اعمال شــده آمریکا بر ایران و بازگشــت دوجانبه آمریکا و 
ایران به پایبندی به توافق هســته ای، طــی دو هفته اخیر 

برگزار شدند. 
نمایندگان آمریــکا نیز در طول این مذاکرات در وین حضور 
داشتند اما تا کنون هیچ مذاکره مستقیم و غیرمستقیمی میان 
ایران و آمریکا در وین انجام نشده و روند احیای برجام صرفا 
از طریق مذاکرات شرکای برجام و فعالیت کارگروه ها ادامه 

داشته است.
سفیر اسرائیل در آمریکا: با تاسف به این نتیجه رسیده ایم که 

لغو تحریم ها تا چند هفته آینده حتمی است
همچنین ســفیر اســرائیل در آمریکا و ســازمان ملل گفته 
اســت که دولتش »با تاسف« به این »اطمینان« رسیده که 
بازگشــت آمریکا به برجام و رفع بخش عمده  ای از تحریم ها 

علیه ایران امری »حتمی است«.
سفیر اســرائیل در آمریکا و سازمان ملل گفت که واشنگتن 
و تهران در حال رسیدن به توافق بر سر احیا برجام هستند.

انتخاب به نقل از راشاتودی نوشت: گیلعاد آردان به یدیعوت 
آحارونت گفــت: طرف امریکایی به ما خبر داده اســت که 
مشــکاتی در مذاکرات با مقامات ایرانی بوجود آمده است، 
اما من باید با تاسف تایید کنم که ارزیابی ما این است که دو 

طرف ظرف چند هفته ی آینده به توافق می رسند.
وی همچنیــن اضافه کرد که مقامات ایــران به این نتیجه 
رســیده اند که اراده کلی آمریکا، مبتنی بر بازگشت به برجام 

است.
این دیپلمات اســرائیلی گفت: اختافات بر سر این است که 
چه تعداد تحریم لغو می شود و اینکه ایران چگونه به انطباق 

با برجام برمی گردد.
آردان این ســخنان را یک روز پــس از دیدار و گفت وگوی 
مئیر بن شبات، مشاور امنیت ملی اسرائیل، با جیک سالیوان، 
مشاور امنیت ملی کاخ سفید در واشینگتن بیان کرد. او خود 

در این مذاکرات حضور داشته است.

دو روزنامه مطرح اردو زبان در پاکســتان اظهارات اخیر ولیعهد ســعودی 
برای داشــتن روابط خوب بــا ایران را تحول مثبتی دانســتند که تاثیرات 
اطمینان بخشــی بر منطقه خواهد داشت، اما به نوشته این روزنامه ها، باید 
مراقب کارشــکنی کشــورهای غربی در قبال تاش تهران و ریاض برای 
تنش زدایی بود.ایرنا نوشــت: روزنامه های »اکســپرس« و »اوصاف« روز 
جمعه ســرمقاله های خود را به تحولات اخیر مرتبط با ایران و عربستان و 
سخنان محمد بن سلمان اختصاص داده و نوشتند: تصمیم عربستان برای 
برقراری روابط خوب با جمهوری اسامی ایران بسیار حائز اهمیت است که 

تاثیرات مثبتی برای منطقه و جهان اسام خواهد داشت.روزنامه اکسپرس 
نوشــت: غربی ها همواره برای تحریک ایران در منطقه تاش کرده و هیچ 
گاه خواســتار پایان اختافات میان کشورهای اسامی به ویژه تنش زدایی 
میان تهران-ریاض نیســتند و این امر ثابت می کند که تفاهم میان ایران و 
عربســتان یک ضربه سهمگین مانند سونامی برای دشمنان اسام خواهد 
بود.در ســرمقاله آمده است: غربی ها همواره از مسائل مربوط به برنامه های 
هسته ای ایران و اقتصادی این کشور برای تداوم بحران در خاورمیانه سوء 
استفاده کرده اســت اما در حقیقت نسیم تازه ای شروع به وزیدن کرده که 

همگان را به کاهش تنش ها و پایان نابســامانی در سوریه، یمن، فلسطین، 
عراق و لبنان امیدوار می کند.در ســرمقاله روزنامه اوصاف چاپ شهر اسام 
آباد با عنوان روابط ایران و عربستان، به اظهارات اخیر ولیعهد سعودی اشاره 
شــده و آمده است: نخست وزیر پاکستان نیز از تغییر لحن ریاض استقبال 
کرد و نشان دهنده این است که اسام آباد همچنان متعهد به کمک برای 
حل اختافات در منطقه اســت.در این سرمقاله افزوده شد: آمادگی ولیعهد 
سعودی برای روابط خوب با ایران، تصمیم بسیار خوشایند و باعث دلگرمی 
و اطمینان امت اسامی است.روزنامه اوصاف نوشت: حل اختافات میان دو 

کشور بزرگ منطقه و جهان اسام در راستای منطقه است از جمله تاثیرات 
مثبتی بر روابط میان کشورهای اسامی خواهد داشت.ولیعهد سعودی سه 
شنبه شــب گذشــته اعام کرد: ما به دنبال روابط خوب با ایران هستیم. 
محمدبن سلمان در گفت وگو با شبکه تلویزیونی العربیه عربستان تصریح 
کرد: ایران همسایه ماست و امیدواریم که روابط خوبی با آن داشته باشیم.وی 
افزود: نمی خواهیم ایران در شرایط سختی قرار داشته باشد، بلکه میخواهیم 
ایران کشــوری شکوفا باشد و توسعه یابد، ما در ایران و آن ها در عربستان 
منافع دارند و ]این خواســته[ ما برای آن اســت تا منطقه و جهان به سوی 

رشــد و شکوفایی حرکت کند.یک روز پس از آن نخست وزیر پاکستان در 
واکنش به اظهار ولیعهد ســعودی مبنی بر امیدواری به داشتن روابط خوب 
با جمهوری اسامی ایران، از آنچه که وی تاش ریاض برای ترمیم روابط 
با تهران خواند، اســتقبال کرد.»عمران خان« طی پیامی در حساب کاربری 
خود در توییتر، نوشــت: هرگونه اقدام در مسیر صلح باعث تقویت انسجام 
امت اسامی می شود.منابع دیپلماتیک در پاکستان اعام کردند که نخست 
وزیر این کشــور قرار است تا 17 اردیبهشت برای انجام سفر رسمی، عازم 

عربستان شود.

این فایل صوتی همزمان با مذاکرات برجام در وین پخش شده است. شاید 
یک جنبه این فایل صوتی بر روی انتخابات ریاست جمهوری و شرایط آن 
اثر بگذارد، اما احتمالا محتوای فایل صوتی مصاحبه ظریف با سعید لیلاز، 

بر روی مذاکرات وین نیز تاثیراتی خواهد داشت

,,
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بهسازی آسفالت معابر بجنورد نیازمند ۱۰ هزار 
میلیارد ریال اعتبار

شهردار بجنورد گفت: بهسازی و مرمت آسفالت معابر مرکز استان دست کم 10 هزار میلیارد ریال اعتبار 
نیاز دارد که معادل بودجه 2 سال شهرداری است.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و یه نقل از ایرنا، مهندس هادی زارعی اظهار داشت: مساحت معابر 
شهر بجنورد بیش از پنج میلیون و 15۴ هزار مترمربع است که از این میزان یک میلیون و 7۴۹ هزار 

مترمربع آسفالت مطلوب دارد و مابقی باید بهسازی شود.
وی با اشاره به اینکه 317 هزار مترمربع از معابر شهر بجنورد خاکی است گفت: این معابر در حاشیه 

شهر بجنورد است که با اولویت آسفالت می شود.
وی افزود: در سال های اخیر، نگاه ویژه به نقاط حاشیه ای شهر مبذول شده و بهسازی معابر در اولویت 

بوده است به طوری که بیشترین انرژی و اعتبار در این نقاط صرف شده است.
شهردار بجنورد گفت: در یک سال گذشته 215 هزار و 200 مترمربع روکش آسفالت و 70 هزار مترمربع 

مرمت و لکه گیری معابر سطح شهر انجام شده است.
وی افزود: بودجه سال 1۴00 شهرداری مرکز استان، چهار هزار و 200 میلیارد ریال بسته شده است که 

5۶ درصد از این میزان جاری و مابقی بودجه عمرانی است که امید می رود محقق شود.
وی با اشاره به اینکه بالارفتن قیمت ارز و گرانی ها، هزینه تمام شده کار را افزایش داده است گفت: 
در این شــرایط اعتبارات و منابع مالی در اختیار پاســخگوی نیاز نیست از این رو شهرداری ها نیاز به 

حمایت دارند.
زارعی خاطرنشان کرد: یک مشکل اصلی در بجنورد که مورد گایه شهروندان شده، وضعیت آسفالت 

معابر است این مشکل بویژه در مناطق حاشینه ای، بیداد می کند.
شهردار بجنورد گفت: 30 درصد از جمعیت 220 هزار نفری شهر بجنورد در حاشیه سکونت دارند که 

بهره کمتری از خدمات و رفاه شهری دارند.
وی افزود:  اعتراض و گایه ها بســیار زیاد اما توان شهرداری برای خدمات رسانی محدود است، در 
این شــرایط اقدامات انجام شده، به مثابه تسکین دهنده درد بوده است، هر سال آسفالت معابر دچار 
تخریب شــده و به مشکات افزوده می شــود اما با این وضعیت اعتباری، عقب ماندگی در خدمات 

رسانی بیشتر می شود.
وی با اشاره به اینکه رها شدن آسفالت تخریب شده توسط دستگاه های خدمات رسان هم مشکات 
را افزایش داده اســت گفت: شرکت های خدمات رســان تکلیف دارند پس از انجام پروژه، نسبت به 
آسفالت و مرمت معابر اقدام کنند اما در بسیاری موارد، آسفالت تخریب شده به حال خود رها شده است.
شهردار بجنورد افزود: در این زمینه، اعتراض ها به سمت شهرداری است، این در حالی است که مرمت 

وظیفه دستگاه خدمات رسان است.

رکود بازار مسکن در کل کشور  
معاون وزیر راه و شهرســازی گفت: بازار مســکن در کل کشور دچار رکود شده اما علت رشد قیمت 
ماه های اخیر در تهران این است که پس از ثبات ارز و سکه، مقداری سرمایه از این حوزه ها وارد بازار 
مسکن پایتخت شد.به گزارش  روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، محمود محمودزاده اظهار کرد: 
از نظر فرهنگی و اقتصادی، مســکن در کشور ما به عنوان یک کالای سرمایه ای محسوب می شود 
و هر چقدر هم که تولید داشــته باشیم این نگاه سرمایه ای وجود دارد. تاطمات بازارهای موازی نیز 
بر قیمت مسکن تاثیر می گذارد. بنابراین باید ضمن انجام ساخت وساز، از ابزارهای دیگر مثل مالیات 
خانه های خالی نیز استفاده کرد.وی افزود: با وجود آمار افزایش قیمت مسکن شهر تهران در ماه های 
اخیر، بازار مسکن سایر مناطق کشــور در رکود قرار دارد و رشد قابل ماحظه قیمت دیده نمی شود. 
دلیل رشــد قیمت در تهران نیز سرریز سرمایه هایی است که از بازارهای طا، ارز و بورس به بخش 

مسکن می آید.
معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه یکی از اهداف راه اندازی سامانه اماک 
و اســکان، کنترل سوداگری در بازار مسکن اســت تاکید کرد: وقتی تاطم بازارهای دیگر فروکش 
می کند، افراد برای ذخیره سرمایه خود به بازار مسکن می آیند؛ زیرا مطمئن تر از دیگر بازارهاست. بعد 

که بازارهای رقیب شروع به حرکت کردند این افراد از حوزه مسکن خارج می شوند.
محمودزاده گفت: آمار بانک مرکزی نشــان می دهد در چند ماه اخیر میزان ســپرده گذاری در بانکها 
افزایش یافته است. وقتی بازارهای ارز،  سکه و امثالهم به آرامش می رسند بخشی از پول این بازارها، 

خارج و در بانکها سپرده گذاری می شود یا به بازارهای باثبات تر مثل مسکن می آید.
معاون وزیر راه و شهرسازی اظهار کرد: آمار به روز از میانگین قیمت مسکن کل کشور آماده شده و 
به زودی ارایه خواهد شد. از این پس نیز تاش می کنیم هر ماه متوسط قیمت استان ها و کل کشور 

را اعام کنیم.

پیشنهاد افزایش وام ساخت مسکن به ۵۰۰ 
میلیون تومان

در حالی اخیرا وام مســکن به ۴50 میلیون تومان افزایش یافته که پیشنهاد افزایش این وام به 500 
میلیون تومان، افزایش زمان بازپرداخت و کاهش سود آن در دست بررسی قرار دارد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرگزاری تســنیم، اواخر ماه گذشــته مدیرعامل بانک 
مســکن از افزایش وام ساخت مسکن تا سقف ۴50 میلیون تومان در صورت استفاده از فناوری های 
نوین توسط انبوه سازان خبر داد.محمود شایان افزود: در تهران و کانشهرها وام ساخت مسکن تا سقف 
۴50 میلیون تومان افزایش یافت.وی با یادآوری این که بانک مسکن پیش تر وام بافت فرسوده را نیز 
به 300 میلیون تومان افزایش داده بود، تصریح کرد: افزایش وام ســاخت با روش های صنعتی سازی 

برای آن دسته از انبوه سازانی است که در بانک مسکن حساب سپرده دارند.
مدیرعامل بانک مســکن بیان کرد: سود این وام 18 درصد است و در شهرهای بالای 200 هزار نفر 

جمعیت ۴00 میلیون و در سایر شهرها 300 میلیون تومان پرداخت می شود.
به گزارش صبح امروز، در حالی حدود دو هفته از افزایش وام ساخت مسکن می گذرد که خبر می رسد 
پیشنهاد افزایش این وام به 500 میلیون تومان در شورای پول و اعتبار در حال بررسی است. افزایش 
مدت بازپرداخت تســهیات به 20 سال و کاهش ســود 18 درصدی به حدود 13 درصد )کاهش 5 

درصدی( نیز از دیگر مواردی است که در دست بررسی است.
یکی از خواســته های انبوه سازان درباره وام ۴50 میلیونی، تسهیل شرایط پرداخت بوده است. قطعا در 
صورت موافقت شورای پول و اعتبار با افزایش سقف وام ساخت و کاهش سود آن به همراه بازپرداخت 
20 ساله، باعث رونق تولید مسکن در کشور می شود. در زمان حاضر کشور با حدود ۴ میلیون کسری 
مسکن روبروست که نتیجه بی توجهی دولت یازدهم و دوازدهم به بخش تولید مسکن به ویژه در دوره 

وزیر مستعفی است.

پیام استاندار به مناسبت روز کارگر
استاندار خراسان رضوی به مناسبت 11 اردیبهشت روز کارگر پیام تبریک صادر کرد.

بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و بــه نقل از روابط عمومی اداره کل روابط عمومی اســتانداری 
خراســان رضوی، در متن پیام تبریک محمدصادق معتمدیان آمده است: »11اردیبهشت روز کارگر، 
روز شایسته ترین، ارزشمندترین و خستگی ناپذیرترین انسانهاست. چرخ تولید و صنعت در حوزه های 
مختلف زمانی پرقدرت به حرکت ادامه خواهد داد که دست هایی پرتوان و افکاری ناب آن را به گردش 

درآورد.
عزت یک کشــور، اقتصاد توانمند و رشــد و توســعه آن، مرهون کارگرانی است که بی وقفه در تنور 
تولید داخلی می دمند و حیات و ثبات اقتصادی را برای ملتشــان به ارمغان می آورند و بازوی توانمند 
کشور محســوب می گردند.اینجانب 11 اردیبهشت روز کارگر را به تمامی کارگران شریف، پرتاش 
و ســختکوش که نماد صداقت، تاش و پویایی هستند، تبریک عرض نموده؛ از خدای رحمان برای 
کشورمان، در سالی که حکیمانه مقام معظم رهبری آن را سال »تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« نام 
نهاده اند، پیشرفت در عرصه های تولید ملی و اشتغال و رونق صنایع در جهت تحقق اقتصادی پویا و 

برای همه سختکوشان این عرصه سامتی، عزت و فرجامی خیر مسئلت می نمایم.«
 محمدصادق معتمدیان
استاندار خراسان رضوی

خبر

بررسی جنجالی ترین حواشی بودجه 1400؛

جنگ مجلس، دولت و رسانه 
بودجـه  حواشـی  گویـا 
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نشـدنی  تمـام   1۴00
اسـت. بـه طـور کلی 
بررسـی اولیـن لایحه 
توسـط مجلس  بودجه 
دلیـل  بـه  یازدهـم 
و  سـاختاری  ضعف هـای 
گسـترده،  محتوایـی 
و  حـرف  تاکنـون 
حدیث هـای بسـیاری بـه 
و  اسـت  داشـته  همـراه 
ایـن سـند مالـی عمـا تا کنـون بـه مرحله 

اجرا نرسیده است.
بـه گـزارش روزنامـه »صبح امـروز« آخرین 
حاشـیه های ایـن بودجـه پر سـر و صـدا هم 
کـه به صـدر اخبـار اقتصـادی تبدیل شـده، 
بـه خبـر روزهـای اخیـر و ادعـای تغییـرات 
گسـترده در بودجـه بعـد از تصویـب مجلس 
شـورای اسـامی برمی گـردد کـه رسـانه ها 
آن را در سـطح وسـیعی بازتـاب دادند. آنچه 
جـداول  ارقـام  در  دسـتکاری  دربـاره  کـه 
بودجـه 1۴00 مطـرح اسـت نیـز بـه جدول 

1۹ قانـون بودجـه 1۴00 بـاز می گـردد.
پسـت جنجال برانگیز سـخنگوی کمیسیون 

اصـل نود
جنجـال  پسـت  از  حواشـی  ایـن  ماجـرای 
نـود  برانگیـز سـخنگوی کمیسـیون اصـل 
مجلـس شـروع شـد کـه ظاهـرا از تخلفـی 
تعجـب  باعـث  کـه  برمی داشـت  پـرده 
بسـیاری از نماینـدگان مجلـس و همچنیـن 
فعـالان اقتصـادی و سیاسـی کشـور شـد.
تهـران  مـردم  نماینـده  خضریـان،  علـی 
بـه  خطـاب  اسـامی  شـورای  مجلـس  در 
در  تلفیـق  کمیسـیون  و  مجلـس  روسـای 
»جنـاب  نوشـت:  فروردین مـاه   31 تاریـخ 
محمدباقـر قالیبـاف و جنـاب الیـاس نادران، 
 1۴00 بودجـه  جـداول  بررسـی  متأسـفانه 
حاکـی از تغییـرات گسـترده ارقـام و اعـداد 
پـس از رأی گیری بودجـه در صحن مجلس 
تعجـب  در کمـال  آنجـا کـه  تـا  می باشـد. 
بودجـه  تصویـب  از  پـس  روز   25 جـداول 
اباغ شـده اسـت کـه در نـوع خـود بی نظیر 
اسـت. لـذا بـا توجـه بـه رانـت ایجادشـده 
متعـدد  تذکـرات  و  خـاص  عـده ای  بـرای 
نماینـدگان پیرامـون این موضوع که شـنیده 
نشـده، باهـدف جلوگیـری یک رانـت بزرگ 
کـه منجـر بـه ذبـح قانون گرایـی در نظـام 
بودجه ریـزی کشـور خواهد شـد، این تخلف 

را پیگیـری خواهـم کـرد.«
هیچ تصمیمی در بودجه بدون مجوز گرفته 

نشده است 
دقایقـی پـس از انتشـار ایـن توییـت، مالک 
مجلـس  رئیسـه  هیئـت  عضـو  شـریعتی 
ادعای دسـت کاری بودجـه 1۴00 را تکذیب 
کـرد و گفـت: »هیـچ تصمیمـی در بودجـه 
1۴00، بـدون مجـوز از اعضـای کمیسـیون 
تلفیـق و صحن علنـی گرفتـه نشـده اسـت. 
ادعـای دسـت کاری و رانـت خـاف واقـع 

» ست. ا
عدم تعارض تغییرات جداول بودجه با 

احکام مصوب صحن
تلفیـق  زارع، سـخنگوی کمیسـیون  رحیـم 
هـم موضوع اصـاح جداول بعـد از تصویب 
را  علنـی  صحـن  در  بودجـه  واحـده  مـاده 
»در  گفـت:  و  خوانـد  سـابقه  بـه  مسـبوق 
همـه مجالـس تصمیم گیری دربـاره جداول 
بودجـه حـدود هـزار صفحـه اسـت کـه بـا 
تفویـض صحن به کمیسـیون تلفیـق واگذار 
می شـد تا با مشـورت روسـای کمیسـیون ها 
تصمیم گیـری شـود و از روزی کـه لایحـه 
و  بار هـا  ابـاغ،  روز  تـا  می شـود  ارجـاع 
بار هـا بـه  دلیـل تصمیمات صحن و بررسـی 
کارشناسـان و نظرات شـورای نگهبان تغییر 

می کنـد.«
رحیـم زارع تاکیـد کـرد: »مهم آن اسـت که 

تغییـرات جـداول بودجـه بـا احـکام مصوب 
طبـق  و  باشـد  نداشـته  تعارضـی  صحـن، 
درخواسـت کلیـه نماینـدگان دلسـوز مـردم 
بـرای حوزه هـای انتخابیـه آنهـا بـوده اسـت 
اینگونـه  هـم   1۴00 بودجـه  جـداول  کـه 

اسـت.«
تفاوت بودجه به تصویب رسیده توسط 
مجلس با بودجه ارجاع شده به دولت!

کاظـم  نظـرات  اظهـار  ایـن  مقابـل  در 
دلخـوش، نماینـده صومعه سـرا نیـز در تاریخ 
گفتـه  برنـا  بـا  درگفتگـو  اردیبهشـت ماه   3
بـود: »در جایـگاه اعضـای کمیسـیون تلفیق 
امیـن مجلـس بودیـم، چنـد مـاه به صـورت 
شـبانه روزی بـر روی بودجـه کار کردیـم اما 
نهایتـاً جـداول در 25 فروردیـن بـا تأخیر به 
دولـت ارسـال شـد و همچنیـن در برخـی از 
احـکام بودجـه تغییراتـی صـورت گرفته بود 
کـه با آنچـه نماینـدگان به تصویب رسـانده 

بودنـد، تفـاوت داشـت.«
دلخـوش در ادامه عنـوان کـرد: »اعتقادمان 
بـه  و  نوشته شـده  بودجـه  اسـت  ایـن  بـر 
تصویب رسـیده توسـط مجلس بـا بودجه ای 

کـه بـه دولـت ارجـاع شـد تفـاوت دارد.«
ماجرای نامه بیش از 100 نماینده خطاب 

به ریاست مجلس
مجمـوع ایـن حواشـی و توئیت هـا کافی بود 
تـا ایـن بحـث بـرای روزها بـه نقـل مباحث 
گروه هـای اقتصادی و سیاسـی تبدیل شـود. 
اردیبهشـت ماه   ۴ شـنبه  روز  کـه  آنجـا  تـا 
نیـز بیـش از 100 نماینـده مجلـس شـورای 
ریاسـت  بـه  خطـاب  نامـه ای  در  اسـامی 
جـداول  ارقـام  داشـتندکه  بیـان  مجلـس 
بودجـه و برخـی تبصره هـا بعـد از تصویـب 
مجلـس، تغییـرات گسـترده کـرده و آن را 
رکـوردی جدیـد در عـدم تمکیـن بـه قانون 
آییـن نامـه و ایجـاد رانـت بـرای چنـد نفـر 
دانسـته و خواسـتار شـفاف سـازی و اقـدام 

رییـس مجلـس در ایـن زمینـه شـدند.
در بخشـی از ایـن نامـه بـا اشـاره بـه اینکه 
»لایحـه بودجـه بـدون اطـاع آنـان از کـم 
و کیـف جـداول و مبلـغ ردیف هـا بخصوص 
رأی گیـری  مصـارف،  و  هزینـه  بخـش  در 
شـده اسـت« آمـده اسـت: »بررسـي جداول 
بودجـه حاکـي از تغییـرات گسـترده ارقـام و 
اعـداد نسـبت به جـدول ارائه شـده از سـوي 
دولـت اسـت کـه در صحبـت بـا اعضـاي 
کمیسـیون تلفیق مشـخص شـد کـه جداول 
صرفـاً توسـط یـک یـا چنـد نفـر و درنهایت 
بـا تائیـد رئیس کمیسـیون تلفیـق و چند روز 
پـس از رأی گیری لایحـه در صحن مجلس 
البتـه  و  شـده  نهایـي   13۹۹/12/2۹ در 
ایـن جـداول تـا حـدود  اینکـه  تأسـف بارتر 
یـک ماه بعـد یعنـي تـا تاریـخ 1۴00/1/21 
نیـز به کـرات تغییـر کرده و در کمـال تعجب 
جـداول 25 روز پـس از تصویـب بودجـه در 
بـر  متأسـفانه  و  اسـت  اباغ شـده  صحـن 
اسـاس اخبار مسـتند، ایـن تغییـرات محدود 
بـه ارقام جـداول نشـده بلکه حتـي تغییرات 
کلـي در تبصره هـا و جـداول داخـل آن هـا و 
تصحیح بندها بر اسـاس اشـکالات شـوراي 

نگهبـان را نیز شـامل شـده اسـت.«
کمیسیون تلفیق کار خود را قانونی و در 

موعد مقرر انجام داده است
رییسـه  هیـات  نامـه،  ایـن  بـه  پاسـخ  در 
ایـن  بـا   1۴00 بودجـه  تلفیـق  کمیسـیون 
توضیـح کـه کمیسـیون کار خـود را قانونـی 
و در موعـد مقـرر انجـام داده و بودجـه نیـز 
ابـاغ شـده،  بـه دولـت  قانونـی  در موعـد 
تاکیـد کـرد: در برابـر نمایندگانـی کـه ابهام 
دارنـد، مسـتقل از تعدادشـان، وظیفـه خود را 
روشـنگری و ارائـه توضیحـات می دانیـم تـا 

کلیـه مسـائل برطـرف شـود.
تائید تغییرات در ارقام جداول مصوب 
بودجه 1۴00 از سوی مجلس توسط 

سازمان برنامه و بودجه

در ایـن بیـن امـا سـازمان برنامـه و بودجـه 
نیـز بعـد از چند روز سـکوت با تاییـد ادعای 
»تغییـرات در ارقـام جـداول مصـوب بودجه 
کـرد:  اعـام  مجلـس«  سـوی  از   1۴00
»در نامـه رئیـس مجلـس بـه رئیس جمهـور 
تغییـرات در جـداول بودجـه به دولـت اباغ 
شـده اسـت. سـازمان برنامه و بودجه کشـور 
تغییـرات  ایـن  در جریـان علـت و ماهیـت 
نبـوده و صرفـا بـه  عنـوان مجـری قانـون، 

خـود را ملـزم بـه اجـرای آن می دانـد.«
پاسخ معاونت قوانین مجلس به ادعای 

سازمان برنامه و بودجه 
سـازمان  ادعـای  خبـر  ایـن  بـه  پاسـخ  در 
برنامـه و بودجـه، معاونـت قوانیـن مجلس با 
رد ادعـا اعـام کـرد: »بـا توجـه بـه انتشـار 
سـازمان  سـوی  از  واقـع  خـاف  مطلـب 
برنامـه و بودجـه کشـور، مبنـی بـر اینکـه 
ایـن سـازمان در جریـان تغییـرات جـداول 
بودجـه نبـوده اسـت، لازم بـه ذکـر اسـت 
کـه دربـاره بودجه سـال جـاری طبـق روال 
قانـون، جـداول  از تصویـب  سـنواتی پـس 
طـی نشسـت های هیئت رئیسـه کمیسـیون 
تلفیـق با سـازمان برنامه و بودجه کشـور، بر 
اسـاس احـکام قانون بودجـه مصوب مجلس 
و بندهـا و اجـزای آن اصـاح می گردیـد که 
در خصـوص قانـون بودجـه 1۴00 نیـز طبق 
از  اقـدام شـده اسـت و پـس  همیـن روال 
اصـاح ارقـام منـدرج در جـداول در انطباق 
بـا مصوبـات مجلـس، جـداول اصاح شـده 
و بـرای دولـت ارسـال گردیـد. البتـه درباره 
بودجـه 1۴00 بـر خـاف سـنوات قبـل، بنـا 
بـر مذاکـرات بعمـل آمـده بـا معـاون امـور 
مجلـس ریاسـت محتـرم جمهـوری، مقـرر 
شـد کـه جـداول با امضـای ریاسـت مجلس 

ارسـال شـود.«
این اقدام مجلس غیرقانونی نیست 

همچنیـن جعفـر قـادری، عضـو کمیسـیون 
برنامـه و بودجـه مجلـس نیـز اعـام کـرد: 
ایـن اقـدام مجلـس غیرقانونـی نیسـت و در 
دوره هـای گذشـته هم صورت گرفته اسـت 
و عمـده این اصاحـات در جهت محرومیت 
زدایـی و توزیـع در پروژه هـای عمرانی مانند 

راه های روسـتایی اسـت.
طبـق  کـرد:  بیـان  شـیراز  مـردم  نماینـده 
روال هـر سـاله، کمیسـیون تلفیـق منابعـی 
بـا  و  اضافـه می کنـد  بودجـه  را در جـدول 
هماهنگـی کمیسـیون ها و دولـت، این منابع 
اضافـی را بیـن پروژه هـا توزیـع می کنـد و 
برخـی پروژه هـا کـه هنـگام تدویـن لایحـه 
جـا افتـاده را بـه جـدول اضافه می کنـد. این 
اتفاقـات و تغییـرات هـر سـاله رخ داده، امـا 
امسـال بخاطـر انتخابـات ریاسـت جمهوری 
برخـی از کاه کوه سـاختند و این را با شـانتاژ 
خبـری به  صورت گسـترده پخـش می کنند.

مصوبه مجلس با آنچه به دولت ابلاغ 
شده، تفاوت دارد؟

شـبکه های  در  همچنـان  ماجـرا  حواشـی 
اینکـه  تـا  پیـدا می کـرد  بازتـاب  اجتماعـی 
خبرگزاری ایرنا به انتشـار گـزارش و جدولی 
در خصـوص برخـی از تغییـرات در بودجـه 
توسـط کمیسـیون تلفیق مجلـس پرداخت و 
مدعـی شـد در 20 ردیف، مصوبـه مجلس با 
آنچـه بـه دولـت اباغ شـده اسـت، تفاوت و 
درمجمـوع چندهزار میلیـارد تومانی اختاف 
نماینـدگان  آن چـه  بنابرایـن  دارد.  وجـود 
مجلـس به عنـوان بودجـه تصویـب کرده انـد 
و آن چـه بدون آگاهی آنها دسـت کاری شـده 
و بـه دولت اباغ شـده، اختافات چشـم گیر 

دیـده می شـود.
واکنش خانه ملت به جدول منتشر شده 

از سوی ایرنا
در پاسـخ به ایـن ادعا خبرگـزاری خانه ملت 
نوشـت: ایـن جـدول )جـدول منتشـر شـده 
از سـوی ایرنـا( حـاوی سـتون های دروغ و 
جعـل شـده اسـت بـه نحـوی کـه سـتونی 

کـه با عنـوان »مصوبـه مجلـس« در جدول 
جعلـی ایرنـا آمـده در حقیقـت اعـداد و ارقام 
»لایحـه دولـت« اسـت! و آنچـه خبرگزاری 
دولـت از آن بـه دروغ به عنوان »اباغ شـده 
بـه دولت« یاد کـرده همـان مصوبه مجلس 
حقیقـت  در  کـه  اسـت  اسـامی  شـورای 
حاصـل مصوبـات کمیسـیون تلفیـق و آرای 
صحـن علنـی دربـاره لایحـه بودجه اسـت. 

اصل پرسش به قوت خود باقیست!
اصاحیـه ای  در  ایرنـا  پاسـخ  ایـن  از  پـس 
ایـن  در  شـده  منتشـر  پیشـین  مطلـب  بـر 
رسـانه بـا اشـاره بـه اینکـه » اصل پرسـش 
نماینـدگان و افـکار عمومـی دربـاره ماهیت 
تغییـرات همچنان بـه قوت خود باقی اسـت 
و مجلـس هنـوز توضیـح نداده اسـت که اگر 
ایـن جـداول حاصـل مصوبـات کمیسـیون 
چـرا  اسـت،  علنـی  آرای صحـن  و  تلفیـق 
اعتـراض  بـه آن  نماینـده  از یکصـد  بیـش 
دارنـد و بـه ابهامـات مطـرح شـده مبنـی بر 
تغییـرات در جـداول کـه از سـوی دولـت و 
نماینـدگان مجلس مطرح شـده اسـت، هیچ 
پاسـخ روشـنی ارایـه نمی دهـد.« نوشـت: با 
توجـه بـه بررسـی های بـه عمـل آمـده و به 
دلیـل بی دقتی خبرنـگار در نـگارش عناوین 
جـدول و نیـز طـی نشـدن مراحـل کامـل 
تدویـن و انتشـار مطلب، درحالـی که مطابق 
خبرگـزاری  داخلـی  آیین نامـه  و  مقـررات 
جمهـوی اسـامی، گزارشـی در ایـن سـطح 
از اهمیـت، بایـد حتمـا بـه تاییـد مسـئولان 
ارشـد خبـری سـازمان و همچنین، دسـتگاه 
تخصصـی ذیربـط )سـازمان برنامـه و بودجه 
امـور مجلـس ریاسـت  کشـور یـا معاونـت 
جمهـوری( می رسـید ولـی ایـن فراینـد طی 
از مخاطبـان  پـوزش  اسـت، ضمـن  نشـده 
ایرنـا، مطلـب یادشـده از کلیـه خروجی های 
خبرگـزاری حـذف می شـود. در واقـع، آنچـه 
بـا عنـوان »دروغ و جعـل« ایرنـا از سـوی 
خبرگـزاری خانـه ملـت مطرح شـده اسـت، 
ناشـی از جابه جـا شـدن عنـوان سـتون های 
جـدول مربـوط به جزییـات این تغییـرات در 

لایحـه بودجـه 1۴00 اسـت.
واکنش پروانه سلحشوری و مصطفی 

میرسلیم
بودجـه  در  دسـتکاری  حواشـی  ادامـه  در 
1۴00، مصطفـی میرسـلیم، نماینـده مـردم 
در  اردیبهشـت ماه   5 یکشـنبه  روز  تهـران 
توییتـی نوشـت: »ایـن مجلـس اعتبارنامـه 
رئیـس کمیسـیون تلفیـق دهـم را رد کـرد، 
حتمـاً بـا مسـئولان دسـت بـردن در جداول 

برخـورد خواهـد کـرد.« بودجـه 1۴00 
پروانـه سلحشـوری، نماینـده پیشـین مـردم 
تهـران در مجلس نیـز در توییترش نوشـت: 
هیئت رئیسـه مجلسـی که با شـعار معیشـت 
مـردم تشـکیل شـد، بـی اعتنا به فقـر و رنج 
مـردم و نیازهـای اساسـی کشـور بـه طـور 

غیرقانونـی بودجـه را دسـتکاری می کنـد.
مـردم  معیشـت  و  جـان  کـرد:  تصریـح  او 
واجـب تر اسـت یـا افزایـش بودجـه فعالان 

مجـازی صداوسـیما و یـا مجلـس؟  
ماجرای نامه احمد توکلی به قالیباف

مجلـس  پیشـین  نماینـده  توکلـی،  احمـد 
نیـز  شـفافیت  دیدبـان  سـازمان  مدیـر  و 
دسـتکاری در بودجـه سـال 1۴00 را تلویحا 
تاییـد کـرده و دسـت زدن بـه این اقـدام در 
جهـت »منافـع فـردی« یا »منافع اشـخاص 
»خیانـت«  را  خـاص«  حقوقـی  و  حقیقـی 

دانسـت.
وی در نامـه ای بـه قالیبـاف رییـس مجلس 
در خصـوص دسـتکاری بودجـه 1۴00 تاکید 
کـرد: »جـدای از اشـکال اصولـی و نواقـص 
قانونـی و محدودیت های تحمیلـی اقتضایی 
در مسـیر، آن چیـز کـه اهمیـت ویـژه دارد، 
تغییـر ارقـام در جهـت منافـع فـردی و یـا 
منافـع اشـخاص حقیقـی و حقوقـی خـاص 
اسـت کـه خیانت بـوده و به هیـچ وجه قابل 

نیسـت.« چشم پوشـی 
در  حضـور  دوره  سـه  سـابقه  کـه  توکلـی 
بودجـه  مجلـس و عضویـت در کمیسـیون 
را دارد بـا اشـاره بـه جلسـه مجـازی برگـزار 
شـده از سـوی این تشـکل با الیـاس نادران، 
رئیـس کمیسـیون تلفیـق بودجـه در روز 7 
چـون  »دیده بـان  داد:  ادامـه  اردیبهشـت، 
سـاز  شـفاف  را  نـادران  آقـای  توضیحـات 
بسـیاری از ابهامـات دانسـت بـه جنابعالـی 
پیشـنهاد می کنـد که ترتیبـی مقـرر فرمایید 
نخسـتین  در  کمیسـیون  رئیـس  ابتـدا  تـا 
اسـامی،  شـورای  مجلـس  علنـی  جلسـه 
گـزارش خـود را بـه نماینـدگان ارائـه کنـد. 
ایـن کار حتمـاً بایـد در جلسـه علنـی باشـد؛ 
چـون اعتراضـات مطروحـه بـا اتهـام خیانت 
و  دارد  مازمـه  مجلـس  ارکان  امانـت  در 
ایـن اتهـام بـرای مجلـس بسـیار هزینـه زا 
دکتـر  آقـای  همچنیـن،  اسـت.  سـنگین  و 
نادرانـی که مـا می شناسـیم به پنهـان کاری 
و سـرکردن در محیـط سیاسـی غیرشـفاف 

نمی دهـد.« تـن 
در پایـان ایـن نامـه نیـز تاکید شـده اسـت: 
»عـدم رعایـت دقیـق آئین نامـه در فراینـد 
رسـیدگی بـه بودجـه در مجلـس متأسـفانه 
امـری اسـت کـه اکثراً ناخواسـته، همه سـاله 
تکـرار می شـود. علت نیز سـاختار نامتوازن و 
مسـئله دار بودجه ریزی فعلی در کشـور اسـت 
کـه دیده بـان شـفافیت و عدالـت و برخـی 
از مدیرانـش از جملـه آقـای دکتـر نـادران 
مسـتمراً در جهـت رفـع آن کوشـیده اند و تـا 
نواقـص و ایرادات سـاختاری برطرف نشـود 
ایـن رونـد هرسـاله تکـرار از خواهـد شـد. 
امیدواریـم نسـبت بـه اصاحـات سـاختاری 
بودجه ریـزی کـه عقـل و شـرع بـه وجـوب 
کاری  زودتـر  هرچـه  می کننـد،  حکـم  آن 
صـورت پذیـرد تـا این گونـه تخلفـات دیگـر 

صـورت نپذیـرد.«
و در نهایت واکنش رئیس کمیسیون 

تلفیق مجلس شورای اسلامی به حواشی
نهـم اردیبهشـت مـاه  الیاس نـادران، رئیس 
کمیسـیون تلفیـق مجلس شـورای اسـامی 
و  اسـت  نشـده  دسـتکاری  بودجـه  گفـت: 
همـه تغییـرات اعمـال شـده بـر بودجـه، بـا 
هماهنگـی شـورای نگهبـان انجـام گرفتـه 

. ست ا
او ادامـه داد: شـورای نگهبان بـر روی برخی 
اعـداد و ارقـام و جـداول نظـر داشـتند کـه 
نظـرات آنهـا در کمیسـیون تلفیـق و هم در 
صحـن علنی مجلـس باید مـورد اعمال نظر 

قـرار می گرفـت.
نـادران تصریـح کـرد: متاسـفانه در روزهای 
اخیـر در فضـای مجـازی بـی اخاقی هایـی 
اینکـه مجلـس  بـر  مبنـی  صـورت گرفـت 
تلفیـق،  کمیسـیون  و  داشـته  مصوبـه ای 

مصوبـه مجلـس را تغییـر داده اسـت.
رئیـس کمیسـیون تلفیـق افـزود: بـه اطاع 
مـردم شـریف ایران می رسـانم کـه آنچه در 
فضـای مجـازی پخش شـده کـذب محض 
انجـام  چـه  آن  می دهـم  اطمینـان  اسـت 
می شـود در چارچـوب اختیـارات قانونی بوده 

ست. ا
در انتظار پاسخی شفاف

همانطـور کـه بخشـی از ایـن گـزارش آمـد 
در مجالـس قبلـی نیـز چنیـن صحبت هایـی 
می شـده  عنـوان  بودجـه  تغییـرات  دربـاره 
اسـت امـا هیـچ گاه صـد نماینـده پیش قـدم 
رئیـس  بـه  نامـه  ارسـال  بـا  تـا  نمی شـدند 
غیرقانونـی  تغییراتـی  چنیـن  بـه  مجلـس 
اعتـراض کننـد. بنابرایـن با توجه بـه مطالبه 
انتظـار  عمومـی  افـکار  و  رسـانه ها  جـدی 
خصـوص  در  ذیربـط  مسـئولین  مـی رود 
شـفاف شـدن موضـوع و در راسـتای جریان 
دسترسـی آزاد بـه اطاعـات، در خصـوص 
این حواشـی و پاسـخ بـه آن، گزارشـی را به 

صـورت دقیـق منتشـر کننـد.
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پیام تبریک استاندار خراسان رضوی به 
مناسبت ۱۱ اردیبهشت روز کارگر

بــه گــزارش اداره کل روابط عمومی اســتانداری 
خراسان رضوی، در متن پیام تبریک محمدصادق 

معتمدیان آمده است:
 بسم الله الرحمن الرحیم

 11 اردیبهشــت روز کارگــر، روز شایســته ترین، 
ارزشمندترین و خســتگی ناپذیرترین انسانهاست. 
چرخ تولید و صنعــت در حوزه های مختلف زمانی 
پرقدرت به حرکت ادامه خواهد داد که دست هایی 

پرتوان و افکاری ناب آن را به گردش درآورد.
عزت یک کشور، اقتصاد توانمند و رشد و توسعه آن، مرهون کارگرانی است که بی وقفه در 
تنور تولید داخلی می دمند و حیات و ثبات اقتصادی را برای ملتشــان به ارمغان می آورند و 

بازوی توانمند کشور محسوب می گردند.
اینجانب 11 اردیبهشــت روز کارگر را به تمامی کارگران شــریف، پرتاش و سختکوش 
که نماد صداقت، تاش و پویایی هســتند، تبریک عرض نمــوده؛ از خدای رحمان برای 
کشــورمان، در سالی که حکیمانه مقام معظم رهبری آن را سال »تولید، پشتیبانی ها، مانع 
زدایی ها« نام نهاده اند، پیشرفت در عرصه های تولید ملی و اشتغال و رونق صنایع در جهت 
تحقق اقتصادی پویا و برای همه سختکوشــان این عرصه سامتی، عزت و فرجامی خیر 

مسئلت می نمایم.
 محمدصادق معتمدیان
استاندار خراسان رضوی

خبر

تمهیدات پلیس راهور
 برای شب های قدر در مشهد

پایگاه خبری نیروی انتظامی نوشت: رئیس پلیس راهور خراسان رضوی با بیان اینکه »در 
شــهرهای با وضعیت قرمز و نارنجی مراسم شب های قدر در فضای باز با جمعیت محدود 
برگزار می شــود« اظهار کرد: همچنین مدت زمان برگزاری مراســم شب های قدر حداکثر 

دو ساعت است.
 وی در مورد محدودیت تردد و توقف تشــریح کرد: در صورت نیاز از ساعت 17 شب های 
احیا 1۹، 21 و 23 ماه  رمضان تا پایان مراسم در طول مسیرهای مشروحه و در دو سمت 
مسیرهای اعام شــده توقف ممنوع خواهد بود؛ از میدان شهدا به طرف خیابان شیرازی، 
از تقاطع شــهدا تا حرم مطهر و روگذر شــیرازی، خیابان امام رضا حد فاصل میدان بسیج 
تــا میدان بیت المقدس تا حرم مطهر و رینگ زیرگذر، خیابان طبرســی از تقاطع گمنام تا 
حــرم، خیابان نواب صفوی از میدان پنجراه تا حرم مطهر، طول خیابان شــهید اندرزگو از 
بیت المقدس تا تقاطع خسروی، خیابان آیت الله بهجت از تقاطع شهدا تا مقابل بهجت دو.
 دهنوی افزود: محدودیت تردد در مسیرهای بیان شده بسته به پذیرش پارکینگ های حرم 
از ســاعت 20 شب های احیا ماه رمضان تا پایان مراسم از تردد کلیه وسایل نقلیه شخصی 

و موتورسیکلت ها به سمت حرم جلوگیری می شود.

شفاف سازی بهزیستی استان در مورد 
تزریق واکسن 

روابط عمومی بهزیستی خراسان رضوی در خصوص تزریق واکسن به افراد غیر مرتبط در 
مرکز سالمندان شهرستان درگز اطاعیه ای را منتشر کرد.

به گزارش »صبح امروز« در پی درج خبری در خصوص تزریق دو دوز واکسن به افراد غیر 
مرتبط در یک مرکز سالمندان در شهرستان درگز در رسانه ها، با دستور سرپرست بهزیستی 
اســتان، بررســی موضوع و انجام تحقیق دقیق، به فوریت از ســوی اداره کل بهزیستی 
خراسان رضوی در دستور کار قرار گرفت که نتیجه تحقیقات انجام شده به استحضار مردم 

خراسان رضوی و نمایندگان محترم رسانه ها می رسد.
تعداد 58 دوز واکســن برای تزریق به مددجویان مقیم و پرســنل دو مرکز ســالمندان در 
شهرســتان درگز از سوی دانشــگاه علوم پزشکی مشهد به شــبکه بهداشت ودرمان این 
شهرســتان تحویل و ســپس با حضور و همکاری کارشناسان شــبکه بهداشت و درمان 
شهرســتان و کارشناس بهزیستی درگز، این واکســن ها به تمام سالمندان واجد شرایط و 

پرسنل مراکز مذکور تزریق شد.
در پایان واکسیناســیون، مشخص گردید به جهت انصراف یکی از پزشکان مرکز از تزریق 
واکســن و نیز وجود بیماری زمینه ای در یکی از افراد مقیم که در نتیجه این سالمند عزیز، 
شرایط تزریق واکسن را نداشته، دو دوز واکسن اضافی، به جهت اینکه می باید فورا مصرف 
می شــد و گرنه بســرعت از بین می رفت، به دو فرد غیر مرتبط و خارج از فهرست اسامی 

اعام شده به شبکه بهداشت ودرمان، تزریق گردیده است.
لذا ضمن تشکر از دانشگاه های علوم پزشکی استان و شبکه های بهداشت و درمان، ازمراکز 
بهداشت شهرستان ها درخواست می گردد تزریق واکسن در مراکز تحت نظارت بهزیستی، 
دقیقا مطابق با آمار اعام شــده مددجویان و پرســنل از سوی بهزیستی شهرستان باشد و 
همچنین از کارشــناس ناظر بهزیستی، مؤکدا می خواهد بر فرایند و نحوه تزریق واکسن در 
بین مددجویان و پرسنل مراکز نظارت داشته باشد که حتی اگر واکسنی اضافه بر مددجویان 
و پرسنل بوده و خطر فساد واکسن نیز در میان باشد هیچ تزریقی به افراد غیر مرتبط انجام 

نشود تا خدای ناکرده حقوق مددجویان عزیز و مردم شریف مان تضییع نگردد.
همچنین موضوع در مرکز ســالمندان مذکور، از ســوی بهزیستی خراسان رضوی، شبکه 
بهداشــت و درمان شهرستان، بهزیستی درگز و سایر دستگاه های مرتبط در دست پیگیری 
است و چنانچه تخلف، محرز گردد، برخورد قانونی لازم با متخلفین صورت خواهد گرفت.

مدیرکل آموزش و پرورش خراسان شمالی:

امتحانات ۱۲ درصد دانش آموزان خراسان 
شمالی حضوری است

مدیرکل آموزش و پرورش خراسان شمالی گفت: امتحانات نهایی12 درصد از دانش آموزان 
استان در خردادماه سال تحصیلی جاری به صورت حضوری و مابقی به علت شیوع گسترده 

ویروس کرونا غیرحضوری است.
ایرنا نوشــت: مهدی مودی با بیان اینکه »امتحانات حضوری با رعایت کامل پروتکل های 
بهداشــتی برگزار می شود و جای نگرانی برای خانواده ها وجود ندارد« اظهار کرد: تمهیدات 
لازم از نظر رعایت پروتکل های بهداشتی برای حضور دانش آموزان درحوزه های امتحانات 

نهایی در استان پیش بینی شده است.
وی  با اشاره به اینکه پایه های نهم و دوازدهم  و بزرگسالان در ردیف پایه های سرنوشت ساز 
و پراهمیت در نظام آموزشی است، گفت: به همین دلیل امتحانات پایان سال تحصیلی این 
2 پایه به  صورت حضوری برگزار می شود. امتحانات نهایی دانش آموزان در خراسان شمالی 

با سراسر کشور از 27 اردیبهشت تا 22 خرداد ماه سال جاری برگزار می شود.
مــودی گفت: از مجموع 180هزار دانش آموز اســتان تعداد 22 هــزار دانش آموز پایه نهم 
و پایه دوازدهم تشــکیل می دهند. با توجه به وضعیت قرمز کرونایی خراســان شــمالی و 
رعایــت موازین بهداشــتی، امتحانات پایه هــا و مقاطع تحصیلی دیگر از طریق شــبکه 
شــاد به صورت غیرحضــوری برگزار می شــود. در مقطع ابتدایی نیز معلمان بر اســاس 
 ارزیابــی  عملکرد دانــش آموزان در طول ســال تحصیلی، نتایج نهایــی را ثبت و اعام

 می کنند.

یادداشت

توضیحات رئیسی پیرامون فروش واکسن کرونا؛

واکسن کرونا فروخته نمی شود

مرگ زودرس 40 هزار ایرانی؛ ارمغان آلودگی هوا

 سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: به هیچ وجه 
تغییر اولویت واکسیناســیون و واکسن فروشی نداریم و 

واکسن های وارداتی را دولت خریداری می کند.
باشــگاه خبرنگاران جوان نوشــت: علیرضا رئیسی، در 
رابطه با کســانی که بدون نوبت واکسن زده اند، اظهار 
کرد: مســئولیت فردی و اجتماعی در کشــور و جامعه 
باید حرف اول را بزند، دزد، دزد اســت می خواهد مدیر، 
مسئول یا شهردار باشد، این فرد در هر جا مسئول باشد 
دزدی می کند یا رشوه می دهد. به نظر من باید آن کسی 

که این دزد را منصوب کرده است اخراج کرد.

به گفته وی، واکسن اسپوتنیک وی در هر ویال 5 دوزی 
بوده و هر دوز نیم ســی سی اســت و یک دوز اضافی 
تعبیه شــده است و برخی این نیم سی سی را نیز تزریق 
می کنند و ما دستور داده ایم که این نیم سی سی معدوم 

شود.
ســخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا درباره واکســن 
پولی گفت: بخش خصوصی که واکســن را وارد می کند 
واکســن ها را بــه دولــت و در واقع وزارت بهداشــت 
می فروشد؛ چرا که ما مسئول واکسیناسیون 83 میلیون 
نفر ایرانی هســتیم و اگر کسی می خواهد زودتر واکسن 

بزند می تواند به خارج از کشور برود و زودتر واکسن بزند.
وی ادامه داد: به هیچ وجه تغییر اولویت واکسیناســیون 
نداریم و واکسن های وارداتی را دولت خریداری می کند 
و فقــط اجازه واردات و تزریق واکســن بــه صنایع را 
می دهیم تا به عنوان مثال کارخانه تولید خودرو واکسن 
را به کارگران خود تزریق کند تا تولید با ســرعت ادامه 
پیدا کند.رئیسی بیان کرد: تاکید می کنم که واکسن پولی 
نخواهیم داشت و دولت واکسن های وارداتی را خریداری 
می کند و واکســن ها در ذیل ســند ملی واکسیناسیون 
کرونا تزریق می شــوند و تغییر اولویت با پول و واکسن 

فروشی نداریم.
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا بیان کرد: همچنان 
با پدیده تســت تقلبی کرونا مواجه هستیم. این چالش 
در داخل و خارج کشــور وجود دارد و برای همین ما به 
وزارت امور خارجه نامه زده ایم که آزمایشگاه های معتبر 
در کشــور مبدا را اعام کنند تا کسانی که قصد سفر به 
ایران را دارند، در این آزمایشــگاه ها تست بدهند. این 
چالش تســت تقلبی کرونا در داخل هم وجود دارد و به 
محض مشــاهده موضوع را به حراست وزارت بهداشت 
گزارش می دهیم و به شدت با متخلفان برخورد می شود.

آلودگــی هوا حتــی در مقادیر کمتــر از حدود 
اســتاندارد موجــود باعث آســیب های جدی  
می شــود؛ بنابراین در گایدلاین جدید سازمان 
جهانی بهداشت این مقدار از 10 میکروگرم به 

5 میکروگرم رسیده است.
رئیس مرکز تحقیقات آلودگی هوای دانشــگاه 
علوم پزشکی تهران با اشاره به همکاری ایران 
در تدوین رهنمود )گایدلاین( جدید ســازمان 
جهانی بــرای آلودگــی هوا گفت: براســاس 
یافته هــای مطالعات صورت گرفتــه در مرکز 
تحقیقات آلودگی هوا دانشــگاه علوم پزشکی 
تهــران، میانگین ســالانه غلظــت مهمترین 
آلاینده هوا )PM2.5( در کشور تقریبا سه برابر 
مقادیر استاندارد و رهنمود موجود و شش برابر 
حدود رهنمود جدید ســازمان جهانی بهداشت 

است که در تابستان 2021 منتشر می شود.
ایســنا نوشت: محمدصادق حسنوند با بیان این 
که »مشکل اساســی ما در ایران در خصوص 
تدویــن اســتاندارد کیفیت هوا این اســت که 
متاســفانه رویکرد علمی و منطقــی نداریم«، 
افزود: همه  کشــورهای دنیا هر چند سال یک 
بار حدود اســتاندارد کیفیت هوا را مورد بازبینی 
قرار می دهند و این مقادیر را کاهش می دهند. 

مثا اگر در ســال 2000 مقدار اســتاندارد بای 
یک آلاینده عدد 50 بوده در سال 2010، عدد 
۴0 را انتخاب می کنند و در سال 2020 مجددا 
آن را کاهش می دهند. یعنی روند کاهشی برای 
مقادیر استاندارد یک اصل اساسی جهت اجرایی 
کردن اقدامات کاهش آلاینده های هوا و حفظ 

و ارتقا سامت مردم است .
به گفته وی، طی یک دهه اخیر شاید به جرات 
بتوان گفت که ما تنها کشــوری در دنیا هستیم 
که با گذشت زمان نه تنها مقادیر استاندارد ملی 
کیفیت هوا را کاهــش ندادیم، بلکه با توجه به 
عدم دســتیابی به کیفیت هوای مطلوب، حتی 
مقادیر استاندارد را افزایش داده ایم تا به نحوی 
مســئله را پاک کنیــم و در زمان گزارش دهی 
گفته شــود کــه وضعیت کیفیت هــوا در حد 

استاندارد است!
دســتکاری ایــران در میــزان گایدلاین های 

سازمان جهانی بهداشت 
حســنوند خاطرنشــان کرد: در ســال 1388 
تدوین کننــدگان  و  تصمیم گیرنــدگان 
اســتانداردهای ملی کیفیت هوا، گایدلاین های 
ســازمان جهانی بهداشت را به عنوان استاندارد 
ملی کپی کردند و برای مثال اســتاندارد روزانه 

PM2.5 را عــدد 25 و بــرای PM10 عدد 50 
میکروگرم در متر مکعب را به تصویب رساندند. 
ســپس در ســال 13۹2 زمانیکه مشخص شد 
ما فاصلــه زیادی با مقادیر اســتاندارد رهنمود 
داریم، اقدام جالبی انجام شــد و اعام شد که 
گایدلاین های ســازمان جهانی بهداشت خیلی 
ســختگیرانه بوده و با شرایط کشــور تناسبی 
نداشته است. بنابراین استاندارد را افزایش دادیم 
و مقادیر اســتاندارد روزانــه PM2.5 را از عدد 
25 به 35 و بــرای PM10 از عدد 50 به 150 

میکروگرم در متر مکعب افزایش دادند.
وی تشــریح کردد: به نظر می رسد علت اصلی 
این افزایش و کاهش در دولت های مختلف این 
اســت که رویکرد علمی برای تدوین استاندارد 
کیفیــت هوا وجود ندارد و صرفا ارائه گزارش و 
آماری که از لحاظ ظاهری بیانگر اوضاع وخیم 
آلودگی هوا نباشــد مد نظر بوده است. تا کنون 
تمامی استانداردهای کیفیت هوا در کشور صرفا 
برگرفته از اصل کپی و پیســت کردن از مقادیر 
بهداشت، ســازمان حفاظت  ســازمان جهانی 

محیط زیست آمریکا و ... بوده است.
رئیــس مرکز تحقیقــات آلودگی هــوا با بیان 
اینکه »میانگین ســالانه  آلاینده ها در کشــور 

ما در حد متوســط جهانی است؛ یعنی وضعیت 
وخیمی در این زمینه نداریم« ادامه داد: اما نکته  
نگران کننده این اســت که ما روند کاهشی در 
خصوص آلاینده ها در پیــش نگرفتیم. این در 
حالیست که بســیاری از کشورهای دنیا گرچه 
وضعیت بدتری نســبت به ما دارنــد، اما روند 
کاهشــی غلظت آلاینده های هوا در آنها بسیار 
مشــهود و معنادارســت. برای مثال چین طی 
تقریبا پنج تا هفت سال گذشته، رکورد کاهش 

آلودگی هوا را در دنیا زده است.
افزایش میانگین غلظت دی اکســید گوگرد در 

سال 13۹۹ نسبت به سال های ۹7 و ۹8
وی در پاســخ به پرسشــی دربــاره  مطالعه ای 
پیرامون اســتفاده  صنایع مختلف از مازوت در 
سال گذشــته و تاثیر آن بر آلودگی هوا گفت: 
ما بررســی  هایی بر اســاس داده های آلاینده 
دی اکســید گوگرد در ایستگاه های پایش انجام 
دادیم. این بررســی نشان داد تعداد موارد پیک 
ساعاتی غلظت دی اکسید گوگرد در سال 13۹۹ 
نســبت به سال ۹8 در تهران و شهرهای دیگر 
کشــور، افزایش چشمگیری داشــته است. اما 
ما واقعا اطاعات موثقــی درباره این که کدام 
صنایع از مازوت یا سوخت با گوگرد بالا استفاده 

می کنند نداریم.
عضو هیئت علمی دانشــکده بهداشت دانشگاه 
علوم پزشــکی تهران افــزود: میانگین غلظت 
دی اکسید گوگرد در سال 13۹۹ نسبت به سال 
13۹7 و 13۹8 در شــهر تهران افزایش یافته 
است. البته این افزایش از لحاظ میانگین سالانه 
خیلی بالا نبوده اســت. نکته  مهم این است که 
تعداد موارد پیک ســاعاتی غلظت دی اکســید 

گوگرد افزایش زیادی پیدا کرده است.
حســنوند درباره  تاثیر دی اکسید گوگرد بر بدن 
انسان گفت: دی اکســید گوگرد باعث افزایش 
احتمال ابتا به بیماری های تنفســی نظیر آسم 
و افزایش حمات آســمی می شــود. مواجهه 
بلندمــدت با آن باعث کاهــش ظرفیت ریه در 
کودکان و اختال در سیســتم تنفسی می شود. 
دی اکســید گوگرد می توانــد باعث تولید ذرات 
ثانویه شود. بخشــی از این ذرات ثانویه ذرات 
معلقی هستند که بیشترین اثر را بر بدن انسان 
دارند. عــاوه بر این، مطالعات نشــان داده اند 
زمانــی که دی اکســید گوگــرد و ذرات معلق 
همزمان افزایش پیدا کنند اثرات سینرژیســتی 
خواهند داشــت. یعنی تاثیرات آن ها تشــدید 

می شود.

گفت وگو با رحیمی  جهان آبادی پیرامون وضعیت اجتماعی مشهد؛

حاشیه نشینی، نیازمند اعتبارات خاص ملی است 
ســارا ایزدخواه / جلیل رحیمی جهان آبادی، 
نماینده تربت جام، باخــرز، و صالح آباد در 
مجلــس در دوره دهم و یازدهم اســت. او 
معتقد است مشــهد، بهترین دروازه ورود به 
بازارهای آســیای میانه، افغانســتان و شبه 
قاره هند اســت و می تواند به عنوان پایگاه 
و مرکــز فرماندهی صادرات اقتصادی ایران 
به این دو منطقه محسوب شود. وی با بیان 
اینکه »مشــهد به لحاظ تنــوع فرهنگی و 
مهاجرت هایــی که در آن وجود دارد یکی از 
بی نظیرترین جوامع از لحاظ تنوع فرهنگی و 
در عین حال همزیستی مسالمت آمیز است«. 
وی معتقد است ظرفیت مشهد از لحاظ ابعاد 
سیاســی، فرهنگی، اجتماعــی و اقتصادی 
بســیار بالا بوده به طوری که می توان از آن 

در سطح جهانی بهره گرفت. 
گفت وگوی پیش رو در رابطه با اهمیت شهر 
مشهد از لحاظ اجتماعی، سیاسی و اقداماتی 
که باید برای این شــهر به عنوان پایتخت 
معنوی جهان اســام صورت بگیرد، انجام 

شده است.
تفاوت مشــهد با دیگر شــهرهای 
ایران در چیســت؟ و ایــن تمایز 
می تواند تا چه حد برای مشهد امتیاز 

محسوب شود؟
به دلیــل موقعیت مذهبــی خود  مشــهد 
بــه عنــوان پایتخت معنــوی، هم مرزی با 
کشورهایی مثل ترکمنســتان، افغانستان و 
همچنین به دلیل قرار گرفتن در خراســان 
و اهمیتی که این اســتان بعنــوان یکی از 
پهناورترین استان های کشــور دارد، دارای 

موقعیتی خاص و کلیدی اســت. این شهر 
دارای جاذبه های توریستی و گردشگری هم 
برای ایرانیان و هم برای افراد خارجی است؛ 
به دلیل همین ویژگی ها ســالیانه میلیون ها 

نفر از این شهر بازدید می کنند.
مشــهد؛ دروازه ورود به بازارهای آســیای 

میانه، افغانستان و شبه قاره هند
از سویی دیگر مشهد، بهترین دروازه ورود به 
بازارهای آسیای میانه، افغانستان و شبه قاره 
هند است و می تواند به عنوان پایگاه و مرکز 
فرماندهی صــادرات اقتصادی ایران به این 
دو منطقه باشد. اما اهمیت دیگر این شهر به 
لحاظ تنوع فرهنگی و مهاجرت هایی اســت 
که در آن وجود دارد؛ درواقع مشــهد یکی از 
بی نظیرترین جوامع از لحاظ تنوع فرهنگی و 
در عین حال همزیستی مسالمت آمیز است. 
مشــهد به دلیل داشــتن چنین ویژگی های 
سیاســی، مذهبــی و اقتصــادی یکــی از 
مهمترین شهرهای کشور محسوب می شود. 
در ایــن بیــن مشــهد دارای دو 
مشــخصه اصلی و متمایز نسیت به 
و  حاشیه نشینی  شهرهاست؛  دیگر 
زیارت. ایــن دو مؤلفه می تواند چه 
این  برای  منفــی  یا  مثبت  تاثیرات 

شهر به همراه داشته باشد؟
 بایــد به این نکته توجــه کنیم که به دلیل 
خشکســالی های چند ســال اخیــر و عدم 
توجه بــه بعضی از شهرســتان های مرزی 
و مناطــق روســتایی، آمــار مهاجــرت از 
اســتان های همجوار مثل خراسان جنوبی و 
سیستان وبلوچســتان به شهر مشهد افزایش 

داشته است. 
همچنین شرایطی باعث شــده که مشهد، 
از بزرگترین جمعیت های حاشیه نشین  یکی 
را داشته باشــد. جمعیت حاشیه نشین عاوه 
بر اینکه آســیب های اجتماعی، فرهنگی و 
امنیتی متعددی را به وجود می آورد، می تواند 
خدمت رســانی به شــهروندان اصلی شهر 
مشهد را نیز با مشــکل روبه رو کند. درواقع 
بخشــی از امکانــات و برنامه هایی که باید 

ثابت ســاکن شهر مشهد  برای شهروندان 
استفاده شــود، برای جمعیت رو به افزایش 

مهاجر و حاشیه نشین هزینه می شود.
به نظر شما برای چنین وضعیتی چه 
سازمان ها یا نهادهایی باید پای کار 
بیایند و انجام چه اقداماتی ضروری 

است؟
بایــد فکــری اساســی بــرای جمعیــت 
حاشیه نشین مشهد و چند شهر دیگر استان 
مثل ســبزوار، نیشابور و تربت جام که دارای 
مناطق زیست موقت و حاشیه نشینی هستند، 
شود. مجلس دهم برای خدمت رسانی به این 
شهرها اعتبارات خاصی را در نظر گرفته بود 
و گام های بزرگی را در این زمینه برداشــت. 
در دولت فعلی نیــز اعتباراتی برای مناطق 
حاشیه نشــین در نظر گرفته شده است، اما 
این اعتبــارات و اقدامات هنوز نتوانســته، 

مشکل این شهرها را حل کند.
حاشیه نشینی نیازمند اعتبارات خاص 

ملی است 
درواقع این شــهر به صورت ویــژه نیازمند 
اعتبارات خاص ملی اســت تا از این طریق 
بتوان هم زیرساخت های شهر را برای زائران 
و گردشــگران تقویت کرد و هم مشــکل 
حاشیه نشــینی را بهبود بخشید. درواقع این 
اقدام مهم را نمی توان با اعتبارات اســتانی 
یا اعتبارات خود شهر مشهد حل کرد، بلکه 

نیازمند اعتبارات وسیع ملی است.
معتقدم نیاز است برای شهر مشهد دو اقدام 
انجام شــود؛ درواقع نیاز است تا از امکانات 
عظیم آستان قدس و سرمایه معنوی و ملی 

آن بیشتر اســتفاده کنیم. هرچند که آستان 
قدس تا به امروز نیز در توسعه شهری، ایجاد 
فضاها و زیرســاخت های مناســب مشهد، 
نقشــی کلیدی داشته اســت، اما تدوام این 

برنامه ها ضروری است.
اقــدام دیگری که باید برای مشــهد 1۴00 
انجام شــود اختصاص ردیف ها و اعتبارات 
ملی است. مشــهد، متعلق به همه ایرانی ها 
بوده و مقصدی برای بسیاری از گردشگران 
خارجی است. شاید بیشــترین آمار مراجعه 
گردشگران خارجی در ایران متعلق به مشهد 
بنابراین بدون درنظر گرفتن ردیف  باشــد؛ 
اعتباری و حمایت هــای ملی نمی توان این 

شهر را اداره کرد. 
در این بین نقش مدیریت شــهری 
را برای بهبود وضعیت مشهد چگونه 
فعلی  مدیریت  عملکــرد  می بینید؟ 
توانسته دستاوردهای مهمی  مشهد 

در این زمینه داشته باشد؟
به نظر من دوره اخیــر که اصاح طلبان در 
مشــهد امور مدیریت شــهری را به دست 
گرفتنــد با وجود همه مشــکات اقتصادی 
و کمبود اعتباری، دوره موفقی بوده اســت. 
درواقع زمانی که ساخت فضای سبز، ایجاد 
زیرســاخت های لازم برای توسعه این شهر 
و بــه طور کلــی آمار طرح هــای عمرانی، 
هزینه هــای انجــام شــده در بخش های 
مختلف مشهد را رصد می کنیم، می بینیم که 
علی رغم تمام کمبودها، دوره فعلی مدیریت 
موفقیت آمیز  عملکردی  مشــهد،  شــهری 

داشته است.

باید فکری اساسی برای 
جمعیت حاشیه نشین مشهد 
و چند شهر دیگر استان که 
دارای مناطق زیست موقت 
و حاشیه نشینی هستند، 
شود. مجلس دهم برای 
خدمت رسانی به این شهرها 
اعتبارات خاصی را در نظر 
گرفته بود. در دولت فعلی 
نیز اعتباراتی برای مناطق 
حاشیه نشین در نظر گرفته 
شده است، اما این اعتبارات 
و اقدامات هنوز نتوانسته، 
مشکل این شهرها را حل کند
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برگزاری نمایشگاه مجازی محصولات حجاب و 
عفاف به مناسبت ماه رمضان 

نمایشگاه مجازی محصولات حجاب و عفاف 
به مناســبت ماه مبارک رمضان در پنج بخش 
چادر، ملزومات حجاب، مانتو وعبایا، پوشــش 
سر و پارچه چادری تا عید سعید فطر برپا است 
و بانوان ایرانی می تواننــد ملزومات خود را از 
.hijab۹۹ اینترنتی نمایشگاه به نشانی سامانه 

ir تهیه کنند.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 

روابط عمومی رویداد، مراســم افتتاحیه نمایشــگاه مجازی محصــولات حجاب و عفاف به 
مناســبت ماه مبارک رمضان با حضور جمعی از تولیدکنندگان و فعالان حوزه عفاف و حجاب 
کشــور با هدف حمایت از تولیدکنندگان و مصرف کنندگان این حوزه از طریق وبینار برگزار 
شــد.رضا ســلیمانی مدیر دومین نمایشــگاه مجازی عفاف و حجاب در این مراسم به ایراد 
ســخنرانی پرداخت و گفت:  از مدت ها پیش از شــیوع ویروس کرونــا، ایده راه اندازی یک 
نمایشــگاه مجازی محصولات حجاب که بتواند تمــام نیازهای بانوان محجبه در تمام نقاط 
کشور را مرتفع سازد وجود داشت که با شیوع ویروس کرونا و تعطیلی نمایشگاه های حضوری 
و تأثیر این بیماری بر کســب و کارها، این نیاز بیش از قبل احساس شد و ما را بر آن داشت 
تا بــه صورت جدی تر از قبل این ایــده را دنبال  و عملیاتی کنیم.ســلیمانی افزود: یکی از 
موضوعاتی که در این حوزه وجود دارد اســتفاده حداقلی از محصولات فناورانه است که البته 
در ســال های اخیر پیشرفت خوبی در این حوزه صورت گرفته است.او تصریح کرد: نمایشگاه 
امســال با رشد 35 درصدی نسبت به سال گذشته مواجه شــده است که این رشد در تعداد 
محصول شرکتکنندگان و کیفیت ارائه نیز مشهود است. نمایشگاه مجازی محصولات حجاب 
و عفاف به مناســبت ماه مبارک رمضان در پنــج بخش چادر، ملزومات حجاب، مانتو وعبایا، 
پوشــش سر و پارچه چادری تا عید سعید فطر برپا اســت و بانوان ایرانی می توانند ملزومات 
خود را از ســامانه اینترنتی نمایشگاه به نشــانی  ir.hijab۹۹ تهیه کنند.سلیمانی گام بعدی 
نمایشــگاه را تبدیل کردن نمایشــگاه مجازی به دائمی دانست و گفت: ما سعی می کنیم از 
تهدیدها فرصت بســازیم و اکنون که به واسطه شــیوع ویروس کرونا بستر و زیر ساخت ها 
فراهم شــده است از آن در جهت تبدیل نمایشــگاه موقت به دائمی استفاده خواهیم کرد.در 
ادامه این مراسم علیرضا حقیقی مدیر عامل مرکز شتاب دهی رایمون گفت: از اواخر بهمن ماه 
سال ۹8 و در پی شیوع ویروس کرونا، ایده برپایی نمایشگاه مجازی عفاف و حجاب با هدف 
حمایت از تولیدکنندگان محصولات حجاب شــکل گرفت.او افزود: مجموعه رایمون، مرکز 
شــتاب دهی در حوزه صنایع خاق است که در حوزه فرهنگی شامل صنایع دستی، انیمیشن 
و مد و لباس وارد شده است و گام های موثری در این حوزه برداشته است.حقیقی بیان کرد: 
نمایشــگاه مجازی عفاف و حجاب یکی از  صنایع خاقی اســت که مجموعه رایمون برای 
حمایت از طرح های نوآورانه و در راســتای مسئولیت اجتماعی خود در حوزه عفاف و حجاب 
انجام داده اســت. این نمایشگاه گامی در مسیر حمایت و توسعه فعالیت های عرصه عفاف و 
حجاب در کشور بود که سال گذشته با وجود محدودیت های زیر ساختی ما به عنوان شرکت 
پیشــتاز وارد این عرصه شدیم و نمایشــگاه و فروشگاه مجازی پوشاک اسامی را طراحی و 
راه اندازی کردیم.او با اشــاره به اینکه در دور نخست نمایشگاه، شتاب دهنده رایمون موظف 
بود از صفر تا صد عکاســی، طراحی، بارگزاری ســایت، فروش و زمینه ارتباط با مشتری را 
برای تولیدی ها مهیا ســازد، گفت: در دوردوم نمایشگاه بیشتر تولیدکنندگان در حوزه فروش 
مجازی و معرفی کالا در فضای مجازی توانمند شــده بودند و این شتابدهنده در حوزه های 

زیر ساختی تمرکز بیشتری داشت.

فروش استثنایی تبر »جک نیکلسون«
 در یک حراجی

نسخه فوم تبر معروف به »جک نیکلسون« در 
فیلم ترسناک »درخشش« )The Shining(، در 
یک حراجی به قیمت استثنایی ۴5 هزار پوند به 
فروش رسید.به گزارش روزنامه »صبح امروز« 
و به نقل از ایرنا فیلم درخشــش به کارگردانی 
اســتنلی کوبریک که معمــولا از آن به عنوان 
یکی از بزرگترین فیلم های ترسناک تاریخ یاد 
می شــود، یک صحنه معــروف دارد که در آن 

جک نیکلســون، بازیگر نقش جک تورنس، ســعی می کند با تبر یک در را بشکند. اگرچه در 
فیلمبرداری صحنه اصلی از یک تبر چوبی اســتفاده شده اســت اما در فیلمبرداری نماهای 
لانگ شات و برای حفظ ایمنی در جایی که دو یا چند شخصیت در قاب دوربین بودند، یک 
نســخه فومی جایگزین تبر اصلی می شد.یک عدد از این تبرهای جایگزین به تازگی در یک 
حراجی به فروش گذاشته شد و با قیمت استثنایی ۴5 هزار پوند )۶2 هزار و ۴53 دلار( چکش 
خورد.این تبر که از فوم سخت ساخته شده، 8۹ سانتی متر طول دارد و به گونه ای رنگ آمیزی 
شده که شبیه به چوب به نظر برسد. همزمان روی تیغه این تبر هم نوار نقره ای کشیده شده 
است تا رنگ آن ســطح فلز را تداعی کند. این تبر داخل یک محفظه شیشه ای ضدانعکاس 
و اشــعه ماوراءبنفش به همراه یک عکس امضا شــده از جک نیکلسون سر صحنه فیلم، به 
فروش گذاشته شــده بود.به گفته متولیان این حراجی، استودیو فیلمسازی برادران وانر برای 
فیلم درخشــش چند تبر ساخته بود که امروزه از نســخه های فومی آن تنها چند نمونه باقی 
مانده اســت. یکی از این تبرها در ســال 201۹ به قیمت 57 هزار و ۶00 دلار چکش خورد. 
از تبرهای چوبی اورجینال این فیلم هم تنها یک عدد هنوز موجود اســت که آن هم در سال 
201۹ به قیمت 211 هزار دلار فروخته شــد.فیلم درخشش در سال 1۹80 براساس رمانی به 
همین نام نوشــته استفان کینگ، با بازی جک نیکلسون، شلی دووال و دنی لوید ساخته شد. 
اگرچه کینگ به انحراف زیاد فیلم از داستان کتاب معترض بود اما درخشش امروزه به عنوان 
یکی از شــاهکارهای ژانر وحشت شناخته می شود و بر چند نسل از سینماگران تاثیر گذاشته 

است. دنباله این فیلم محبوب در سال 201۹ با عنوان دکتر اسلیپ اکران شد.

فیلم ایرانی به جشنواره آمریکا می رود
چهلمین دوره جشــنواره فیلم مینیاپلیس 
در آمریکا میزبان فیلم سینمایی »جنایت 
بی دقــت« به کارگردانی شــهرام مکری 
اســت.به گزارش روزنامه »صبح امروز« 
و به نقل از ایســنا، این جشــنواره از 23 
اردیبهشــت به مــدت ده روز درآمریکا 
ایــن دوره میزبان  برگــزار می شــود و 
»جنایــت بی دقت« همراه آثــار برگزیده 
ســال اســت.فیلم های »آندیــن« بــه 

کارگردانی کریســتین پتزولد، »تابستان هشتاد و پنج« به کارگردانی فرانسوا ازون، »چهارده 
روز و دوازده شــب« به کارگردانی ژان فیلیپ دوال، »راکبان عدالت« به کارگردانی توماس 
جانســن، »خشک« به کارگردانی رابرت کانلی، »بلیت یک طرفه به مسکو« میکالیوینسکی  
و »جنایت بی دقت«  ســاخته شــهرام مکری و  تهیه کنندگی نگار اسکندرفر طی ده روز در 
این جشنواره باســابقه آمریکا به نمایش درمی آیند.»جنایت بی دقت« پیش از این در آمریکا 
و در جشــنواره شــیکاگو به نمایش درآمد و جایزه هوگوی نقره ای هیات داوران را دریافت 
کرد. کمپانی دف کروکدیل حقوق پخش فیلم در آمریکای شــمالی را بر عهده دارد.شرکت 
دریم لب به مدیریت نســرین میرشب که پخش بین المللی فیلم را برعهده دارد ، پیش از این 
از نمایش »جنایت بی دقت« در جشــنواره های روتردام، موو و جیون جو از فروردین تا خرداد 

امسال خبر داده بود.

خبر

مدیرکل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوی در گفتگو با صبح امروز؛

قصد دارم به دانشگاه بازگردم
چهارشــنبه،  روز  صبــح 
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مدیرکل اداره فرهنگ و 
ارشاد اسامی خراسان 
اهالی  مهمان  رضوی 
امروز«  »صبح  روزنامه 
بود. دکتــر جعفر مروارید 
اهالــی تحریریــه »صبح 
امروز« را جوان، باانگیزه و 
نوآور خواند و نگاه متفاوت 
صفحه فرهنگ و هنر این 
روزنامــه را نقطــه قوتی 
دانست که این رســانه را از دیگر رسانه های 
قدیمی مشهد متمایز می کند. وی در بخشی از 
صحبت هــای خود نیز خبر داد کــه در پایان 
همین ماه با پایان دوره خدمت 3 ســاله، قصد 
دارد، به دانشــگاه بازگــردد و به عنوان عضو 
هیات علمی دانشــگاه فردوســی مشهد، به 
فعالیت های آموزشــی، پژوهشی و بین المللی 
در دانشگاه ادامه دهد. آنچه می خوانید بخشی 
از گفتگوی دوســتانه ما با این مدیر اســتانی 

است.
 وضعیت فعلی فرهنگ و هنر استان 

خراسان رضوی
دکتر جعفــر مروارید در توضیح وضعیت فعلی 
فرهنگ و هنر در اســتان بیــان کرد؛ عامل 
متفاوتی که در یک ســال اخیــر با آن مواجه 
شدیم، مسأله کرونا بود که بسیاری از رویدادها 
را تحت تأثیر قرار داد. در واقع نه تنها فرهنگ 
و هنر بلکه بخش های اجتماعی و رویدادهای 
مذهبی و مناســک و به طور کل هر رخدادی 
که نیازمند حضور مردم بود، تحت الشعاع قرار 
گرفت. در این بین دوگانه سامت و فرهنگ و 
همچنین سامت و اقتصاد به وجود می آمد که 

به تبع، حفظ سامت در اولویت قرار داشت.
وی تاکید کرد: هرچنــد کرونا تهدیدی برای 
فعالیت های حضوری محســوب می شــد، اما 
فرصتی برای گســترش مدل های متفاوت و 
متنوع بــرای رویدادهای فرهنگی و هنری در 
عرصه مجازی بود که اگر بخواهیم به صورت 
مصداقــی مرورکنیم به طور نمونه می توان به 
برگزاری مجازی جشنواره تاتر فجر، جشنواره 
ملی موســیقی جوان و جشنواره ملی هنرهای 
تجســمی جوان اشــاره کرد که خوشبختانه 
اســتان خراســان رضوی در هر سه جشنواره 

حائز رتبه، از میان جوانان بود.
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســامی خراسان 
رضوی افزود: در سال اخیر برگزید گان جوان 
بســیاری در جشــنواره های ملی و بین المللی 
داشــتیم که این مهم نویدبخش این بود که 
با وجود تمام محدودیت های کرونایی، حضور 
جوانان در فضاهای فرهنگی و هنری کمرنگ 

نشــده اســت. مجموع این اتفاقات نشــانگر 
ظرفیت فرهنگی و هنری خراســان در کشور 
و منطقه بود و ریل گذاری برای سیاست آینده 

را ترسیم می کرد.
۴ شهرستان در خراسان رضوی به عنوان 

شبکه خلاق فرهنگ و هنر
مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسامی خراسان 
رضوی با اشــاره به بحث برگزیده شــدن ۴ 
شهرستان در خراسان رضوی به عنوان شبکه 
خاق فرهنگ و هنر بیان کرد: شــکل گیری 
ســاختار شــبکه شــهر خاق، دغدغه دکتر 
صالحی، وزیر محترم ارشاد در یک سال و نیم 
گذشته بود. شــهرهای خاق فرهنگ و هنر 
یک مفهوم جهانی است و در جهان به عنوان 
مزیت سیاســتگذاری و زیســت بوم شهری 
محسوب می شود و در واقع بیانگر هویت هنری 
یک شهر است که مبنای سیاست گذاری های 
اجتماعی اقتصادی، سیاسی، فرهنگی و هنری 

برای آینده قرار می گیرد.
وی تصریح کرد: دبیرخانه شــبکه خاق، زیر 
مجموعه معاونت هنری وزارت ارشاد است که 
با نگاه اقتصــاد فرهنگ و هنر از ظرفیت های 
بومی با مشــارکت نخبگان فرهنگی و هنری 
اســتفاده می کند، یعنی در واقع تولید فرهنگی 
و هنــری پدید می آید و با توجــه به اینکه در 
فضای تحریم کنونی، بایــد اقتصاد مبتنی بر 
نفت را به ســمت اقتصاد مبتنی بر نوآوری و 
صنایــع و تولیدات غیر نفتی ســوق دهیم، در 
بخــش فرهنگ و صنایع خاق فرهنگی، هنر 

باید پررنگ شود.
دکتر مرواریــد ادامه داد: با همین نگاه در بازه 
زمانی یک سال و نیم گذشته، نیشابور و تربت 
حیدریه به عنوان شــهر خاق ادبیات، قوچان 
به عنوان شــهر خاق موسیقی و مشهد شهر 
خاق رسانه شناخته شد که به عنوان بازوهای 
هنری  و  فرهنگی  سیاست گذاری های  اجرایی 

هستند.
ریل گذاری ها در راستای آینده فرهنگی

وی با اشاره به پیشــنویس شبکه های خاق 
ایران افزود: در پیشــنویس شبکه های خاق 
ایران از مجموع 3۶7 شــهر، ۶0 شهر انتخاب 
شدند که ۴ شهر آن از استان خراسان رضوی 
اســت. در این پروسه ارشــاد به عنوان بخش 
دولتــی و حاکمیتــی، انجمن هــای فرهنگی 
و هنــری بــه عنــوان بخــش تخصصی و 
شــهرداری ها به عنوان بخش عمومی حضور 

داشتند تا ظرفیت ها تدوین و به فعلیت برسد.
دکتر مروارید تصریح کرد: این شبکه می تواند 
هم سیاستگذاری هنری را به شکل مردمی و 
تخصصی پیگیری کند و هم بر اساس الگوی 
زیســت بوم و همچنین الگوی ایرانی اسامی 

اهداف را برای آینده ریل گذاری کند.
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســامی خراسان 
رضوی با اشاره به اهمیت »تقدم امر فرهنگی 
بر امر سیاسی« بیان کرد: به عقیده من عرصه 
فرهنگ و هنر بستر را برای پیشرفت و توسعه 
اقتصادی، سیاســی و اجتماعی فراهم می کند. 
بدیــن معنا کــه مبنا فرهنگ اســت و اگر ما 
بتوانیم گشــایش و نوآوری فرهنگی داشــته 
باشیم، بستر لازم جهت نوآوری های سیاسی و 
گشایش های اقتصادی هم محقق خواهد شد.
نیازمند سیاست گذاری برای عرصه های 

نوین فرهنگ و هنر هستیم 
وی با اشاره به اینکه » بخشی از توفیق فرهنگ 
و هنر در کشــور منوط به سیاست گذاری های 
کان فرهنگی و هنری نوین در کشور است« 
مطرح کرد: برای اینکه بتوانیم در ســال های 
آینــده فرهنگ را بــه توفیق هر چه بیشــتر 
رسانیم، عاوه بر استفاده از تجربیات گذشته، 
نیازمند سیاست گذاری برای عرصه های نوین 
فرهنگ و هنر هســتیم که بخش عمده ای از 
آن به فضای مجازی بازمی گردد. چراکه تنها با 
تکیه بر شاکله و هویت فعلی فرهنگ و ارشاد 
نمی توانیم ادامه دهیــم و نیازمند تجدید نظر 

در مدل تاثیر گذاری وزارت فرهنگ و ارشــاد 
هستیم.

دکتــر مروارید ضمن ابــراز اینکه » فرهنگ 
و ارشاد اســامی خراســان رضوی توانست 
خــط ارتبــاط فرهنگی-هنــری را در میان 
مردم و مســئولان برقرار کند« بیان کرد: در 
ســال های اخیر اصحاب فرهنــگ و هنر در 
مشــهد تجربه های موفقی را رقم زدند که به 
طور نمونه می توان به برگزاری نمایشگاه های 
کتاب در 2سال اخیر اشاره کرد که تنها محلی 
برای عرضه کتاب نبود و گفتگوی میان مولف 
و مخاطب، و مردم و مسئولین را رقم می زد و 
جنب و جوشــی صورت گرفته در آن مدت در 
عرصه تبادلات فرهنگی بستر فروش ناشران 
ملی و بین المللی را فراهم می کرد. به طور کلی 
در واقع ما مردم و تنوع سایق آن ها را در ذیل 

چتر نمایشگاه داشتیم.
تجربه های موفق در دوران کرونا  

مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســامی خراسان 
رضــوی با اشــاره بــه تجربه موفــق اکران 
فیلم های جشنواره فیلم فجر همزمان با تهران 
گفت: یکی دیگــر از تجربیات موفق فرهنگی 
مشهد، جشــنواره فیلم فجر بود. اینکه مشهد 

بتواند همپای تهران جشنواره تمام عیار داشته 
باشد و تمام فیلم ها را به نمایش بگذارد،  اتفاق 
میمونی است که تجربه گرانقدری برای میراث 

فرهنگی و هنری خراسان محسوب می گردد.
وی همچنین مراسم تکریم و تدفین استاد آواز 
ایران را نمونه ای از همدلی فرهنگی می خواند 
و ابراز کرد: مراســم تدفین استاد شجریان در 
شرایط شیوع کرونا نگرانی بزرگی بود و یکی 
از دغدغه های ســال گذشــته اداره فرهنگ و 
ارشاد اسامی محسوب می شــد. چراکه باید 
همراه با در نظر گرفتن سامت مردم و رعایت 
پروتکل های بهداشتی، مراسمی در شان استاد 
آواز ایــران زمین برگزار می شــد که به لطف 
خداوند و همکاری دستگاه های لازم به خوبی 

از پس آن بر آمدیم.
گام هایی در راستای حمایت از اهالی 

فرهنگ و هنر 
مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسامی خراسان 
رضوی با اشــاره به اینکه »در سال 13۹۹ در 
زمینه حمایت از اهالی فرهنگ و هنر اقدامات 
خوبی انجام شد« مطرح کرد: به طور نمونه در 
مجموع در خراسان رضوی 58 میلیارد تومان 
تسهیات داشتیم که مختص به دوران کرونا 
بود و این تســهیات در اختیار اهالی فرهنگ 
و هنر که کســب و کار آنها متضرر شده است، 

قرار گرفت.
وی افزود: بخش دیگــر حمایت ها اختصاص 
هنــرکارت به هنرمنــدان بود کــه صندوق 
اعتباری هنر، نگاه خاصی به خراســان رضوی 
داشــت و به طور مشــخص ما در این زمینه 
1۶۹۹ هنــر کارت صادر کردیم و با این اقدام  
5میلیارد و 1۶0 میلیون تومان به این اصحاب 

فرهنگ و هنر کمک شد.

مروارید با اشــاره به »گام ســوم در راستای 
حمایت از اهالی فرهنگ« بیان کرد: گام سوم 
حمایت گفتگوهایی بود که با شــهردار مشهد 
داشــتیم و این مشارکت ناشــی از نگاه مثبت 
شورای شــهر و شخص آقای کایی، شهردار 
مشــهد بود که همراهی بسیاری در این زمینه 
با ما داشتند. چراکه اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسامی، سیاســتگذار  و حافظ هویت هنری 
و فرهنگی شــهر و شهرداری مشارکت کننده 
و حامــی اســت و در این زمینــه تفاهم های 
خوبی صورت گرفــت. در همین زمینه آخرین 
پیشنهاد به شهرداری حمایت از تئاتر و سینما 
و گالری ها بود که در شورای شهر به تصویب 
رســید و در مجموع در تفاهم نامه 2میلیارد و 
87۴ میلیون تومان برای 5 محور کمک دیده 

شد.
حمایت از اهالی تئاتر و سینما و گالری

وی گفت: در راستای اخذ کمک از شهرداری، 
در ابتدا موضــوع حمایت از اهالی تئاتر مطرح 
بود و سپس نیز موضوع سینما و گالری مطرح 
شــد و تفاهم نامه ای بین شهرداری و صنوف 
امضا شده و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی 

به عنوان ناظر حضور داشت.
دکتر مروارید ادامه داد: در این خصوص ۹00 
میلیون تومان در سال ۹۹ برای تئاتر دیده شد 
و مقرر گردید ، در قالب خرید بلیط کمک شود 
که با توجه به قرمز شــدن شــرایط و تعطیلی 
دوباره بخــش ناچیزی از ایــن مبلغ پرداخت 
شــد و پس از بهبود شــرایط مجددا پرداخت 

می گردد.
وی با اشاره به حمایت شهرداری از سینماها و 
نگارخانه ها و آموزشگاه های آزاد هنری مشهد 
بیان کــرد: در موضوع کمک به ســینماهای 
مشهد مبلغ تفاهم یک میلیارد و 800 میلیون 
تومــان بود که ۹0 در صد آن پرداخت شــده 
است. در خصوص نگارخانه ها نیز مبلغ تفاهم 
200میلیون تومان بود که 1۹۴ میلیون تومان 
آن پرداخت شــده اســت. همچنین بر اساس 
تفاهم صورت گرفته، حمایت از آموزشگاه های 
آزاد هنری نیز یک میلیارد بود که ۹7۴میلیون 
آن نیز پرداخت شــده اســت.وی با اشاره به 
تفاهم نامه وزارت فرهنگ و ارشــاد اسامی با 
آستان قدس نیز بیان کرد: این تفاهم نامه در 
22 بند برای کمک به فعالیت های فرهنگی و 
هنری انجــام پذیرفت که مجموعا 27 میلیارد 
تومان اســت و 11 میلیارد تومان سهم وزارت 
ارشاد و 17 میلیارد ســهم آستان قدس است 
که 50درصــد بندها تاکنــون محقق گردیده 
است. بند آخر این تفاهم نامه مجددا کمک به 
اصناف فرهنگ و هنر است که قرارداد اجرایی 
آن هم در حال امضاء شــدن است و منابع آن 

دیده شده است.
راهکارهایی برای تزریق فرهنگ و هنر به 

حاشیه شهر 
جعفر مروارید با بیان اینکه »در ســه ســال 
گذشته شاهد نوعی آشتی فرهنگی بوده ایم و 
تنشی در فضای فرهنگی و هنری نداشتیم« 
گفت: در این مدت، نهادهای آســتان قدس، 
شــهرداری مشــهد ، و مجموعه  سپاه، پای 
کار فرهنگ و هنر آمدنــد و همچنین تدبیر 
فرهنگ عمومی  ریاســت محترم شــورای 
اســتان، موثر بود و فضــای آرام فرهنگ و 
هنری را در پی داشــته که این مهم ، بدون 
تردید، تاثیر بســیاری بر رشد و ارتقا فرهنگ 
در ســه سال گذشته  اســتان داشته است و 
نشــان داد، تنش در فضای فرهنگ و هنر، 
نشــانه کارآمدی نیســت و اتفاقا کارآمدی 
فرهنگی-هنری،  در یک بستر آشتی و صلح 
فرهنگی ، محقق میشود و در فضای غبارآلود 
و پرتنش، اولین قربانی، فرهنگ خواهد بود. 
مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسامی خراسان 
رضوی در خصوص راهکارهایی برای تزریق 
و ترویج فرهنگ و هنر به حاشــیه شــهر و 
استفاده از استعدادهای موجود مطرح کرد: در 

حاشیه شــهر توسعه فرهنگ و هنر به شکل 
تاثیرگذار از طریق کانون های فرهنگی هنری 
مساجد صورت می گیرد و در واقع مساجد در 
کنار اینکه قلب تپنده محات هستند، بازوی 
وزارت ارشــاد نیز بوده و همان کار موسسات 

فرهنگی را انجام می دهند.
وی ادامه داد: یکی دیگر از نیازهای حاشیه 
شــهر، موضوع کتابخانه اســت که در این 
زمینه با حجت الاســام علی اکبر سبزیان، 
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان گفتگو 

داشته و به نتایج مطلوبی دست یافتیم. 
لزوم تقسیم آگهی ها بین جراید توسط 

وزارت فرهنگ و ارشاد
وی در پاســخ به این سوال که» با توجه به 
اباغ بخشــنامه معاون اول رئیس جمهور 
به کلیــه وزارتخانــه هــا، ادارات دولتی و 
سازمان ها و استانداری ها در خصوص تعیین 
ضوابط متمرکز و توزیع آگهی های دولتی و 
تقسیم آن میان جراید توسط وزارت فرهنگ 
و ارشاد اســامی، چه میزان از آگهی های 
دولتی توسط اداره فرهنگ و ارشاد اسامی 
خراسان رضوی بین جراید توزیع می گردد؟« 
تشریح کرد: از ابتدا این موضوع را با معاونت 
رسانه ای وزارت ارشاد  مطرح کردیم و در این 
خصوص جلساتی با حضور اصحاب رسانه و 
خانه مطبوعات گذاشته شــد. همچنین در 
ستاد تسهیل گری استان مطرح شده و نامه 
نگاری هایی در این زمینه توســط وزارتخانه 
نامه بــا بخش های حاکمیتی صورت گرفت 
و این الزام به آنها یاداور شد تا شاهد اجرای 
این قانون به شکل صددرصدی باشیم. دکتر 
مروارید با اشــاره به اینکــه »دفتر معاونت 
رســانه اداره فرهنگ و ارشاد اسامی هم از 
طریــق وزارت خانه و هم از طریق نهادهای 
اســتان پیگیر این موضوع بوده و این مهم 
جزو دغدغه هــا و پیگیری های جدی بوده 
است« افزود: در همین زمینه، استانداری نیز 
در خصوص رفــع موانع تولید در زمینه های 
فرهنگی به صورت مکتــوب موضوع را به 
دســتگاه های ذی ربط اباغ کرد و خواستار 
همکاری شد که دستیابی به نتیجه مطلوب، 

مستلزم نظارت مستمر بر توزیع است.
فعالیت مشهد در زمینه فعالیت رسانه ای 

قابل انکار نیست
مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسامی با تاکید 
بر اینکــه » فعالیت تاثیرگذار رســانه های 
اســتان خراســان رضوی بر کسی پوشیده 
نیست و باید دست به دست هم دهیم تا این 
سهم را در کشــور حفظ کنیم« یادآور شد:  
فعالیت مشــهد در زمینه فعالیت رســانه ای 
قابل انکار نیســت و در کنار آن رخداد چند 
رویداد در چند ســال اخیر برای استان بسیار 
مثبــت بوده اســت. به طور نمونه مشــهد 
شهر خاق رسانه شــناخته شد و همچنین 
رویدادی چون جشنواره ابوذر، نشانگر قدرت 
رسانه ای استان است و در راستای دستیابی 
به موفقیت هر چه بیشتر در این زمینه پیگیر 
اجرای جشــنواره مطبوعــات در 1۴00 نیز 

هستیم.

در حاشیه شهر، توسعه 
فرهنگ و هنر به شکل 
تاثیرگذار از طریق کانون های 
فرهنگی هنری مساجد صورت 
می گیرد و در واقع مساجد در 
کنار اینکه قلب تپنده محلات 
هستند، بازوی وزارت ارشاد 
نیز بوده و همان کار موسسات 
فرهنگی را انجام می دهند

 فعالیت مشهد در 
زمینه فعالیت رسانه ای قابل 
انکار نیست و در کنار آن 
رخداد چند رویداد در 
چند سال اخیر برای استان 
بسیار مثبت بوده است. به 
طور نمونه مشهد شهر خلاق 
رسانه شناخته شد و همچنین 
رویدادی چون جشنواره 
ابوذر، نشانگر قدرت رسانه ای 
استان است

دبیرخانه شبکه خلاق، 
زیر مجموعه معاونت هنری 
وزارت ارشاد است که با 
نگاه اقتصاد فرهنگ و هنر از 
ظرفیت های بومی با مشارکت 
نخبگان فرهنگی و هنری 
استفاده می کند، یعنی در 
واقع تولید فرهنگی و هنری 
پدید می آید و با توجه به 
اینکه در فضای تحریم کنونی، 
باید اقتصاد مبتنی بر نفت 
را به سمت اقتصاد مبتنی بر 
نوآوری و صنایع و تولیدات 
غیر نفتی سوق دهیم، در 
بخش فرهنگ و صنایع خلاق 
فرهنگی، هنر باید پررنگ 
شود
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رئیس شورای شهر مشهد در نشست خبری:

 به جای تخریب، برنامه انتخاباتی خود را
 ارائه دهید

رییس شــورای اســامی شهر مشــهد در واپسین 
ماههــای فعالیت این نهاد، در جمــع خبرنگاران به 
تشــریح مهمترین فعالیتها مدیریت شــهری این 
کانشهر ظرف چهار ســال اخیر پرداخت و با طرح 
انتقاداتی خطاب به مخالفان شورای پنجم، مطالبی نیز 

در مورد انتخابات خرداد ماه آتی بیان کرد.
محمدرضا حیدری روز چهارشــنبه در این نشســت 

مطبوعاتی از طریق ارتباط ویدیوکنفرانس، به فعالیتهای حاشیه ای انتخابات آتی ششمین دوره شوراهای 
اسامی اشاره و با لحن استفهامی بیان کرد: چرا عده ای در عرصه انتخابات خود را تباه می کنند، دروغ 
می گویند و فضایی ایجاد می کنند که امید و اعتماد را از مردم بگیرند. به جای تخریب، برنامه انتخاباتی 

خود را ارائه دهید. در غیر این صورت جز ضایع کردن خود چیز دیگری نصیبتان نخواهد شد.
رییس شورای شهر مشهد در ادامه به درآمدهای پایدار شهری اشاره و بیان کرد: درآمد پایدار از چالشهای 

مدیریت شهری است درآمدهای پایدار نیازمند مصوبه مجلس و دولت است.
وی به مطالبات شهرداری مشهد از دولت نیز اشاره و بیان کرد: در این دوره چهار هزار و ۴00 میلیارد 

تومان از بدهی دولت به شهرداری مشهد با بدهی شهرداری به بانکها تهاتر شد.
حیدری ادامه داد: 10 هزار میلیارد تومان نیز در حوزه ســایر بدهی های دولت شناســایی و به سازمان 

حسابرسی ارسال شد.
وی به رویکرد تعاملی، هم افزایی با همه نهادها، تاکید بر هویت فرهنگی و تاریخی شهر مشهد و توجه 
نسبت به انسجام و مشارکت اجتماعی اشاره و بیان کرد:  به عنوان نمونه آنچه در محدوده باستانی توس 

و آرامگاه فردوسی در دوره فعالیت شورای پنجم شهر مشهد رخ داد، در 100 سال اخیر بی نظیر است.
حیدری افزود: در مورد توسعه متوازن، عدالت  محور و ارتقای شاخصهای خدماتی در مناطق کم برخوردار 

نیز در این دوره جنبش خوبی شکل گرفت و سعی شد شاخصها در حوزه خدمات شهری ارتقاء یابند.
وی ادامه داد: ساخت 100 بوستان در سطح شهر مشهد که 58 مورد آن در مناطق کم برخوردار شهری 
اســت، ایجاد نهضت آسفالت و ایجاد نقاط ارتباطی بین متن و حاشیه از طریق پروژه های ترافیکی و 

عمرانی از دیگر اقدامات در این خصوص هستند.
رییس شورای اسامی شهر مشهد همچنین به ساماندهی کشف رود و جلوگیری از کشت فاضابی در 
محدوده آن به عنوان چالش دیرینه این شهر اشاره و بیان کرد: ساماندهی کشف رود ماموریت شهرداری 
نبود، اما به آن ورود کردیم و 33 کیلومتر از مسیر رود در حال بازسازی است تا نگرانی مردم از کشت 

آلوده محصولات از بین برود و این محدوده تبدیل به بوم پارک می شود.
وی گفت: در کال چهل بازه نیز با حریم و بستر مناسب،  دهها سال با فضای نامناسب مواجه بودیم که 
با همراهی دستگاه قضایی و همت شهردار این فضا در حال تبدیل به رودپارک و قطب فضای تفریحی 

و گردشگری برای شهروندان مشهدی و زائران است.
حیدری همچنین اظهارداشت: شورای پنجم شهر مشهد 50 هزار میلیارد تومان را تا پایان فعالیت شورا 

برای شهرداری تامین کرده که رقم بزرگی است.
وی افزود: همچنین ظرف سه سال اخیر بودجه شهرداری مشهد افزون بر 100 درصد تحقق یافته  است.

رییس شورای شهر مشهد ادامه داد: 2۴ پروژه معطل مشارکتی نیز در سطح شهر مربوط به دوره های 
گذشته بود که در این دوره تعیین تکلیف و دو هزار و 300 میلیارد تومان از منابع شهرداری احیا شد.

وی گفت: سه هزار میلیارد تومان پروژه جدید اقتصادی نیز در این دوره تعریف شد و بودجه اقتصادی 
رشد دو تا سه برابری نسبت به گذشته داشت.

رییس شــورای شهر مشهد به اقدامات برای بازآفرینی شهری هم اشاره و بیان کرد: این حوزه از یک 
مدیر و کارشناس دوره های قبل، به سازمان تبدیل و 3۶ دفتر تسهیلگری برای نوسازی بافتهای حاشیه 

شهر مشهد و حفظ و بازسازی بافتهای تاریخی آن فعال شد.

تمهیدات ترافیکی شب های قدر در مشهد
رئیس پلیس راهور خراسان رضوی تمهیدات ترافیکی 

شب های قدر در مشهد را اعام کرد. 
به گزارش صبح امروز به نقل از پایگاه خبری پلیس 
حمیدرضا دهنوی در ایــن خصوص اظهار کرد: هر 
سال مردم مشهد در شب های قدر با حضور در حرم 
مطهر رضوی، مساجد و تکایا اقدام به خواندن ادعیه 
و شب زنده داری کرده و مراسم سوگواری و عزاداری 
برگزار می کردند، اما امســال به علت شیوع ویروس 

کرونا و مصوبه ستاد ملی مبارزه با کرونا، این مراسم به شکل دیگری برگزار خواهد شد.
وی افزود: مراسم شب های قدر در شهرهای با وضعیت قرمز و نارنجی در فضای باز با جمعیت محدود 

برگزار می شود. همچنین مدت زمان برگزاری این مراسم  حداکثر 2 ساعت است.
دهنوی گفت: در صورت نیاز از ساعت 17 شب های1۹، 21 و 23ماه مبارک رمضان تا پایان مراسم تردد 
در طول مسیرهای میدان شهدا به طرف خیابان شیرازی )از تقاطع شهدا تا حرم مطهر و روگذر شیرازی(؛ 
خیابان امام رضا )ع( حدفاصل میدان بسیج تا میدان بیت المقدس تا حرم مطهر و رینگ زیرگذر؛ خیابان 
طبرسی از تقاطع گمنام تا حرم مطهر؛ خیابان نواب صفوی از میدان پنج راه تا حرم مطهر و طول خیابان 
شهید الندرزگو؛خیابان بیت المقدس تا تقاطع خسروی و خیابان آیت الله بهجت از تقاطع شهدا تا مقابل 

بهجت 2ممنوع خواهد بود.
رئیس پلیس راهور خراســان رضوی ادامه داد: همچنین  بسته به پذیرش پارکینگ های حرم مطهر از 
ساعت 20 شب های احیا تا  پایان مراسم از تردد کلیه وسایل نقلیه شخصی و موتورسیکلت ها به سمت 

حرم جلوگیری به عمل می آید.
دهنوی در مورد طرح منع تردد شبانه در این شب ها گفت: به منظور تسهیل در برگزاری مراسم شب های 

قدر طرح منع تردد شبانه صرفا در شب های قدر لغو خواهد بود. 

۲۵ طرح راهسازی در خراسان رضوی در دست 
اجراست

معاون مهندسی و ساخت اداره کل راه و شهرسازی 
خراسان رضوی گفت: هم اینک 25 طرح راهسازی 
بــه طول 251 کیلومتر با اعتبــار هفت هزار و 230 

میلیارد ریال در استان در حال اجراست.
محمد پارسا به ایرنا اظهار کرد: پیشرفت اجرایی  این 
25 طرح راهســازی در حال اجرا در خراسان رضوی 
۴۹.32 درصد اســت که عملیــات اجرایی آنها طی 
قراردادی با پیمانکاران در حال انجام است.وی اضافه 

کرد: چند طرح راهســازی در صورت تامین اعتبار در ســال 1۴00 به بهره برداری می رسد که شامل 
احداث و تعریض قطعه سه جاده باخرز- تربت حیدریه به طول ۶ کیلومتر، بهسازی قطعه سه جاده تربت 
حیدریه – باخرز به طول 25 کیلومتر و اجرای اساس و آسفالت و عائم ترافیکی باند دوم محور زاوه - 

تربت حیدریه به طول چهار کیلومتر می شود.
معاون مهندسی و ساخت اداره کل راه و شهرسازی خراسان رضوی احداث باند دوم جاده بردسکن به 
سمت خلیل آباد به طول 1.5 کیلومتر، ادامه احداث قطعه دوم حدفاصل خلیل آباد پل کندر در باند دوم 
کاشمر- خلیل آباد – بردسکن به طول ۶ کیلومتر، بهسازی جاده درگز-کبکان- قوچان به طول چهار 
کیلومتر را از دیگر طرح هایی برشــمرد که در صورت تامین اعتبار در ســال 1۴00 قابل بهره برداری 

خواهد بود.
طول کل راههای خراسان رضوی 20 هزار و 58۴ کیلومتر است که از این تعداد 111 کیلومتر آزاد راه، 
هزار و 13۶ کیلومتر بزرگراه، هزار و 2۴5 کیلومتر راه اصلی، سه هزار و ۹31 کیلومتر راه فرعی، هفت 

هزار و 820 کیلومتر راه روستایی و ۶ هزار و 332 کیلومتر راه خاکی روستایی است.
خراســان رضــوی ۴.5 درصد از آزادراهها، ۶.3 درصد از بزرگراههــا، ۴.۹ درصد از راههای اصلی، ۹.2 
درصد از راههای فرعی، 7.1 درصد از راه آســفالته روستایی، ۶.۶ درصد از راه خاکی روستایی کشور را 

در اختیار دارد.
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مدیـر عامل سـازمان مدیریـت و نظارت بر تاکسـیرانی شـهرداری مشـهد؛از تصویب 
حـدود 300 میلیـارد ریـال اعتبـار برای رفاهیات تاکسـیرانان در سـال جـاری خبر داد. 
احمـد محبـی در ایـن خصوص گفت: با توجه پیگیری های انجام شـده و در راسـتای 
حمایت و ارج نهادن به زحمات تاکسـیرانان عزیز که در شـرایط سـخت، بعد از شـیوع 
ویـروس کرونـا مشـغول خدمت رسـانی بـه زائریـن و مجاورین بـارگاه منـور رضوی 
بـوده انـد، رفاهیات مناسـبی برای اولین بار در سـطح کشـور، ب پیگیریهای شـهردار 
و مصوبات شـورای شـهر مشـهد، در سـال 1۴00 تصویب و به کلیه تاکسـیرنان تعلق 

گیرد. می 
وی افـزود: ایـن رفاهیـات شـامل واگذاری یـک جفت لاسـتیک ایرانی بـا 50 درصد 

تخفیف،اعطـای کارت اعتبـاری خریـد بـه مبلـغ 5 میلیـون ریـال و همچنیـن پرداخـت 50 درصـد حـق بیمه تامیـن اجتماعی 
تاکسـیرانان فاقـد بیمـه تامیـن اجتماعـی کـه از سـوی دولت از سـال 13۹۴ پرداخت نشـده اسـت خواهـد بود.

محبـی ادامـه داد: تاکسـیرانان محترم، شـرایط ذکر شـده در اطاعیه های سـازمان را جهت بهـره مندی از ایـن رفاهیات دنبال 
کنند.

معاون عمران، حمل ونقل وترافیک شهرداری مشهد گفت: پروژه تقاطع غیر همسطح 
مصلی )زندگی( از پیشرفت فیزیکی حدود 80 درصدی برخوردار است. 

به گــزارش صبح امروز خلیل الله کاظمی در این خصــوص افزود: اجرای تقاطع غیر 
همســطح مصلی، نه تنها مسیردسترسی میان شهرک های اطراف این محل را محیا 
می کند بلکه این منطقه را از بن بست خارج کرده و با کاهش مسافت کاهش آلودگی 
هوا و ایمن شدن تردد عابران پیاده را نیز درپی خواهد داشت.وی با اشاره به این که بار 
ترافیک سنگین شهرک شهید رجایی و شهید باهنر و مسیر سرخس به مشهد به بولوار 
حر می ریزد که این بولوار گنجایش این ترافیک سنگین را ندارد، اضافه کرد: بر همین 
اساس در حال طراحی پروژه ای برای ایجاد دسترسی و اتصال این معابر به تقاطع غیر 

همسطح مصلی )زندگی(هستیم تا شهرک شیرین و پانیز هم از بن بست خارج شوند.معاون عمران حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
مشــهد گفت: تقاطع غیر همســطح مصلی با زیرگذری به طول 3.10کیلومتر و میدانی همسطح با 280 هزار مترمکعب عملیات 
خاکی،20هزار مترمکعب عملیات بتن ریزی اجرایی خواهد شد.کاظمی ادامه داد: درحال حاضر عملیات عمرانی پروژ زندگی ادامه 

داشته و از حدود 80 درصد پیشرفت فیزیکی برخورداراست که امیدواریم تا پایان بهار آماده بهره برداری شود.

تصویب 300 میلیارد ریال رفاهیات برای تاکسیرانان در سال 1400  پیشرفت فیزیکی 80 درصدی پروژه تقاطع مصلی)زندگی( 

شهردار مشهد : 

اکو پارک مشهد تا پایان خرداد ماه بهره برداری می شود
شــهردار مشهد گفت: پروژه اکو پارک حدود 
85 درصد پیشرفت دارد و تا پایان خرداد ماه 

بهره برداری می شود. 
به گزارش صبح امــروز، محمدرضا کائی 
درباره پیشــرفت پنجمین مگاپروژه سبز این 
دوره مدیریت شــهری در صفحه اینستاگرام 
اش نوشــه اســت: این پروژه حال و هوای 
متفاوتی دارد و یکی از اهداف و کارکردهایی 
که بــرای آن تعریف کرده ایــم، کمک به 
آشنایی بیشــتر کودکان و فرزندان با محیط 
زیست و طبیعت اســت و درکنار آن خانواده 
ها نیــز بتوانند در کنــار یکدیگر در فضایی 

شــبه روستایی و عشایری به دور از هیاهو و 
گرفتاری های روزمره شــهری وقت خود را 

سپری کنند.
ایــن پروژه را »اکوپــارک« نامگذاری کرده 
ایم که در گذشــته درباره بخشی از اون در 
پست دهکده طبیعت و خانواده توضیحاتی رو 
عرض کرده بودم و حالا تصمیم بر این شــد 
تا در کنار کوه پارک، رود پارک، بوم پارک و 
کشــت پارک این پروژه را نیز در فضایی به 

وسعت 30 هکتار داشته باشیم.
همونطور که عرض کردم هدف گذاری اصلی 
ما در این پروژه این است که بتوانیم چگونگی 

همزیســتی با محیط زیست و طبیعت را یاد 
بگیریم؛ برای وســایل بازی مجموعه سعی 
کرده ایم از وســایل بازی طبیعی در فضای 
طبیعت استفاده کنیم و حتی روشنایی مسیر 
را نیز با المان های طبیعی انجام بدهیم. بویژه 
اینکه به مرور زمان انرژی مصرفی اکوپارک 
از منابع پایدار خورشید و باد تامین خواهد شد 
و می تواند مجموعه جذابی از ابزارهای انرژی 

تجدیدپذیر باشد.
در واقع اکوپــارک نقطه اتصال کوه پارک با 
بوستان خورشید است و امیدوارم فضای فوق 
العاده ای بــرای لذت بردن از طبیعت بکر و 

جذاب ارتفاعات جنوبی مشهد ایجاد شود.
تحقیقات زیست محیطی مفصلی درباره این 
پروژه انجام شــده. باورم این است که ایجاد 
فضاهای تفرجی– زیســت محیطی شهری 
برای حرکت در مســیر توسعه پایدار در شهر 

به شدت لازم است.
از آقای یعقوبی و همکاران ایشان در معاونت 
خدمات شهری شــهرداری مشهد که برای 
عملیاتی شــدن این پنج کان پروژه های 
سبز شــهر تاش فوق العاده ای را داشته و 
دارند ممنونم و بــه اقای رضوی مدیرعامل 
سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده 

هایکشاورزی و آقای ســامی که سال ها 
اســت که فضای سبز شــهر مشهد مرهون 
زحمات ایشان و همکاران آن ها در سازمان 
پارک ها اســت، خداقوت و دست مریزاد می 

گویم.
این پروژه حدود 85 درصد پیشرفت دارد و به 
امیــد خدا تا پایان خرداد ماه بهره برداری آن 
آغاز می شود. تمام تاش بنده و همکارانم در 
شهرداری مشهد این است که بتوانیم با ایجاد 
فضاهای این چنینی سهمی هرچند ناچیز در 
بهتر شدن حال همشهریان و افزایش شوق 

زندگی در شهر داشته باشیم.

شهردار بجنورد گفت: بهسازی و مرمت آسفالت معابر مرکز استان دست کم 10 هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد 
که معادل بودجه 2 سال شهرداری است. 

مهندس هادی زارعی به ایرنا اظهار داشت: مساحت معابر شهر بجنورد بیش از پنج میلیون و 15۴ هزار مترمربع 
است که از این میزان یک میلیون و 7۴۹ هزار مترمربع آسفالت مطلوب دارد و مابقی باید بهسازی شود.

وی با اشاره به اینکه 317 هزار مترمربع از معابر شهر بجنورد خاکی است گفت: این معابر در حاشیه شهر بجنورد 
است که با اولویت آسفالت می شود.

وی افزود: در ســال های اخیر، نگاه ویژه به نقاط حاشیه ای شهر مبذول شده و بهسازی معابر در اولویت بوده 
است به طوری که بیشترین انرژی و اعتبار در این نقاط صرف شده است.

شهردار بجنورد گفت: در یک سال گذشته 215 هزار و 200 مترمربع روکش آسفالت و 70 هزار مترمربع مرمت 
و لکه گیری معابر سطح شهر انجام شده است.

وی افزود: بودجه سال 1۴00 شهرداری مرکز استان، چهار هزار و 200 میلیارد ریال بسته شده است که 5۶ درصد 
از این میزان جاری و مابقی بودجه عمرانی است که امید می رود محقق شود.

وی با اشــاره به اینکه بالارفتن قیمت ارز و گرانی ها، هزینه تمام شــده کار را افزایش داده است گفت: در این 
شرایط اعتبارات و منابع مالی در اختیار پاسخگوی نیاز نیست از این رو شهرداری ها نیاز به حمایت دارند.

زارعی خاطرنشان کرد: یک مشکل اصلی در بجنورد که مورد گایه شهروندان شده، وضعیت آسفالت معابر است 
این مشکل بویژه در مناطق حاشینه ای، بیداد می کند.

شهردار بجنورد گفت: 30 درصد از جمعیت 220 هزار نفری شهر بجنورد در حاشیه سکونت دارند که بهره کمتری 
از خدمات و رفاه شهری دارند.

وی افزود:  اعتراض و گایه ها بسیار زیاد اما توان شهرداری برای خدمات رسانی محدود است، در این شرایط 
اقدامات انجام شــده، به مثابه تســکین دهنده درد بوده است، هر سال آســفالت معابر دچار تخریب شده و به 

مشکات افزوده می شود اما با این وضعیت اعتباری، عقب ماندگی در خدمات رسانی بیشتر می شود.
وی با اشاره به اینکه رها شدن آسفالت تخریب شده توسط دستگاه های خدمات رسان هم مشکات را افزایش 
داده است گفت: شرکت های خدمات رسان تکلیف دارند پس از انجام پروژه، نسبت به آسفالت و مرمت معابر 

اقدام کنند اما در بسیاری موارد، آسفالت تخریب شده به حال خود رها شده است.
شهردار بجنورد افزود: در این زمینه، اعتراض ها به سمت شهرداری است، این در حالی است که مرمت وظیفه 

دستگاه خدمات رسان است.

رییس هیات مدیریت شرکت تعاونی تاکسیرانی شیروان گفت: شیوع کرونا تاکنون هفت میلیارد ریال به رانندگان 
تاکسی در این شهر خراسان شمالی خسارت وارد کرده و درآمد این قشر را بشدت کاهش داده است. 

به گزارش صبح امروز جال پورحســنی به ایرنا اظهار داشــت: هم اکنون براساس پروتکل ها رانندگان مجاز 
هستند تنها سه مسافر سوار کنند که این وضعیت درآمد آنها را کاهش داده است.

وی گفت: بدین ترتیب هر راننده روزانه کمتر از 100 مسافر را جابجا می کند که این میزان پیش از شیوع کرونا 
بیش از 150 مسافر بود.

پورحسنی افزود: از مسوولان انتظار می رود برای جبران خسارت وارد شده به رانندگان، تسهیاتی در اختیار آنان 
قرار گیرد تا بخشی از بار مشکات آنان کم تر شود زیرا که اینک درآمد آنان مقرون به صرفه نیست و بسیاری 

از رانندگان از این موضوع گایه مند هستند.
رییس هیات مدیره شرکت تعاونی تاکسیرانی شیروان همچنین از افزایش 57 درصدی نرخ کرایه تاکسی ها از 
نهم اردیبهشــت ماه امسال خبر داد و افزود: قبا هزینه جاجایی هرفرد در یک مسیر، هشت هزار ریال بود که 
اینک به 13 هزار ریال افزایش یافته ولی برخی ها  به دلیل نداشــتن پول خرد از مسافر 15 هزار ریال دریافت 

می کنند.
وی تصریح کرد: برای حل مشکل پول خرد با بانک ها و کمیته امداد مکاتبه شده است که آنان هم پول خرد به 

اندازه کافی ندارند تا رانندگان بر اساس مصوبه افزایش قیمت کرایه از مسافران دریافت کنند.
وی گفت: هر چند کرایه تاکسی ها افزایش یافته اما به علت کاهش مسافر در مسیرهای مختلف بازهم درآمد 

رانندگان افزایش چندانی ندارد.
شیروان با 85 هزار نفر جمعیت، دومین شهر بزرگ خراسان شمالی محسوب می شود.
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سارا بهمنیار سومین المپیکی 
کاراته ایران شد

سارا بهمنیار نماینده وزن 50- کیلوگرم کاراته ایران با راهیابی به دیدار رده بندی لیگ جهانی کاراته 
وان، موفق به کسب دومین سهمیه المپیک برای کاراته بانوان ایران شد.

به گزارش ایســنا، در جریان رقابت های روز نخســت لیگ جهانی کاراته وان در لیسبون پرتغال به 
عنوان مرحله نهایی تعیین کسب سهمیه المپیک از طریق رنکینگ، سارا بهمنیار نماینده وزن 50- 
 کیلوگرم در مبارزه نخست مقابل جما مورالس از اسپانیا 3 بر صفر به برتری رسید اما در دومین مبارزه 
برابر جونا تسوکی از فیلیپین 2 بر یک شکست خورد و با توجه به راهیابی حریف فیلیپینی به فینال، 

بهمنیار راهی گروه بازنده ها شد.
بهمنیار در این مرحله ابتدا مقابل دنیا گالیگو از کلمبیا با نتیجه ۴ بر یک به برتری رسید و در دومین 
مبارزه نیز مقابل رادوا سعید از مصر با نتیجه 2 بر صفر پیروز شد و به دیدار رده بندی صعود کرد و به 

سهمیه المپیک توکیو رسید.
بهمنیار برای کسب مدال برنز روز یک شنبه مقابل الکساندرا ریچی از فرانسه به روی تاتامی می رود.

از سوی دیگر بتینا پانک اتریشی که رقیب بهمنیار برای کسب سهمیه المپیک از طریق رنکینگ 
است، در این رقابت ها در همان دور نخست مقابل کلمنت از مجارستان شکست خورد و حذف شد تا 

کسب سهمیه المپیک توسط بهمنیار با صعود به دیدار رده بندی قطعی شود.
پیش از این حمیده عباسعلی برای کاراته بانوان ایران موفق به کسب سهمیه المپیک شده است.

بهمن عسگری نیز در بخش مردان به سهمیه المپیک رسیده است.
 از میان پورشــیب و گنج زاده نیز یک نفر در پایان این رقابت ها ســهمیه المپیک خود را قطعی 

خواهد کرد.
هم چنیــن در بخش کاتای انفرادی این رقابت ها نیز فاطمه صادقی در دور ســوم با قرار گرفتن در 

جایگاه ششمی از دور رقابت ها کنار رفت.

ژاوی ناکام درلیگ قهرمانان آسیا به بارسلونا 
می رود؟

رئیس باشگاه بارسلونا به یک شرط می خواهد سرمربی السد قطر را به نیوکمپ بیاورد.
به گزارش فارس، ســایت »Cuatro« اسپانیا مدعی شد که خوان لاپورتا رئیس بارسلونا قصد دارد 

در صورت عدم قهرمانی تیم در این فصل از لالیگا، رونالد کومان را از سمت مربیگری برکنار کند.
طبق گزارش های رســیده، لاپورتا قصد دارد ژاوی هرناندز کاپیتان سابق آبی-اناری ها را به جای 
کومان روی نیمکت مربیگری بیاورد. ژاوی بعد از خداحافظی از دنیای فوتبال با پیراهن الســد قطر 

هدایت این تیم را در سال 2018 برعهده گرفت.
کاپیتان ســابق تیم ملی اسپانیا در 3 مربیگری الســد موفق شد در این فصل بدون هیچ شکستی 
قهرمان لیگ ستارگان شود. البته این مربی جوان در لیگ قهرمانان برای سومین سال متوالی ناکام 

ماند.
السد در این فصل از لیگ قهرمانان یکی از رقبای فولاد خوزستان بود ولی نتوانست به مرحله یک 

هشتم نهایی صعود کند و از این رقابت ها خداحافظی زودهنگامی داشت.

CAS با تقاضای دستور موقت فدراسیون 
فوتبال موافقت نکرد

دادگاه عالی ورزش با تقاضای فدراسیون فوتبال ایران موافقت نکرد.
 ،CAS به گزارش  خبرگزاری فارس و به نقل از ســایت فدراسیون فوتبال، مطابق نامه دریافتی از
معاون بخش تجدیدنظر این دیوان با درخواست فدراسیون فوتبال ایران مبنی بر صدور دستور موقت 

جهت توقف مسابقات گروه C مقدماتی جام جهانی 2022 قطر موافقت نکرده است.
همچنین رسیدگی به اصل دعوای موضوع پرونده، مطابق مقررات و پس از طی مراحل مربوطه انجام 

و رای نهایی هیات داوری صادر خواهد شد.

تصمیم حمایتی سازمان لیگ انگلیس از 
فوتبالیست های مسلمان در ماه مبارک 

رمضان
ســازمان لیگ برتر فوتبال انگلیس در اقدامی جالب به حمایت از فوتبالیســت های روزه دار در ماه 

مبارک رمضان پرداخت.
تصمیم حمایتی سازمان لیگ انگلیس از فوتبالیست های مسلمان در ماه مبارک رمضان+عکس

به گزارش فارس، ســازمان لیگ برتر فوتبال انگلیس به عنوان بهترین لیگ جهان تصمیمی جالب 
برای فوتبالیست های مسلمان شاغل در ماه مبارک رمضان گرفت.دوشنبه گذشته بود که لسترسیتی 
با کریستال پالاس در لیگ جزیره بازی داشت. گراهام وسکوت داور، بازی را متوقف کرد تا دو وسلی 
فوفانا و شیخو کویتا دو فوتبالیست مسلمان افطار کنند.بعد از این توقف تاریخی در لیگ برتر به احترام 
فوتبالیست های مسلمان، سازمان لیگ فوتبال انگلیس از این اقدام داور  حمایت کرد و در تصمیمی 
جدید تمام آنها را تشویق کرد تا در خال ماه مبارک رمضان قبل از سوت دیدار، با کاپیتان های تیم 
ها صحبت کند و درباره فوتبالیست های مسلمان و روزه دارشان صحبت کنند و هماهنگی لازم برای 
توقف بازی به محض غروب خورشید و زمان افطار مهیا شود.شب گذشته در بازی با منچستر یونایتد 
با آ.اس رم در لیگ اروپا نیز پل پوگبا ستاره مسلمان فرانسوی شیاطین سرخ در کنار زمین روزه اش 
را افطار کرد و بازتاب های زیادی در رسانه ها داشت.در همین رابطه یاسمین هارون رئیس جمیعت 
ورزش مسلمان انگلیس گفت: بانوی مسلمان ورزشکار در ایام ماه رمضان دچار سختی می شود. در 
همین رابطه مسئولان سازمان لیگ انگلیس می خواهند قبل از شروع مسابقه هماهنگی ها صورت 
بگیرد تا روزه داران در جریان بازی بتوانند افطار کنند.در دیدار امشب ساوتهمپتون با لسترسیتی هم 

هماهنگی انجام شده تا فوتبالیست های مسلمان بتوانند در جریان بازی افطار کنند.

پایان اردوی تیم ملی کشتی نوجوانان به دلیل 
لغو مسابقات قهرمانی آسیا

با توجه به شــرایط فعلی در هند و برخی دیگر از کشورهای آسیایی به دلیل شیوع کرونا، مسابقات 
کشتی نوجوانان قهرمانی آسیا لغو شد.به گزارش فارس، اتحادیه جهانی کشتی از تصمیم هیات رییسه 
مبنی بر لغو رقابت های قهرمانی نوجوانان آسیا که مقرر شده بود در دهلی پایتخت هند برگزار شود، 
خبر داد.در متن اطاعیه ارسالی آمده که هیئت رییسه اتحادیه جهانی با توجه به شرایط فعلی در هند 
و برخی دیگر از کشــورهای آسیایی ناچار به اتخاذ این تصمیم شده است.»هیئت رییسه با توجه به 
شرایط فعلی تصمیم به لغو این رقابتها گرفته است. هرچند که برگزاری مسابقات بین المللی همواره 
جزو اهداف اتحادیه جهانی کشــتی قرار داشته اما حفظ سامت ورزشکاران رده های پایه از اصلی 
ترین اولویت های این اتحادیه محســوب می شــود. «بر این اساس، فدراسیون کشتی نیز تصمیم 
گرفت اردوی تیم ملی آزاد نوجوانان در ساوه را با توجه به لغو رقابت های آسایی و مشکوک بودن 

چند کشتی گیر به ویروس کرونا، تعطیل کند.

احسان حدادی برای فدراسیون تصمیم می گیرد

محمود فکری را باتوجه به پیشینه اش انتخاب کردیم

احسان مهاجر شجاعی می گوید در دوومیدانی 
ورزشکار سالاری وجود دارد و به دلیل ضعف 
مدیران کســانی مانند احسان حدادی برای 

فدراسیون تصمیم گیری می کنند.
احسان مهاجرشجاعی در گفت وگو با ایسنا در 
مورد وضعیت فعلــی دوومیدانی ایران اظهار 
کرد: دوومیدانی به یک خانه تکانی اساســی 
نیاز دارد. اسپانسر فعلی فدراسیون بزرگترین 
ضربه را به این ورزش می زند.  شــخصی را 
به عنوان رئیس کمیته استعدادیابی معرفی و 
اجبار کرد که اگــر او را انتخاب نکنید دیگر 
به فدراســیون کمک نمی کنم. در حالی که 
این شخص شایســتگی کمیته استعدادیابی 
را ندارد. آقای صیامــی فکر کرده با چاکر و 
مخلصم گفتن به این و آن کار خود را پیش 
می بــرد. عاوه بر این یک تقویم ورزشــی 
درست و حسابی نداریم. کجای دنیا سه هفته 
قبل از مســابقه تقویم آن را اعام می کنند؟   
در تمام دنیا برنامه یک سال رده های مختلف 

مشخص است.
منفعت طلبی به ورزش ایران آسیب زده 

است
رکوردهــای  مــورد  در  مهاجرشــجاعی 
ورزشــکاران ایران در مســابقات جام امام 
رضا)ع( گفت: واقعا متاســف شدم تیم عراق 
آمد و قهرمان شــد. اگر بگوینــد این نتایج 
به فدراســیون مــا ربط نــدارد و برای دوره 
قبلی اســت، اشــتباه گفته اند چون تمام تیم 

فعلی چهار سال گذشــته هم در فدراسیون 
بودند و فقط آقای کیهانی نیســت. متاسفانه 
منفعت طلبی هر روز به ورزش ما ضرر می زند 
و این عذاب آور اســت. برخی هم هستند که 
بخاطر منافع خــود تعریف می کنند و برخی 
رســانه ها هم از آنها حمایــت می کنند، در 
نتیجه با این شرایط روزبه روز عقب می رویم.
20 سال دویدم اما کسی کفشم را ندزدید

  او در مــورد ادعــای فدراســیون مبنی بر 
اینکــه دلیل قهرمانی عراق در جام امام رضا 
حضور ورزشــکاران ایرانی در قالب تیم های 
اســتانی اســت و اگر تیم ملی ایران شرکت 
می کرد قهرمان می شــد، گفت: ربطی ندارد 
چون رکوردها خوب نبــود. آقای تفتیان در 
دوی 100 متر دوم شــد و گفــت با کفش 
800 متر دویده اســت. من که این چیزها را 
خــوب می دانم کجا با کفش 800 متر دوید؟ 
مگر آنجا جز چند ورزشکار چه کسی حضور 
داشت؟  20 ســال در دوومیدانی دویدیم و 
هیچ وقت چنین موضوعی پیش نیامد، حتی 
آن زمــان کفــش میخی نبــود و فقط چند 
ورزشکار که به مســابقات جهانی و المپیک 
اعزام می شدند دو جفت کفش میخی داشتند، 
اما الان فراوان وجود دارد و می توان بهترین 

کفش را با 150 تا 200 دلار خرید.
او افزود: رکوردها در ســایر ماده ها هم خوب 
نبود.  دونــدگان عراقی قــوی نبودند بلکه 
ورزشکاران ما ضعیف ظاهر شدند، اما در بوق 

و کرنا کردند که مســابقات را  در ورزشگاه 
امام رضا مشــهد برگزار کردیم. مگر چه کار 
خاصی انجام داده اند؟ آنجــا با هزینه مردم 
ساخته شــده و برای مردم است. وظیفه شان 

بوده که مجوز برگزاری مسابقه بدهند.
به معاون وزیر اطلاعات غلط دادند

  ایــن کارشــناس دوومیدانــی در ادامه بیان 
کرد: خبرهایی را در جریان مسابقات جام امام 
رضا شنیدم که متاسف شــدم؛ آقای علی نژاد 
گفته جام امام رضا اولین مســابقه بین المللی 
فضای باز  اســت که بعــد از انقاب در ایران 
برگزار شــده اســت. به نظرم بهتر بود قبل از 
این ســخنان به عقب برمی گشــت چون ما 
مسابقات کشورهای اسامی زنان و مسابقات 
غرب آســیا را در فضای باز داشتیم. همچنین 
چندین مسابقه بین المللی داخل سالن را برگزار 
کردیم. به هر حال کسانی مانند آقای صیامی 
که ورزشکار درجه چندم دوومیدانی بود و یک 
شبه عقاب خوشبختی روی شانه اش نشست و 
رئیس فدراسیون شد، چنین اطاعات غلطی را 
به معاون وزیر داده اند و او هم بدون بررســی 

اطاعات را به خورد رسانه ها داد.
احسان حدادی برای فدراسیون تصمیم 

می گیرد
مهاجر شــجاعی در مورد پیش بینی خود از 
عملکرد دوومیدانــی کاران ایران در المپیک 
گفت: آقای تفتیان خیلی خوب باشــد فقط 
از مرحله مقدماتی بالا می رود. آقای حدادی 

هم نهایتا بهتر از ششــم و هفتم نمی شــود.  
باید واقع بین باشــیم. حــدادی دیگر مدال 
نمی گیرد. بیش از یک ســال است که هیچ 
مســابقه ای نداده. من به او خرده نمی گیرم 
این به خاطر مسئولان است که ورزشکاران 
خــود را رصــد نمی کننــد. از طرفی الان 
ورزشکارسالاری شده است و احسان حدادی 
برای فدراســیون تصمیم می گیرد. من هم 
در آمریکا بــوده ام و خیلی چیزهــا دیده ام، 
آنجا ورزشکار فقط برنامه می دهد و مسئول 
تصمیم گیری می کند اما در ایران ورزشــکار 

رئیس فدراسیون را هم تعیین می کند.  
مگر یوسین بولت در مدیریت ورزش دخالت 

می کند؟  
او در مــورد اینکــه مدال نقــره حدادی در 
المپیک لندن باعث شــده تا فدراســیون به 
حرف او عمل کند، گفت: یوسین بولت چند 
مدال المپیک دارد؟ مگــر در امور مدیریتی 
و ورزشی کشورش دخالت می کند؟ شرایط 
فعلی ما به دلیل ضعف مدیران اســت. چند 
وقت پیش دیدم که یکی از مســئولان روی 
دوش ورزشکار حوله انداخت، کجای این کار 
مدیریت است؟ مسئول وظیفه دارد که شرایط 
را به گونه ای فراهم کند که ورزشــکاران در 
آرامش و امنیت کامل تمریناتشــان را انجام 

بدهند و در مسابقات شرکت کنند.
فدراسیون مجبور است به حدادی باج بدهد

مهاجرشــجاعی در مــورد توزیــع منابع در 

این منابع عادلانه توزیع  فدراســیون گفت: 
نمی شود. ســال ها قبل مدتی در فدراسیون 
بودیــم و این کار را انجام دادیم. همه راضی 
بودند و تمریــن می کردند. بودجه هم خوب 
بود به گونه ای که آقای داوری فدراســیون 
را بــا یک و نیم میلیــارد بدهی ترک کرد و 
مــا ضمن پرداخــت آن، کلیه مســابقات را 
برگزار کردیــم و 300 میلیون تومان هم در 
حســاب فدراســیون بود که کار را به آقای 
کیهانــی تحویل دادیم. اینگونه نبود که یک 
ورزشــکار یک سال در اروپا بخورد و بخوابد 
و نتیجه نگیرد اما کســی مثل پژمان یارولی 
در مظلومیت تمرین و رکوردهای خوبی ثبت 
کند اما مورد توجه قرار نگیرد.این کارشناس 
دوومیدانی در ادامه تاکید کرد: قرار نیســت 
چون احســان حدادی یک مــدال المپیک 
گرفته کل بودجــه دوومیدانی برایش خرج 
شود.  اگر کمیته ملی المپیک فکر می کند که 
این ورزشکار مدال می گیرد،  هزینه هایش را 
پرداخت کند نه اینکه بودجه کم دوومیدانی 
خرج تفتیان و حدادی شــود و بقیه روی هوا 
باشند. فدراســیون  به خاطر نفوذی که این 
افراد در رســانه دارند مجبور شده به آنها باج 
بدهــد. با این حال بعد از مســابقات هم  در 
تلویزیون می گویند پدرم خرجم کرده است. 
مگــر آقای حــدادی در تلویزیون این حرف 
را نزد؟ در واقع نمــک می خورند و نمکدان 

می شکنند.

مدیرعامل نفت مسجدسلیمان می گوید از 
شــرایط تیم و کادرفنی جدید راضی است 
و امیدوار است نفتی ها به رده های بالاتری 

در لیگ دست پیدا کنند.
محمد نظری در گفت وگو با ایســنا درباره 
بهبــود وضعیــت نفتی ها پــس از حضور 
محمود فکری اظهار کرد: این تیم ابتدای 
فصل توسط مجتبی حسینی به خوبی بسته 
شــد و تا نیم فصل اول نتایج قابل قبولی 
با این مربی گرفت اما با رفتن حســینی، 
متاسفانه تیم دچار افت و برخی مشکات 
شد. پس از آن  باتوجه به این که هواداران 
تیم ما درخواست کرده بودند که یک مربی 
بومی جذب کنیــم، ما هم داریوش یزدی 
را آوردیم اما متاســفانه دیدیم نتایج خیلی 

خوب نیست.
فکری را با توجه به پیشینه اش انتخاب 

کردیم
او ادامــه داد: دیدیم اگــر فرصت ها را از 
دســت دهیم ممکن است جزو گزینه های 
ســقوط باشــیم و به منطقه خطر نزدیک 
شویم. روی این حســاب نتایج ضعیف را 

بررســی کردیم و تصمیم گرفتیم با اولین 
گزینه مــان یعنی محمــود فکری مذاکره 
کنیم. با مذاکراتی که با او داشتیم به نتیجه 
رســیدیم که او را باتوجه به پیشینه ای که 
دارد به عنوان ســرمربی تیم مان انتخاب 
کنیم که او هم پذیرفت و این مسئولیت را 
به عهــده گرفت. او و کادرفنی اش پس از 
سه چهار جلسه تمرین با نفت به اصفهان 
رفتند و توانستند سپاهان صدرجدولی را در 

خانه خود متوقف کنند.
از شرایط تیم و کادرفنی جدید راضی 

هستیم
مدیرعامــل نفت مسجدســلیمان با بیان 
این که خداراشــکر در بازی بعد هم مقابل 
تیم شــگفتی ساز مس رفســنجان پیروز 
شــدیم، گفت: در این دو بازی نتایج بسیار 
رضایــت بخش بود و ما از شــرایط تیم و 
کادرفنی جدیــد راضی هســتیم. تیم در 
این روزهــا در تهــران اردو برگزار کرده 
اســت و دارد آماده می شود تا به روزهای 
اوجش نزدیک شــود. تیم مان ان شــاءالله 
آماده می شــود تا برای بازی پیش رویش 

مقابل فولاد قرار گیــرد. بعد از آن هم با 
ماشین سازی بازی داریم و ان شاءالله آماده 
می شویم که امتیازات خوبی از این بازی ها 

کسب کنیم.
بیشترین پرداختی را به اعضای تیم 

داشته ایم
او درباره مشــکات مالی باشــگاه نفت 
مسجدســلیمان گفــت: همه باشــگاه ها 
مشــکات مالی دارند و وضعیت ما نسبت 
به خیلــی از تیم های لیــگ برتری بهتر 
اســت. دو روز اســت در جلسات مختلف 
با اسپانســرها در حال رایزنی هســتم و 
پول های خیلــی خوبی هــم گرفتیم که 
در ادامــه کار می توانیــم پرداختی هایمان 
را انجــام دهیــم و بدهی هایمــان را هم 
بپردازیم. تا امروز هم نزدیک به ۶0 درصد 
به بازیکنان مان پرداختی داشتیم و یکی از 
تیم هایی هستیم که بیشترین پرداختی را 

به اعضای تیم داشته است.
در صورت رضایت مندی طرفین، فکری 

برای فصل بعد هم می ماند
نظری در پاســخ به این سوال که محمود 

فکری برای فصــل آینده در جمع نفتی ها 
باقــی می ماند یا خیر؟ عنــوان کرد: ما تا 
پایان فصل بــا او توافق کردیــم اما اگر 
رضایت مندی برای طرفین وجود داشــته 
باشــد، توافقاتی خواهیم کــرد تا او برای 
فصل آینده نیز در کنار تیم ما باشــد. البته 
باتوجه به شــرایط مربیان در این سال ها، 
نمی شــود به قاطعیت گفت و پیش بینی 
کرد امــا باتوجه به بنــدی در قرارداد اگر 
طرفین از هم رضایت داشتند، او می تواند 
ادامــه دهــد و برای فصل بعــدی هم از 
حضورش اســتفاده کنیم. فعا برنامه مان 
این اســت که از منطقه خطر خارج شویم 
و ان شاءالله بتوانیم فصل را با رده های به 

مراتب بالاتری به پایان برسانیم.
هر تصمیمی که گرفتیم برای خوشحالی 

هواداران  بود

او اضافــه کرد: تــا امروز هــر کاری که 
کردیم و هر تصمیمی کــه گرفتیم برای 
خوشحالی هواداران مان بود اما یک سری 
فراز و نشیب ها هم در طول فصل داشتیم 

هواداران مــان هماهنگ  خداراشــکر  که 
هستند و ما هم با آن ها هماهنگ هستیم. 
امیدوارم بتوانیم منسجم کار را جلو ببریم 
و خداراشکر توانستیم موفقیت هایی را هم 
به دست آوریم. ما با حضور محمود فکری 
توانستیم از فرصت هایمان استفاده کنیم و 
امیدواریم در پایان فصل جایگاه مناسبی را 

به دست آوریم.
می خواهیم یک نماینده خوب برای 

استان مان باشیم
مدیرعامل نفت مسجدســلیمان ادامه داد: 
تیم ما هوادران خــون گرمی دارد اما بعد 
از جدایی حســینی این هــواداران کمی 
ناراحت شــدند. ما هم ســعی کردیم به 
نظرات آن ها گوش دهیم و از مربی بومی 
اســتفاده کنیم. بعد از این که مربی بومی 
نتوانست نتیجه بگیرد تصمیم گرفتیم که 
بتوانیــم دل هواداران را شــاد کنیم و در 
ادامه لیگ هم یــک نماینده خوب برای 
استان خوزستان باشیم. این کار با حمایت 
 هــواداران و حضور کادرفنی ان شــاءالله 

شدنی است.

اعتراض به برابر نبودن تعداد مسابقات در شهرآورد ۹5 

حق با پرسپولیس است؟
پرسپولیسـی ها در شـرایطی به تصمیم سـازمان 
لیـگ نسـبت بـه برابـر نبـودن تعـداد مسـابقات 
ایـن تیـم و اسـتقال در زمـان شـهرآورد ۹5 
معتـرض هسـتند کـه در نیـم فصـل اول، بـا دو 
مسـابقه کم تـر بـه مصـاف حریـف خـود رفتند!

بـه گـزارش ایسـنا، در نیـم فصل اول بیسـتمین 
دوره لیـگ برتـر فوتبـال ایـران، بـه دلیل حضور 
آسـیا،  قهرمانـان  لیـگ  فینـال  در  پرسـپولیس 
سـازمان لیـگ بـا چالش برگـزاری مسـابقات بر 
اسـاس زمان بنـدی از پیـش تعیین شـده روبه رو 
شـد و همیـن مسـاله موجب شـد تا بسـیاری از 
مسـابقات بـا تغییر زمانـی مواجه شـوند و جدول 
لیـگ برتـر در شـرایط نابرابـر قـرار گیـرد بـه 
همیـن دلیـل نیـز صـدای اعتـراض بسـیاری از 
تیم هـا بلنـد شـد و در نهایـت اواخـر نیـم فصل 
بـود کـه بـا برنامه ریزی صـورت گرفتـه، جدول 
لیـگ مجـددا بـه شـرایط تعادلـی از نظـر تعداد 

بـازی بـرای تیم هـای لیـگ برتر رسـید.
از جملـه دیدارهـای چالـش برانگیـز نیـم فصل 
اول بـرای سـازمان لیگ، شـهرآورد ۹۴ پایتخت 
بـود، چراکـه اسـتقالی ها برگـزاری ایـن دیـدار 
را منـوط بـه برگـزاری دیـدار پرسـپولیس مقابل 
سـپاهان و اعـام کردنـد کـه در صـورت برگزار 
بـه  پرسـپولیس  مقابـل  مسـابقه،  ایـن  نشـدن 

میـدان نخواهنـد رفت.
پرویـز مظلومـی، بـه عنـوان سرپرسـت وقـت 
باشـگاه اسـتقال عنـوان کـرده بـود کـه بایـد 
دیـدار تیم هـای فوتبـال پرسـپولیس و سـپاهان 
کـه بـه دلیـل حضـور پرسپولیسـی ها در فینـال 
زمـان  آسـیا،  قهرمانـان  لیـگ  رقابت هـای 
برگـزاری آن در تقویـم رقابت هـای لیـگ برتـر 
هفتـم  هفتـه  دیدارهـای  از  یکـی  عنـوان  بـه 
نامعلـوم بـود، برگزار شـود و تنهـا در این صورت 
اسـتقال در هفتـه هشـتم مقابل پرسـپولیس به 

میـدان خواهـد رفـت.
رییـس کمیتـه برگـزاری مسـابقات لیـگ برتـر 
فوتبـال نیـز در واکنش بـه این اظهـارات، اعام 
کـرد کـه خیلـی زود بـه اسـتقبال چالش هـای 
اظهـارات  بـه  توجـه  بـا  و  رفته ایـم  شـهرآورد 
مطرح شـده، اگـر سـازمان لیگ دیـدار تیم های 
پرسـپولیس و سـپاهان را چـه قبـل و چـه بعد از 
شـهرآورد برگـزار کنـد، حاشیه سـاز خواهـد بود؛ 
در نهایـت امـا پس از فینال لیگ قهرمانان آسـیا 
بازی هـای معوقـه را برگـزار خواهیـم کرد و پس 
از آن نیـز سـراغ شـهرآورد خواهیـم رفـت؛ ایـن 
بـدان معنـا بود کـه سـازمان لیگ با درخواسـت 
اسـتقال موافقـت کـرده و شـهرآورد  باشـگاه 
پایتخـت زمانـی برگـزار می شـود کـه دیـدار دو 

تیـم در شـرایط برابـر از نظـر تعـداد بـازی قـرار 
. د گیر

مقابـل  پرسـپولیس  دیدارهـای  ایـن وجـود  بـا 
نسـاجی، ذوب آهن و سـپاهان قبل از شـهرآورد 
برگـزار شـد، امـا در همیـن حـد فاصـل زمانـی 
و  نهـم  هفتـه  رقابت هـای  از سـری  اسـتقال 
دهـم مقابل گل گهـر سـیرجان و آلومینیوم اراک 
بـه میدان رفت تـا قبل از شـهرآورد ۹۴ پایتخت 
کـه قـرار بـود در قالـب هفته هشـتم رقابت های 
نیـم فصل اول بیسـتمین دوره لیـگ برتر برگزار 
شـود، پرسپولیسـی ها دو مسـابقه کم تر از حریف 

خـود انجام داده باشـند.
بـه تازگـی امـا باشـگاه پرسـپولیس در بیانیه ای 
اعتـراض خـود را بـه تصمیمـات سـازمان لیـگ 
اعـام کـرد. در ایـن بیانیه آمده اسـت: این افراد 
بایـد پاسـخگوی تصمیمـات خـود باشـند و بـه 
طرفداران پرشـور پرسـپولیس بگویند بر اسـاس 
چـه متـر و معیاری، یک تیم را در شـرایط نابرابر 
وادار بـه حضـور در داربـی می کننـد؟ چـرا چنین 
تصمیماتـی در زمـان داربـی رفـت رقـم نخورد؟ 
دوسـتانی کـه عاقه خاصـی به مصاحبـه دارند، 
آیـا بـه یـاد می آورند در واکنش به فشـار شـدید 
رقیـب،  باشـگاه  شـده  برکنـار  مدیـر  از سـوی 
چطـور واکنش نشـان دادنـد و برنامـه دیدارهای 

پرسـپولیس را شـبانه تغییـر دادنـد؟ آیـا بـه یـاد 
می آورنـد کـه بارهـا وعـده دادنـد داربـی پس از 
مسـاوی شـدن تعـداد دیـدار هـر دو تیـم برگزار 
شـود؟ دلیـل ایـن همه تبعیـض چیسـت؟ وقتی 
مدیـران باشـگاه مصاحبـه کردنـد و از مسـوول 
کمیتـه مسـابقات خواسـتند تـا پاسـخگو باشـد، 
مصاحبـه ای انجـام داد و گفـت کـه در رسـانه ها 
و  نمی دهـد  را  پرسـپولیس  باشـگاه  جـواب 
نامه نـگاری می کنـد؛ پـس چـرا از پاسـخگویی 
بـه موقـع طفره رفـت؟ این مسـائل چـه معنایی 

دارد؟
قبـل از این بیانیـه نیز، ابراهیم شـکوری، معاون 
اجرایی باشـگاه پرسـپولیس اعام کـرد که قبل 
از سـفر بـه هنـد، بنـده و چنـد تـن از همکارانم 
در مـورد برنامه ریـزی سـازمان لیـگ صحبـت 
کردیـم و مکاتبـات لازم نیـز صـورت پذیرفته و 
بـار دیگـر تاکیـد می کنـم امیدواریم مسـوولان 
ایـن سـازمان، بهتریـن تصمیـم را بگیرند و مثل 
نیـم فصـل اول، شـهرآورد پایتخـت را بـا وجود 
بازی هـای برابـر بـرای هـر دو تیم برگـزار کنند.
مقابـل   ۹۴ شـهرآورد  در  پرسپولیسـی ها 
خـود  معوقـه  دیدارهـای  هرچنـد  اسـتقال، 
مقابل نسـاجی، ذوب آهن و سـپاهان را برگزار 
کردنـد، اما برگـزاری دو دیدار اسـتقال مقابل 

گل گهـر سـیرجان و آلومینیوم اراک از سـری 
رقابـت هـای هفتـه نهـم و دهم رقابـت های 
لیـگ برتر باعث شـد تا در نهایت پرسـپولیس 
بـا دو مسـابقه کم تـر بـه مصـاف حریـف خود 
آیـا  اسـت؛  ایـن  اصلـی  سـوال  حـال  بـرود. 
شـهرآورد ۹۴ پایتخـت در شـرایط برابر از نظر 
تعـداد بازی برگزار شـده اسـت که مسـوولان 
مـورد  در  نابرابـری  از  پرسـپولیس  باشـگاه 
شـهرآورد ۹۴ بـه دلیـل برابـر نبـودن تعـداد 
و خواسـتار  آورده  میـان  بـه  بازی هـا سـخن 
برابـر شـدن تعـداد مسـابقات دو تیم شـده اند؟

فوتبـال  تیم هـای  دیـدار  نیـز  حاضـر  حـال  در 
صنعـت نفـت آبـادان و اسـتقال تهران درسـت 
مقابـل  پرسـپولیس  بـرای  اتفاقـی کـه  مشـابه 
طبـق  و  اسـت  شـده  معـوق  داد،  رخ  نسـاجی 
برنامـه ریـزی صـورت گرفتـه بـه نظر می رسـد 
کـه شـهرآورد ۹5 در شـرایطی برگـزار می شـود 
کـه اسـتقالی ها یـک بـازی کم تـر نسـبت بـه 

حریـف خـود انجـام داده انـد.
برگشـت  دیـدار  کـه  کـرد  خاطرنشـان  بایـد 
شـهرآورد پایتخـت بر اسـاس برنامـه زمان بندی 
شـده از سـوی سـازمان فوتبال ایران قرار اسـت 
22 اردیبهشـت مـاه سـال جـاری و از چارچـوب 
رقابت هـای هفتـه 23 لیـگ برتـر برگـزار شـود.

مفقودی

برگ سبز – ســه برگ ســند کمپانی موتور ســیکلت آپاچی 
مدل 1391 به شــماره پلاک 96772 - 767  شــماره موتور 
1501911026 به نام جمیل عظیم پور مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.
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استعفا یا برکناری آشنا برای حفظ ظریف بود
موتلفـه  حـزب  مرکـزی  شـورای  عضـو  ترقـی،  حمیدرضـا 
نظـام  کان  سیاسـت های  خـاف  ظریـف  اسـامی:صحبت های 
بـود. روحانـی و دولـت بایـد موضـع خـود را دربـاره بخش هـای 
ساختارشـکن صحبت هـای ظریـف روشـن کنند. دولـت می خواهد 
ظاهـر قضیـه ایـن باشـد کـه اسـتعفای آشـنا را پذیرفتـه و بـا این 
اقـدام ظریـف را حفـظ کنـد. البتـه کـه ریاسـت مرکـز تحقیقـات 
اسـتراتژیک در انجـام وظیفـه کوتاهـی کـرده اسـت، امـا اصـل 
مسـاله ایـن اسـت کـه آقـای ظریـف، خـود شـخص رئیس جمهور 
نگرفته انـد.  ایـن صحبت هـا  قبـال  در  روشـنی  موضـع  دولـت  و 
رئیس جمهـور می گویـد دولـت بـا همـه صحبت های آقـای ظریف 
موافـق نیسـت؛ ایـن کلی گویـی بی نتیجه اسـت و بایـد در ارتباط با 
مباحـث ساختارشـکنانه آقـای ظریـف دولـت موضع خود را روشـن 
کنـد. صحبت هـای ظریـف خاف سیاسـت های کان نظام اسـت 
و مجلـس بایـد وظیفـه خـود در مـورد اسـتیضاح را انجـام دهـد/ 

اعتمادآنایـن

اظهارات تازه مرعشی درباره کاندیدای پنهان اصلاح طلبان در 
انتخابات 1۴00

سـخنگوی حـزب کارگزاران سـازندگی اعـام کرد کـه گزینه های 
حـزب کارگـزاران بـرای ریاسـت جمهوری در روز شـنبه بـه جبهه 
اصاحـات معرفـی می شـوند. حسـین مرعشـی نجفـی، در پاسـخ 
بـه سـوالی مبنـی بـر اینکـه چـرا بـه سـراغ کاندیدا هـای پنهـان 
بـرای انتخابـات ریاسـت جمهـوری رفتیـد و از ابتـدا یـک گزینه را 
بـرای انتخابـات معرفـی نکردیـد؟ گفـت: مـن نگفتـم کاندیدا های 
پنهـان، بلکـه گفتـم نامـزدی کـه هنـوز نامـش را اعـام نکردیـم 
و ایـن بـه معنـای کاندیدا هـای پنهـان نیسـت. سـخنگوی حـزب 
کارگـزاران سـازندگی دربـاره ویژگی هـای کاندیدا هـای پنهان بیان 
کـرد: کاندیدا هـای پنهان سـه خصوصیـت دارند؛ یکـی اینکه بتواند 
از فیلتـر شـورای نگهبـان عبـور کننـد، دوم اینکـه بتوانـد مـردم را 
تحـت تاثیـر قـرار دهنـد و بـه پـای صندوق هـای رای بکشـانند 
و سـوم اینکـه کشـور را بـه شایسـتگی اداره کننـد. مرعشـی در 
واکنـش بـه برخـی اصـاح طلبـان کـه نسـبت بـه کاندیدا هـای 
پنهـان و دقیقـه نـودی واکنـش منفـی نشـان دادند، تصریـح کرد: 
مـا هنـوز کاندیدایـی معرفـی نکردیـم کـه کسـی بخواهـد موافـق 
و یـا مخالـف باشـد. مـا کاندیدا هـای خـود را بـه جبهـه اصاحات 
معرفـی می کنیـم و اگـر تائید شـوند بـه عنـوان نامزد نهایـی ما در 
انتخابـات معرفـی می شـوند و هر کسـی که بـا کاندیدا هـای پنهان 

مخالـف باشـد مـا برایـش احتـرام قائل هسـتیم.

جدیدترین گزینه اصلاح طلبان برای انتخابات ریاست جمهوری 
1۴00

عضو شـورای مرکزی حـزب کارگزاران گفت: محمد شـریعتمداری 

یکـی از گزینه هـای تاثیرگـذار جریـان اصاح طلب بـرای انتخابات 
1۴00 اسـت. جهانبخـش خانجانـی عضـو شـورای مرکـزی حزب 
باشـگاه خبرنـگاران جـوان،  بـا  در گفتگـو  کارگـزاران سـازندگی 
انتخابـات  بـرای  طلبـان  اصـاح  شـاخص  گزینه هـای  دربـاره 
ریاسـت جمهـوری 1۴00، اظهـار کـرد: اصـاح طلبـان چهره های 
شـاخصی را دارنـد و زمینـه حضـور چهره هـای مناسـب بایـد از 
ماه هـا قبـل فراهـم می شـد. خانجانـی تصریـح کرد: صـرف نظر از 
شـخصیت های تاثیرگـذاری کـه اصاح طلبـان دارند، نـام آن هایی 
را کـه بیم عدم تایید صاحیتشـان از سـوی شـورای نگهبان داریم 
را مطـرح نمی کنـم، امـا افـرادی ماننـد آقـای اسـحاق جهانگیری، 
شـریعتمداری،  محمـد  پزشـکیان،  مسـعود  هاشـمی،  محسـن 
محمدرضـا عـارف، بیـژن زنگنـه و عبـاس آخونـدی از چهره هـای 
مدنظـر اصـاح طلبـان بـرای حضـور در انتخابـات 1۴00 هسـتند. 
عضـو شـورای مرکـزی حـزب کارگـزاران سـازندگی در پاسـخ بـه 
سـوالی مبنـی بـر اینکـه حضـور عبـاس آخونـدی بـه گذشـته ای 
کـه در دولـت فعلی داشـته بـرای جریـان اصاحات نگـران کننده 
نیسـت؟ بیـان کـرد: عباس آخونـدی دارای تفکر سیاسـی اسـت و 
جـدا از نظراتـی کـه در حوزه مسـکن داشـت، در حوزه های توسـعه 
یافتگـی ایده هـای خاصـی دارد. وی در خصـوص تمایل اصاحات 
بـرای حضـور محمـد شـریعتمداری در انتخابات ریاسـت جمهوری 
1۴00، گفـت: وی یکـی از گزینه هـای تاثیرگـذار جریـان اصـاح 
طلـب و از وزرای کابینـه آقـای روحانـی اسـت کـه در حوزه هـای 
شـفافیت، جوانگرایـی و رفاه اجتماعـی فعالیت های خوبی داشـته و 
شـاخص های عملکـرد وی در وزارت تعاون کار و رفـاه اجتماعی از 

امتیـاز خوبـی برخـوردار اسـت و توانمندی بالایـی دارد.

نظر رستم قاسمی درباره حضور گسترده اعضای کابینه 
احمدی نژاد در انتخابات

داوطلـب نامـزدی انتخابات ریاسـت جمهوری گفت کـه در صورت 
انتخـاب بـه عنـوان رییـس جمهـوری بـرای مقابلـه با تحریـم آنرا 
بی اثـر می کنـم. کمتـر از ۴8 روز تـا انتخابـات سـیزدهمین دوره 
شـخصیت های  برخـی  و  اسـت  مانـده  باقـی  ریاسـت جمهوری 
جناح هـای سیاسـی بـا داوطلبـی، آمادگـی خـود را بـرای حضور در 
ایـن انتخابـات اعـام کرده اند کـه در این میـان سـهم کابینه نهم 
و دهم از همه بیشـتر اسـت. رسـتم قاسـمی، رامین مهمان پرسـت، 
فریـدون عباسـی، محمـد علـی نامـی، محمـد ناظمـی اردکانـی، 
صـادق خلیلیـان، محمـد عباسـی افـرادی هسـتند کـه در روز های 
گذشـته آمادگـی خـود را اعـام کرده انـد و گفتـه می شـود علـی 
نیکـزاد و سـعید جلیلـی در تـدارک حضـور بـرای ایـن رقابت هـا 
هسـتند. رسـتم قاسـمی وزیر نفت دولـت دهم روز جمعه در پاسـخ 
بـه این پرسـش ایرنـا می گوید کـه بایـد از احمدی نژاد بپرسـید که 
چـرا بیشـتر اعضـای کابینه او بـرای حضـور در انتخابـات داوطلب 
شـده اند. ایـن داوطلـب انتخابات ریاسـت جمهوری دربـاره اظهارت 

خـود دربـاره نشـان دادن راه دور زدن تحریم هـا و همچنیـن اینکه 
اگـر رییـس جمهوری شـود چگونـه تحریم ها را دور می زنـد، یادآور 
شـد: اگـر بـه عنـوان رییـس جمهـوری انتخـاب شـوم روشـی که 
بـرای دور زدن تحریـم انجـام می دهـم »بی اثـر کردن آن اسـت.«

شایعه بازرسی از دفاتر مقام های دولتی تکذیب شد
یـک مقام آگاه در دفتر سـخنگوی دولت شـایعات منتشـر شـده در 
فضـای مجـازی درخصوص بازرسـی از دفاتـر مقام هـای دولتی به 
دلیـل سـرقت فایل صوتـی مصاحبـه وزیر امـور خارجـه را تکذیب 
کـرد. یـک مقـام آگاه در دفتـر سـخنگوی دولـت شـایعات منتشـر 
شـده در فضـای مجـازی درخصـوص بازرسـی از دفاتـر مقام هـای 
دولتـی را بـه دلیل سـرقت فایل صوتـی مصاحبه وزیر امـور خارجه 
کامـا کـذب و بـی اسـاس دانسـت و تاکیـد کـرد: ایـن شـایعات 
کـذب در ادامـه عملیات روانی گسـترده رسـانه های معانـد پیرامون 
سـرقت گفتگو هـای پـروژه تاریـخ شـفاهی دولـت اسـت و هدفـی 
جـز تشـویش مردم و اختـاف افکنی میان مسـئولان نظـام ندارد. 
وی تصریـح کـرد: بـا دسـتور ریاسـت محتـرم جمهـور مسـئولیت 
پیگیـری ایـن پرونـده بـا وزارت اطاعـات اسـت و بدیهـی اسـت 
هرگونـه اطاع رسـانی در ایـن زمینـه بـا شـفافیت تمـام صـورت 

گرفت. خواهـد 

فلاحت پیشه: برخی دنبال دو قطبی ظریف-رئیسی هستند
رییـس پیشـین کمیسـیون امنیت ملی و سیاسـت خارجـی مجلس 
شـورای اسـامی گفـت: برخـی از جریان هـای سیاسـی که شـکل 
انتخابـات برایشـان مهـم اسـت نـه محتـوای آن، بـه دنبال شـکل 
دادن دو قطبـی ظریف-رییسـی در انتخابات هسـتند، فارغ از اینکه 

افـراد داوطلب برنامه ای داشـته باشـند.

حمایت محسن رضایی از قاضی زاده هاشمی و سعید محمد
محسـن رضایـی در توئیتی نوشـت: از ورود پرقدرت نسـل سـوم و 
چهـارم انقـاب به سیاسـت اسـتقبال می کنـم. محسـن رضایی در 
توئیتـی نوشـت: »از ورود پرقدرت نسـل سـوم و چهـارم انقاب به 
سیاسـت اسـتقبال می کنـم. دکتر سـعید محمـد و دکتر امیرحسـین 

قاضـی زاده هاشـمی، از رویش هـای انقاب هسـتند.«

فریدون عباسی: به نفع هیچ کسی کنار نمی روم حتی رئیسی
فریـدون عباسـی گفـت: آقـای رئیسـی در دور قبـل که بـه دعوت 
برخـی از جریانـات سیاسـی وارد عرصـه انتخابات شـد ورود خوبی 
نداشـت، دیـر آمـد، و آن تسـلط لازم در کار را نداشـت. بـا ایـن 

تفاسـیر رئیسـی نیـم نگاهی به قـوه مجریه دارد، می توانم اسـتنباط 
کنـم و احتمـال می دهـم کـه ایشـان فکـر می کنـد قـوه قضائیه را 
می توانـد از طریـق قـوه مجریـه اصـاح کنـد. موافق جمـع آوری 
امضـاء بـرای حضـور رئیسـی در انتخابـات نبـودم، مجلـس بایـد 
اسـتقال خـود را از قـوه مجریـه حفظ کنـد، زمانی کـه از یک فرد 
دعـوت می کنیـم تـا رئیس جمهور شـود، بعـد از آن به هـر وزیری 
کـه او معرفـی کنـد یـا هـر کاری کـه انجام دهـد بایـد رای مثبت 
دهیـم و دیگـر نمی توانیـم نقـش نظارتـی خودمـان را ایفـا کنیـم. 
جـزو امضـاء کنندگان نامه به رئیسـی نبـودم و اعتقـاد دارم که قوه 
قضائیـه بـرای برقـراری عدالـت در جامعـه نیازمند ثبـات مدیریتی 
اسـت. حـالا کـه شـخصی مثل آقـای رئیسـی که جنسـش، جنس 
قـوه قضائیـه اسـت و تجـارب خوبـی هـم دارد و افـراد، سـاختار و 
سـازمان آنجـا را می شناسـند، نقـاط ضعـف و کاسـتی ها را می داند 
سـریعتر از بقیـه می توانـد در ثبـات قوه قضائیه و سـالم سـازی آن 
و آمـاده کـردن برای سـاختن تمدن نوین اسـامی قدم بـردارد، به 
نظـر مـن ایشـان در قـوه قضائیـه بمانند نظـام بهره بیشـتر می برد 

تـا اینکـه به قـوه مجریه وارد شـود.

دولت را به شکل سهامی نمی شود اداره کرد
دهقـان، دربـاره سـهم جناح هـای سیاسـی در کابینـه خـود، گفـت: 
بـا سـهم کاری نـدارم بلکـه تمرکـز مـن اسـتفاده از شایسـتگان 
اسـت. بـه هـر حـال ظرفیت هـای انسـانی مـا در حـوزه مدیریتـی 
و اجرایـی همیـن افـرادی اسـت کـه در جریان های شـناخته شـده 
فعـال هسـتند. وی تاکیـد کـرد: حـرف مـن ایـن اسـت کـه دولت 
را بـه شـکل سـهامی نمی شـود اداره کـرد. چـون حزب بـه معنای 
واقعـی نداریـم، دولـت ائتافـی معنـی نـدارد. در دولـت برآمـده از 
خواسـته ها و مطالبـات مـردم از افـراد توانمنـد، متخصـص، متعهد 
بـه نظـام، پاکدسـت، آمـاده پذیـرش مسـوولیت و پاسـخگو، که در 
پـی توجیـه ناکارآمـدی، کاسـتی ها و کـم کاری ها نیسـتند می توان 

کرد. اسـتفاده 

نظر روحانی اصولگرا درباره حضور و عدم حضور رئیسی برای 
انتخابات

عضـو جامعـه روحانیـت مبـارز گفـت: در بیـن شـورای ائتـاف و 
وحـدت اختـاف نظـر وجـود دارد، ولـی در اصـول بـا هم هسـتند. 
چـه شـورای وحدت و چه شـورای ائتاف هر کـدام بتوانند دیگری 
را جـذب کننـد یـا جذب شـوند نتیجـه یکـی خواهد بود. »حسـین 
ابراهیمـی«، عضـو جامعـه روحانیـت مبـارز، در گفتگـو بـا برنـا، در 
رابطـه بـا وضعیت امـروز اصولگرایان بـا توجه به نزدیکـی به زمان 

انتخابـات ریاسـت جمهـوری اظهـار کـرد: رییسـی مطلـوب همـه 
اصولگرایـان اسـت و می توانـد عامل وحدت باشـد و همـه جریانات 
را همسـو کنـد و در کنـار هم قرار بدهـد در بیـن کاندیدا ها در حال 
حاضـر بـه نظـر نمی رسـد کسـی ایـن ویژگی هـا را داشـته باشـد. 
او افـزود: در هـر دوره ای از انتخابـات ایـن حالـت وجـود داشـته و 
چیـزی طبیعـی اسـت کـه در انتخاباتـی آزاد خیلی ها کاندیدا شـوند 
و خیلی هـا انصـراف بدهنـد بسـیاری ادعا هایـی عجیـب دارنـد و 
وعده هـای عجیبی داده می شـود معنـای انتخابات همین اسـت. در 
دنیـا هـم همین اسـت انتخابات آمریـکا را ماحضـه کردید که چه 
فضاحتـی رخ داد و به چه رسـوایی هایی کشـیده شـد ایـن حالت ها 
طبیعـی اسـت. ابراهیمـی خاطرنشـان کـرد: این به تشـخیص خود 
رییسـی بسـتگی دارد کـه بدانـد حضـور او در قـوه قضاییـه لازم تر 
اسـت یـا در قـوه مجریـه البتـه که قـوه مجریـه، قوه مطلقه اسـت 
و بعـد از مقـام معظـم رهبـری اختیـارات اجرایـی کشـوری بـا قوه 
مجریـه اسـت و همـه امکانـات و منابـع و سیاسـت های اجرایی در 

قـوه مجریه، اسـت.

فعال اصولگرا: ظریف مرد میدان ریاست جمهوری نیست
فعـال سیاسـی اصولگـرا دربـاره انتخابـات 1۴00 توضیحاتـی ارائه 
داد. حسـین کنعانـی مقـدم دبیرکل حزب سـبز در گفتگو با باشـگاه 
خبرنـگاران جـوان، دربـاره حضـور محمـد جـواد ظریف وزیـر امور 
خارجـه کشـورمان در انتخابـات آینـده ریاسـت جمهوری و انتشـار 
فایـل صوتی پرحاشـیه سـه سـاعته از وی گفـت: در ابتـدا باید دید 
کـه چرا اسـناد سـری نظـام توسـط نیرو های نفوذی منتشـر شـده 
اسـت. او ادامـه داد: قاعدتـا یک سـناریویی پشـت این اقدام اسـت 
کـه به سـبب ضربـه زدن به اصل نظام و مسـائل سیاسـت خارجی 
در شـرایط بسـیار حسـاس مذاکرات وین انجام شـده، ممکن اسـت 
کـه به سـبب ترور شـخصیتی او این کار انجام شـده باشـد، اگرچه 
صحبت هـای او در ایـن فایـل قابـل تامل اسـت. اگر واقعا مسـائلی 
کـه مطرح شـده صحـت دارد رئیـس جمهـور باید در ایـن موضوع 
موضـع گیـری کنـد، نـه اینکـه فقـط اعـام کنـد کـه این مسـاله 
پیگیـری خواهـد شـد، بلکـه بایـد صحـت و سـقم ایـن صحبت ها 
توسـط افـکار عمومی روشـن شـود. کنعانی مقـدم دربـاره ربط این 
موضـوع بـه مسـاله انتخابـات هم گفـت: معتقـدم که ایـن فایل به 
نفع ظریف در مسـائل انتخاباتی شـده، زیرا عمدتا قشـر خاکسـتری 
خواهـان همیـن صحبت هـا هسـتند تا شـرایط را به سـمت بحرانی 

کـردن اوضـاع پیش ببرنـد و بـه او رای دهند.
منبع: تابناک

شایعه بازرسی از دفاتر مقام های دولتی تکذیب شد/ دولت را به شکل سهامی نمی شود اداره کرد/ جدیدترین گزینه 
اصلاح طلبان برای انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰/ استعفا یا برکناری آشنا برای حفظ ظریف بود

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

511/1آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه  آقای ســید علیرضا طباطبائی باستناد 2 برگ فرم استشهادیه منضم به فرم 
تعهد جهت دریافت سند مالکیت المثنی نوبت اول به این اداره مراجعه نموده و مدعی است  
ســند مالکیت پاک  ششــدانگ اعیان یکباب  آپارتمان  به شماره پاک  2۴2۴1  فرعی 
از 818۹ فرعی از 5 اصلی ۹ بخش مشــهد که متعلق به نامبرده میباشــد  به علت سهل 
انگاری  مفقود گردیده اســت. با بررسی دفتر اماک معلوم شد ششدانگ مالکیت نامبرده 
در ذیل شماره دفتر اماک الکترونیک  13۹52030۶0030122۴7  ثبت و سند به شماره 
چاپی  82۴113 الف ۹3 صادر گردیده است. دفتر اماک بیش از این حکایتی ندارد. لذا به 
اســتناد ماده 120 اصاحی  قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی و متذکر می گردد هرکس 
نســبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده یا مدعی وجود ســند مالکیت نزد خود 
باشد بایستی ظرف ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل 
ســند مالکیت یا سند معامله رسمی به این اداره تسلیم نماید. بدیهی است در صورت عدم 
اعتراض در مهلت مقرر و یا وصول اعتراض بدون ارائه سند مالکیت یا سند معامله رسمی 
نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد. م.الف22۴ 

محمد جواد غامی- رئیس اداره ثبت اسناد و اماک ناحیه یک مشهد مقدس
511/2آگهی فقدان سند مالکیت

نظــر به اینکه  آقای علی عابدینــی برابر وکالتنامه 1057۶ مورخ ۹۴/۹/18 دفتر اســناد 
رسمی 2۶8 مشهد و به باســتناد دوبرگه استشهادیه گواهی امضاء شده توسط دفتر اسناد 
رســمی1۹5  مشهد نسبت به ششدانگ اعیان پاک ثبتی ۴۶۹02  فرعی از232 - اصلی 
بخش ۹ مشــهد که بعلت سهل انگاری مفقود گردیده اســت تقاضای صدور سند المثنی 
نموده است که برابر ثبت دفتر اماک ششدانگ اعیان پاک فوق ذیل شماره دفتر اماک 
صفحه  130 دفتر 508 بنام آقای علی اکبر زنگنه شــهرکی ثبت و نســبت به ششدانگ 
پاک ثبتی و یک جلد ســند  به شــماره چاپی ۹۶3۶۶0  سری ج سال ۹3 صادر وتسلیم 
شده است  وبرابر ســند رهنی 10575 مورخ 13۹۴/۹/18 دفتر 2۶8 مشهد در رهن بانک 
ملــی می باشــد . دفتر اماک بیش از این حکایتی ندارد. لــذا مراتب یک نوبت  آگهی و 
متذکر می گردد هرکس نســبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده یا مدعی وجود 
ســند مالکیت نزد خود باشد بایستی ظرف ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی 
خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی به این اداره تسلیم نماید. بدیهی 
است در صورت عدم اعتراض در مهلت مقرر و یا وصول اعتراض بدون ارائه سند مالکیت 
یا ســند معامله رسمی نســبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی اقدام 

خواهد شد. م.الف225 
بشیر پاشایی- مسئول ساختمان شماره 2 اداره ثبت اسناد و اماک منطقه یک مشهد

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شــماره 13۹۹۶030۶27100۴۶5۹  
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفــات مالکانه بامعارض 
متقاضی آقای حسن کوهستانی فرزند علی در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 8۶ متر 
مربع قسمتی از پاک۶2  اصلی بخش ۹  واقع در بلوار طبرسی شمالی 22/1۹ سمت چپ 
قطعه ســوم خریداری از مالک رسمی  آقای مصطفی مهر دوست محرز گردیده است. لذا 
به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
سند مالکیت صادر خواهد شــد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 
شد. م.الف313 تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/2/11. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/2/2۶

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد
511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شــماره 13۹۹۶030۶271003۹۶1 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفــات مالکانه بامعارض 
متقاضــی آقای امیر محمــد بابائی فرزند نور محمد در ششــدانگ  اعیان  یک باب خانه  

مشتمل بر مغازه به مساحت ۹8 متر مربع قسمتی از پاک 13 فرعی از 1  اصلی بخش ۹  
واقع در خیابان شــفا نرسیده به شفا 25 پاک 23  اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه 
موقوفه حاج اســماعیل محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد.ضمنا 
صدور سند مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد. م.الف311 تاریخ انتشار نوبت اول: 

1۴00/2/11. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/2/2۶
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شــماره 13۹۹۶030۶27100۴۶5۶ 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفــات مالکانه بامعارض 
متقاضی آقای جواد علی پور فرزند حســن در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 72/۶0 
متر مربع قسمتی از پاک 203 فرعی از 15  اصلی بخش ۹  واقع در  خیابان شهید آوینی 
1 نوروزی 7 پاک 8 خریداری از مالک رسمی آقای حسن فرخاری ) که برابر استعام از 
ثبت احوال محمد حســن فرخاری صحیح است( محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر 
خواهد شد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد. م.الف315 تاریخ 

انتشار نوبت اول: 1۴00/2/11. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/2/2۶
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و اماک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . 1ـ نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/20 و برابر رای 
شماره 13۹۹۶030۶013002228  مورخ 13۹۹/11/25 هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه و بامعارض متقاضی 
ســید محمد شجاعی شــهری فرزند سید خلیل در ششــدانگ یک باب منزل به مساحت 
17۹/28 متر مربع از پاک شــماره 533 فرعی از3   اصلی واقع در اراضی قصبه شــهر 
بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری شده مع  الواسطه از آقای یوسف عاری مالک 
رسمی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رســمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به 
فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها 
رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند 
باید از تاریخ انتشــار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض 
باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از 
مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/01/25. تاریخ انتشار نوبت 

دوم: 1۴00/02/11
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ رئیس ثبت اسناد و اماک گناباد اداره کل پست استان خراسان رضوی                    

تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای
 به شماره 20000014۹2000008

خدمات نیابتی پست 
اداره کل پســت اســتان خراســان  رضوی در نظر دارد مناقصه عمومی یک مرحله ای  خدمات نیابتی پست  به شماره 
2000001۴92000008 راازطریق ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت با برآورد اولیه مبلغ 9/000/000/000 ریال )نه 
میلیارد ریال  ( به اشــخاص حقوقی که موضوع اصلی فعالیت آنها با موضوع مناقصه مطابقت داشته باشد برگزارنماید لذا 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه ازدریافت اسناد تا ارائه پیشــنهاد مناقصه گران و بازگشائی مناقصه از طریق درگاه سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد .
تاریخ انتشارآگهی مناقصه در روزنامه وسامانه: مورخه 1۴00/02/11 میباشد .

1- مهلت زمان دریافت اسناد مناقصه از سایت : ازساعت 8 صبح روز یک شنبه تاریخ 1۴00/02/12لغایت ساعت 9 روز 
چهار شنبه تاریخ 1۴00/02/15 .

2- مهلت زمان ارائه پیشــنهاد ازطریق ســایت : ازســاعت 8 صبح تاریــخ 1۴00/02/12 لغایت ســاعت 1۴ تاریخ 
1۴00/02/27 میباشد 

3- محل تحویل اسناد و پیشنهادات : سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(.
۴- ارســال فیزیکی پاکت الف از طریق پست ویژه به آدرس مشهد اداره کل پست استان خراسان رضوی واحد کمیسیون 

معاملات .
5-  ارائه پاکت الف سپرده شرکت درمناقصه به یکی از شش روش ذیل : 

5-1- ارائه ضمانت نامه بانکی به مبلغ ۴50/000/000 ریال )جهار صدوپنجاه میلیون ریال (ازیکی از بانکها یا موسسات 
مالی تحت نظارت بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران میباشــند اعتبار ســه ماهه و قابل تمدید بنام اداره کل پست 
خراســان رضوی بابت شرکت درتجدید مناقصه عمومی شماره 2000001۴92000008 واگذاری  خدمات نیابتی پست   

به پیمانکاربخش خصوصی .
5-2- اصــل فیــش واریزی نقدی به مبلــغ ۴50/000/000ریال )چهارصد و پنجاه میلیون ریال(به حســاب شــماره  
۴0010۴7706372۴16 نــزد بانک مرکزی بنام ســپرده شــرکت ملی پســت جمهوری اســلامی ایران )شناســه 

. )3880۴7760283100811200062000001
5-3- ضمانت نامه صادره توسط موسسات بیمه گردارای مجوز لازم برای فعالیت وصدورضمانت نامه ازسوی بیمه مرکزی 

ایران.
5-۴-اوراق مشــارکت بی نام تضمین شــده بانکها ودولت با قابلیت بازخرید قبل از سررسید)موضوع قانون نحوه انتشار 

اوراق مشارکت(.
5-5-وثیقه ملکی معادل هشتادوپنج درصد ارزش کارشناسی رسمی آن.

5-6- ضمانت نامه های صادره توســط صندوق های ضمانت دولتی که بموجب قانون تاســیس شــده یا میشوندوطبق 
اساسنامه فعالیت مینمایند.

زمان بازگشــائی مناقصه : ساعت 9 صبح روزچهارشــنبه 1۴00/02/29 ، نماینده تام الاختیار موسسات شرکت کننده 
درمناقصه در صورت تمایل میتوانند با ارائه معرفی نامه کتبی در جلسه بازگشائی پاکات حضور بهم رسانند .

6- اطلاعات تماس مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتراسناد مناقصه : مشهد , خیابان امام خمینی , خیابان شهید 
تولائی , اداره کل پست خراسان رضوی , طبقه 6 , کمیسیون معاملات , تلفن  تماس 051380163۴0

7-هزینه های مربوط به انتشار آگهی مناقصه بعهده برنده مناقصه میباشد .

شناسه آگهی: 1129۴97 
 میم الف: 79۴


